
ACTA Nº 1 - PLE ORDINARI DÍA 31/01/2019.

A Paiporta,  sent  les  20.30  hores  del  dia  31/01/2019,  prèvia  la  corresponent  convocatòria  i  sota  la
Presidència  de  l'alcaldessa,  Sra.  Isabel  Martn  Gómez,  assistda  del  secretari  de  la  Corporació,  Sr.
Francisco Javier Llobell Tuset, es reuneixen en la sala de plens de la Casa Consistorial, a f de celebrar
sessió ordinària, en primera convocatòria, els membres de la Corporació que a contnuació s'expressen:

ALCALDESSA – PRESIDENTA: Isabel Martn Gómez  Compromís per Paiporta)

REGIDORS/ES:
Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)
Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)
Guillem Montoro López  Compromís per Paiporta)
Zaira Martnez Chisbert  Compromís per Paiporta)
Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)
Alberto Torralba Campos  Pod-EU)
María Teresa Verdú Cantó  Pod-EU)
Vicente Ibor Asensi  PP)
María Isabel Chisbert Alabau  PP)
María Esther Gil Soler  PP)
Luis Tomas Ródenas Antonio  PP)
María Consuelo Lisarde Marín  PP)
Alejandro Gutérrez Martnez  PP)
Desamparados Ciscar Navarro  PP)
Vicent Ciscar Chisbert  PSOE)
María Isabel Albalat Asensi  PSOE)
Ricard Benlloch Campos  PSOE)
Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  PSOE)
José Antonio Salvador Parets  Ciudadanos)
María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARI: Francisco Javier Llobell Tuset

Declarat públic l'acte i  oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar els assumptes i
adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent

ORDRE DEL DIA

1.SECRETARIA.- Aprovació, si escau, de l'acta anterior núm. 11/2018, de 27 de desembre.

2.SECRETARIA.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de l'últma  sessió ordinària
del Ple.
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3.SECRETARIA.- Sessions de la Junta de Govern Local celebrades des de l'últma sessió ordinària del Ple.

4.URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 3/2019/PGRU – Moció presentada pel grup municipal
Ciudadanos per un canvi de zona tarifària en l'estació de metro de Paiporta.

5.HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 4/2019/PGRU – Moció presentada pel grup municipal Popular

per a instar al  Govern a la  defensa de la  convivència social,  la  neutralitat  insttucional  i  els  símbols

nacionals.

6.BENESTAR SOCIAL - 134/2019/ACU – Aprovació Reglament del Consell Sectorial municipal denominat
"Mesa de coordinació intersectorial de salut del municipi de Paiporta".

7.BENESTAR SOCIAL - 2/2019/PGRU – Moció presentada pel grup municipal Socialista "Pel reforç i la

posada en valor de les mesures contemplades en el Pacte d'Estat en matèria de violència de gènere".

8.MOCIONS.

9.PRECS I PREGUNTES.

1.-  SECRETARIA.  -  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  L'ACTA  ANTERIOR  NÚM.  11/2018  DE  27  DE
DESEMBRE.

L'Alcaldia-Presidència pregunta als  membres del  Ple de la  Corporació,  si  algun d'ells  ha de formular
observació a l'acta núm. 11/2018 de 27 de desembre.

La Sra. Mª Isabel Albalat demana que es modifque l'esborrany de l'acta en els següents aspectes:

1) En el resum de la deliberació del punt sisé de l'ordre del dia  Aprovació de la cessió del contracte de
recollida de residus sòlids urbans), afegir en la segona intervenció de la Sra. María Isabel Albalat, dins de
la frase: “El seu grup va demanar arguments per a votar a favor de la proposta, si és que amb ella es
produïa…”, de manera que quede redactada de la següent manera: “El seu grup va demanar arguments
per a votar a favor de la proposta i van demanar que se'ls aclariren els dubtes respecte a si amb ella es
produïa...”.

2) En el resum de la deliberació del punt dècim  Moció sobre declaració insttucional per a actvar la
clàusula de salvaguarda per a les importacions de cítrics  de la  Comunitat  Valenciana),  en la  segona
intervenció de la Sra. María Isabel Albalat, substtuir l'expressió: “La Sra. María Isabel Albalat explica que
ella  no tenia  preparada la  seua moció  abans de la  comissió  informatva d'Hisenda i  planteja  si  pot
presentar-se qualsevol moció en la comissió informatva que es desitge, encara que no siga la competent
sobre aqueixa matèria” per: “La Sra. María Isabel Albalat replica al Sr. Alberto Alberto Torralba que ha dit
que ella tenia signada la moció abans de la comissió d'Hisenda, i diu que això no és cert. I aclareix al
portaveu de Compromís que tenen la moció socialista des del dijous passat, una setmana, i la portaveu
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socialista no ha rebut cap resposta de l'equip de govern. I planteja si pot presentar-se qualsevol moció
en la comissió informatva que es desitge, encara que no siga la competent sobre aqueixa matèria”.

3)  En el resum de la deliberació del punt dècim  Moció sobre declaració insttucional per a actvar la
clàusula de salvaguarda per a les importacions de cítrics de la Comunitat Valenciana), en la ressenya de
l'últma intervenció de la Sra. María Isabel Albalat, rectfcar l'expressió: “que va remetre fa tres dies a
tots els grups municipals” i substtuir per: “que va remetre fa sis dies a tots els grups municipals”.

La Sra. Mª Consuelo Lisarde sol·licita que en la redacció de l'apartat de precs i preguntes dels plens es
ressenyen les diverses intervencions per l'ordre en què es produeixen, i no acumulant totes les que es
refereixen a un mateix prec o pregunta, encara que es realitzen en altres moments de la deliberació.

El Sr. Secretari li contesta que es tracta d'una qüestó de criteri, que la Secretaria fa així per a facilitar la
comprensió de les intervencions.

La Sra. Alcaldessa indica que la qüestó plantejada per la Sra. Mª Consuelo Lisarde procedeix tractar-la en
un altre moment, perquè no es tracta de la rectfcació del contngut de cap intervenció.

La Sra. Esther Gil sol·licita que es rectfque en el punt 11.3  Precs i Preguntes) la resposta de la Sra.
Alcaldessa, que realment va ser que no tenia constància de tal paralització del procediment selectu.

La Sra. Alcaldessa li contesta que manté els termes d'aquesta intervenció seua en els termes que fguren
en l'esborrany, per la qual cosa considera que no ha de rectfcar-se.

El Ple de la Corporació municipal, conforme al preceptuat en l'artcle 91 del Reglament d'organització,
funcionament  i  règim  jurídic  de  les  enttats  locals,  aprovat  per  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de
novembre,  acorda per majoria,  amb 13 vots  a  favor dels  membres dels  grups Compromís,  Pod-EU,
Socialista i  Ciudadanos, i  8 abstencions dels membres del  grup Popular i  de la  regidora no adscrita,
aprovar l'acta en els termes que fguren en l'esborrany d'aquesta, amb les rectfcacions sol·licitades per
la Sra. Mª Isabel Albalat.

2. SECRETARIA.- RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I REGIDORIES DELEGADES DES DE
L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment del que s'estableix en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de Bases de Règim Local, i 42
del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les enttats locals, s'informa la Corporació
municipal de les Resolucions de l'Alcaldia i Regidories delegades d'àrea hagudes des de l'últma sessió
ordinària del Ple, segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de la qual és el
següent:

NOMBRES DE DECRETS
TOTAL DECRETS

EMESOS
Núm. 1885/2018 de data 13 de desembre al núm. 1991/2018, de 28 
de desembre.

107
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Núm. 1/2019 de data 3 de gener al núm. 76/2019 de data 16 de gener
 tots dos inclusivament)

76

El Ple en queda assabentat.

3. SECRETARIA.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ
ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment del que s'estableix en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local,
s'informa la Corporació municipal dels acords de la Junta de Govern Local adoptats des de l'últma sessió
ordinària del ple, segons consta en les actes corresponents, el resum de les quals es detalla:

NÚM. D'ACTA DATA DE LA SESSIÓ
1 21 de gener de 2019

El Ple en queda assabentat.

4.- URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 3/2019/PGRU – MOCIÓ PRESENTADA PEL
GRUP MUNICIPAL CIUDADANOS PER UN CANVI DE ZONA TARIFÀRIA DE L'ESTACIÓ DE METRO
DE PAIPORTA.

L'Ajuntament Ple aprova per unanimitat  la moció presentada pel  grup municipal  Ciudadanos per un
canvi de zona tarifària de l'estació de metro de Paiporta, que seguidament es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Recentment el Consell d'Administració de Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana (FGV) que presideix la
Consellera d'Habitatge, Obres Públiques i  Vertebració del Territori,  María José Salvador, ha tractat la
proposta  realitzada  per  l'Ajuntament  de  Paterna  a  FGV  perquè  la  tarifa  d'aplicació  en  la  xarxa
tramviària,  que  discorre  per  aquest  terme municipal,  siga  la  corresponent  a  la  Zona  A,  en  lloc  de
l'actualment vigent que és la Zona B.

Actualment Paiporta pertany a la Zona de tarifació B, i considerem que un canvi a la Zona A, suposaria
una reducció en el preu del bitllet d'aproximadament un 30%, la qual cosa redundaria en un benefci tant
als actuals usuaris com als nous potencials fruit d'aquesta reducció.

Aquesta reducció seria una aposta pel  transport  públic  i  fomentaria el seu ús,  estmularia hàbits de
mobilitat  saludables,  contribuint  a  minimitzar  l'impacte  per  la  contaminació  i  l'ús  a  vegades
desproporcionat dels vehicles.

Addicionalment seria ben rebuda en col·lectus que actualment ja disposen de certs avantatges, tals com
menors de 10 anys, famílies nombroses, monoparentals i educadores, majors de 65 anys o persones de
mobilitat reduïda.
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Per tot això, el grup municipal Ciudadanos-Paiporta, pren la iniciatva i sol·licita a aquest Ajuntament que
aprove la següent

PROPOSTA

PRIMER.- Instar al Consell d'Administració de Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana (FGV) el canvi de
zona tarifària de Paiporta de l'actual B a la A.

SEGON.- Divulgar a través dels mitjans de comunicació del nostre municipi les noves tarifes aplicades per
FGV.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

El  portaveu  del  grup  Ciudadanos,  Sr.  José  Antonio  Salvador,  defensa  la  moció  i  explica  que  els
Ajuntaments de Torrent i Picanya han aprovat una moció en el mateix sentt que aquesta. Els paiportns
fan un ús massiu del metro, i  es tracta de unifcar esforços per a aconseguir l'objectu que siga més
econòmic.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, expressa que el seu grup dóna suport a la moció, igual que
va fer en la comissió informatva, perquè es tracta d'una proposta que ja va plantejar l'Ajuntament en
anteriors mandats corporatus i considera que es tracta d'una reivindicació justa per a aconseguir un
estalvi als ciutadans i ciutadanes de Paiporta, ja que es tracta de la primera parada del metro de la zona
B.

El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, també dóna suport a la moció, i recorda que el Ple de
Paiporta  l'any  2011  ja  va  aprovar  una  proposta  similar  presentada  per  Compromís.  Aclareix  que  la
proposta que se sotmet a l'aprovació del Ple és diferent del cas de la línia de tramvia de Paterna que
s'esmenta en la part expositva de la moció. I fa referència a les diferents actuacions realitzades per
l'actual  govern municipal,  com la  visita que van realitzar  els  seus membres l'any 2015 al  gerent  de
Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana, en la qual van tractar del canvi de zona tarifària de l'estació de
Paiporta a la zona A, així com altres qüestons, com la modifcació de les instal·lacions de l'estació, la
col·locació de panells informatus, la supressió del pas a nivell, etc. L'any 2017 també van fer una visita al
nou  gerent,  i  al  març  de  2018  van  visitar  al  secretari  autonòmic  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i
Vertebració del Territori, principalment per a plantejar-li la conveniència que la millora d'infraestructures
de transport  de les poblacions de l'Horta Sud que no compten amb metro es realitzara a través de
l'estació de Paiporta. En totes les reunions es va demanar també el canvi de zona tarifària. Assenyala que
el seu grup donarà suport a la moció, però deixant clar que l'equip de govern de l'Ajuntament ha vingut
reclamant la mateixa mesura. Finalment indica que el Consell està estudiant noves zones tarifàries per a
l'àrea metropolitana de València, amb altres possibles models que benefciarien a Paiporta.

La portaveu del grup Socialista, Sra. María Isabel Albalat, manifesta que el seu grup donarà suport a la
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moció,  perquè  consttueix  una  reivindicació  històrica  de  l'Ajuntament.  Explica  l'ocorregut  amb  la
modifcació de zona tarifària de la línia 4 de tramvia en les estacions del municipi de Paterna, que ha
resolt el greuge comparatu existent amb anterioritat. Destaca que l'esforç realitzat per Ferrocarrils de la
Generalitat  Valenciana per  a  mantndre  les  tarifes  i  propiciar  l'ús  del  transport  públic,  així  com les
actuacions que porta a terme per a millorar les instal·lacions de l'estació de metro de Paiporta, de les
quals s'ha acabat una primera fase i està en tràmit l'execució de la segona fase amb la construcció d'un
pas inferior per a salvar les vies. Ressalta també el milió anual d'usuaris i usuàries del metro de la nostra
població,  que  resulta  imprescindible  perquè  moltes  ciutadanes  i  ciutadans  de  Paiporta  puguen
comunicar-se amb València i altres poblacions veïnes. I valora l'avantatge econòmic que els suposaria el
canvi a la zona A.

El portaveu del grup POD-EU, Sr. Alberto Torralba, també es manifesta a favor de la moció, que recull una
reivindicació històrica i justa. Però el seu grup va més enllà i, tenint en compte que encara que s'aprove
la pertnença de l'estació de metro de Paiporta a la zona A encara resulten més cars els viatges que si es
realitzaren en un turisme amb quatre persones, demanen que es rebaixen totes les tarifes del metro, de
manera que siguen més atractves econòmicament per als usuaris i usuàries.

La regidora no adscrita, Sra. María Consolación Tarazona, mostra el seu suport a la moció de Ciudadanos
i també a la petció de POD-EU de reducció de tarifes.

El Sr. José Antonio Salvador agraeix a tots els grups el suport a la seua moció, i aclareix al Sr. Alberto
Torralba que per al càlcul dels costos del transport en vehicle partcular no es poden tndre en compte
solament els costos directes.

5.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL -  4/2019/PGRU – MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP
MUNICIPAL POPULAR PER A INSTAR AL GOVERN A LA DEFENSA DE LA CONVIVÈNCIA SOCIAL,
LA NEUTRALITAT INSTITUCIONAL I ELS SÍMBOLS NACIONALS.

L'Ajuntament Ple desestma per majoria, amb 12 vots en contra dels membres dels grups Compromís,
Pod-EU i Socialista, i 9 vots a favor dels membres dels grups Popular i Ciudadanos i de la regidora no
adscrita,  la  moció presentada pel  grup municipal  Popular  per  a instar  al  Govern a la  defensa de la
convivència social, la neutralitat insttucional i els símbols nacionals, que seguidament es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

En el Preàmbul de la Consttució de 1978 es declara la voluntat de la Nació espanyola de "garantr la
convivència democràtca dins de la Consttució i de les lleis"; per tal raó, l'artcle 1.1 CE considera com a
valors superiors de l'ordenament jurídic "la llibertad, la justcia, la igualtat i el pluralisme polítc", de
manera que al nostre país s'ha d'assegurar que puguen conviure en llibertat i  igualtat persones que
tnguen opinions polítques i conviccions ideològiques molt diferents, sempre que respecten els drets i
llibertats dels altres i es moguen dins del marc consttucional i legalment establit.

Els símbols nacionals refecteixen qui som, són expressió de la convivència comuna de tots els ciutadans
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al llarg de la història d'Espanya i ens identfquen davant la resta del món. Representen la nació, com a
pàtria comuna i indivisible de tots els espanyols, fomenten l'adhesió emocional cap a la nostra pàtria i, al
temps, mostren la diversitat i riquesa cultural de les Comunitats Autònomes, municipis, províncies i illes
que la integren.

Després de l'aprovació de la Consttució, la bandera, l'escut i l'himne nacionals tenen regulat el seu ús.
Així,  la  Llei 33/1981, de 28 d'octubre, que regula l'ús de la  bandera d'Espanya i  d'altres banderes i
ensenyes, plasma la importància del nostre distntu més conegut que simbolitza la nació, és signe de la
sobirania, independència, unitat i integritat de la pàtria i representa els valors superiors recollits en la
Consttució

Precisament per la transcendència que els símbols nacionals i ofcials tenen en la societat, és necessari
garantr que les Administracions Públiques mantnguen la neutralitat insttucional en el seu ús, ja que
estan obligades a ser objectves i  vincular-se necessàriament als principis de legalitat i  interdicció de
l'arbitrarietat, tant per mandat de la Consttució (artcles 9.3 CE i 103.1 CE), com en el cas de les enttats
locals, per l'expressament disposat en l'artcle 6 de la Llei 7/1985  reguladora de les bases del règim
local.

Les insttucions han de ser un lloc de trobada i de debat d'idees, de totes les idees, siguen les que siguen i
per a això és fonamental preservar la neutralitat, l'objectvitat i la imparcialitat. Els espais públics, les
nostres places, les nostres platges, les rotondes, els carrers públics de Catalunya i de la resta d'Espanya
han de ser espais de llibertat, de convivència, de neutralitat, però el nacionalisme que governa pretén
expulsar-nos als demòcrates dels nostres pobles, ens vol fora de les nostres festes majors, fora de la vida
pública i bandejats, ens fan el buit social i també econòmic i cultural.

Perquè l'espai públic siga respectuós amb els valors i principis consttucionals, un lloc per a la convivència
de tots els espanyols, per a la concòrdia i no per a la desunió, el grup municipal Popular de Paiporta
sotmet a la consideració del Ple de la Corporació, la següent proposta d'acords:

PRIMER.- Reclamar el valor indubtable dels nostres símbols consttucionals com a màxima expressió de la
convivència plural en la unitat d'Espanya i proclamar l'orgull que consttueix la seua exhibició.

SEGON.-  Instar al  Govern de la  Nació,  a  suplir  el  buit  normatu existent entre el  retret  penal de les
conductes d'ultratge i  el  mandat legal  que insta a les  autoritats  públiques a corregir  les  infraccions
contra els símbols representatus nacionals, -també autonòmics, forals i locals-, amb la urgent aprovació
d'una norma de caràcter general que protegisca i garantsca la neutralitat insttucional de l'espai públic,
com a servei públic apropiat per a l'ús comú que a tots correspon, lliure d'imposicions partdistes.

TERCER.- Donar trasllat d'aquests acords a la Presidència i Vicepresidència del Govern, a la Ministra de
Polítca Territorial  i  Funció  Pública  i  a  la  Junta  de  Govern de  la  Federació Espanyola  de  Municipis  i
Províncies.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
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DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, defensa la moció i explica que està motvada pel problema
que s'observa en diversos territoris d'Espanya, i  també a la Comunitat Valenciana. Considera que es
requereix conscienciar a tots i totes que allò democràtc és complir amb les lleis, especialment amb la
Consttució. En la moció demanen que es legisle en defensa dels símbols nacionals, perquè existeix una
normatva penal i administratva, però falten unes normes intermèdies que garantsquen la neutralitat
ideològica  de  les  administracions  públiques  i  obliguen  a  l'ús  dels  símbols  nacionals.  Esmenta  una
sentència del Tribunal Suprem de 18 d'abril de 2016, que estableix que l'ús de símbols independentstes
per  les  insttucions  catalanes  és  incompatble  amb  el  deure  de  neutralitat  de  les  administracions
públiques. També fa referència a una sentència del Tribunal Consttucional de 16 de febrer de 2015 que,
davant el possible conficte del dret de llibertat d'expressió i el deure de neutralitat dels poders públics
considera que la llibertat d'expressió és un dret de les persones i no de les administracions públiques,
que el que han de fer és complir la llei. Qualifca la moció com a oportuna i amb transcendència per al
municipi de Paiporta.

El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, exposa que el Partt Popular s'escuda en banderes per a
presentar una proposta que va en contra de la ciutadania. El mes de novembre últm aqueix partt va
presentar en el Congrés dels Diputats una proposició de llei que contenia mesures repressives per a les
empleades i els empleats públics que no s'ajustaren a una determinada conducta, i que va ser rebutjada
per totes les forces polítques. La moció és aliena als problemes dels paiportns i paiportnes, cerca la
crispació i pretén tendir una cortna de fum per a tapar les pròpies vergonyes del Partt Popular. Per tot
això, el seu grup votarà en contra de la moció.

La portaveu del grup Socialista, Sra. María Isabel Albalat, també manifesta que votaran en contra de la
moció, perquè no es tracta d'una moció que afecte el nostre poble, doncs parla de nacionalismes que
pretenen expulsar als demòcrates dels nostres pobles, situació que no es dóna a Paiporta.

El portaveu del grup POD-EU, Sr. Alberto Torralba, considera també que la moció només pretén la divisió
i crispació de les paiportnes i els paiportns, i no entraran en aquesta vella guerra de banderes. Pel que
votaran en contra de la moció.

El  portaveu  del  grup  Ciudadanos,  Sr.  José  Antonio  Salvador,  manifesta  que  el  pilar  bàsic  del  seu
posicionament  consisteix  en  el  respecte  als  valors  consttucionals  que  garanteix  l'artcle  1.1  de  la
Consttució Espanyola, per a assegurar així un espai amb un contngut mínim de neutralitat insttucional,
que respecte els símbols reconeguts per la nostra carta magna. Tenint en compte també que l'artcle
103.1 de la Consttució estableix que les administracions públiques han de servir amb objectvitat als
interessos dels ciutadans i ciutadanes. Esmenta també diversos pronunciaments de la Justcia respecte a
aquest  controvertt  tema,  citant  com  a  exemple  la  sentència  del  Tribunal  Superior  de  Justcia  de
Catalunya,  sala contenciosa administratva,  núm. 579/2018 sobre l'ús  d'una bandera estelada en un
espai comú, amb la qual proclama que s'ha produït una clara vulneració dels principis d'objectvitat i
neutralitat insttucional. En els mateixos termes s'ha pronunciat ja el Fiscal General de l'Estat en data 3
de setembre de 2018 manifestant la necessitat que els poders públics siguen els encarregats d'afavorir
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un espai net de símbols que vagen en contra dels valors de qualsevol societat pluralista. Fa referència a
la intervenció en el Congrés dels Diputats el dia 23 d'octubre de 2018 del diputat de Ciudadanos, Ignacio
Prendes, en la qual va assenyalar que l'augment dels delictes d'ultratge als símbols consttucionals no es
deu a un increment de la persecució d'aquests, sinó més bé a una pèrdua de respecte generalitzada a
aquests. Expressa també que en la defensa que va fer en el Congrés el diputat del Partt Socialista, Sr.
Torres  Mora,  davant  una  iniciatva  per  a  intentar  reformar  el  Codi  Penal  presentada  per  Esquerra
Republicana al  març  de 2018,  va  dir  que és  impossible  intentar  defensar  una democràcia  si  el  que
s'intenta és donar major llibertat injuriant a la simbologia d'un país No es tracta d'una major llibertat,
sinó d'un atac gratuït als símbols, i  com va dir  aquest diputat fa temps que els éssers humans vam
aprendre que l'absència de lleis,  de límits, no ens fa més lliures, sinó més vulnerables a les nostres
passions i al capritx dels poderosos. I conclou expressant que, per tot això, votarà a favor de la moció,
tant per la defensa de la simbologia nacional que conté, com per la seua intenció d'ocupar el buit legal
que existeix al voltant dels delictes d'ultratge.

La regidora no adscrita, Sra. María Consolación Tarazona, manifesta el seu acord amb la moció, i diu que
votarà a favor.

El Sr. Vicente Ibor expressa que no els estranyen les manifestacions que han abocat els grups Compromís
i POD-EU, i insisteix que a Paiporta també és necessari que es respecte aqueixa neutralitat ideològica.
Agraeix el vot a favor del grup Ciudadanos i de la regidora no adscrita. Destaca que l'Ajuntament de
Paiporta  ha  sigut  condemnat  per  un  Jutjat  contenciós  administratu  per  penjar  la  bandera
preconsttucional de la II República, qualifcant aqueix acte com a il·legal i condemnant en costes a la
Corporació. Quant a les manifestacions del grup Socialista diu que les entén a la vista de la postura que
manté el seu partt a nivell nacional respecte a les formacions polítques nacionalistes. Finalment, reitera
la seua petció de suport a la moció, per considerar-la justa,  legal,  lògica,  benefciosa per a tots els
ciutadans i ciutadanes i que garanteix la neutralitat ideològica de les administracions públiques.

El Sr. Alberto Torralba aclareix que no voten en contra de cap norma vigent ni de la Consttució, i insisteix
que no entraran en guerres de banderes. Quan vulguen tractar dels problemes reals dels ciutadans i de
les  ciutadanes,  com  són  el  treball  digne,  l'augment  del  salari  mínim interprofessional,  l'assistència
mèdica, el transport públic, la renda garantda, etc., llavors  debatran a fons sobre aqueixos assumptes.

El Sr. Vicente Ibor li contesta que parlaran sobre aqueixos assumptes sempre que vulguen, però ara estan
tractant la moció presentada, que ells creuen que realment interessa a la ciutadania.

6.-  BENESTAR SOCIAL - 134/2019/ACU – APROVACIÓ REGLAMENT DEL CONSELL SECTORIAL
MUNICIPAL DENOMINAT "MESA DE COORDINACIÓ INTERSECTORIAL DE SALUT DEL MUNICIPI
DE PAIPORTA".

Després de l'aprovació de l'adhesió del municipi a l'Estratègia de Promoció de Salut i Prevenció dins del
Sistema Nacional de Salut, a la Xarxa Espanyola de Ciutats Saludables i al IV Pla Local de Salut de la
Comunitat Valenciana  Ple de 25 de gener de 2018), procedeix la consttució d'una Mesa Intersectorial
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de Salut, com a eina per a possibilitar la millora de la salut i  benestar de la població a través de la
implicació i coordinació de sectors que desenvolupen polítques i actvitats amb impacte en salut.

A tals efectes, en la "1a Jornada de Salut Local de Paiporta", celebrada el passat 27 de novembre, es va
subscriure  acta  de  consttució  provisional  de  la  Mesa  Intersectorial  del  municipi  de  Paiporta,  pels
membres components d'aquesta.

D'altra banda, la Mesa és necessària per a adaptar les accions de l'Estratègia Nacional i l'Autonòmica en
matèria de promoció de salut i prevenció, a la realitat local i concretar les accions de la mateixa en el
municipi, i en conseqüència, per a la seua consttució defnitva i entrada en funcionament, correspon
efectuar la tramitació d'un reglament per a aquesta.

A l'efecte del règim jurídic i de funcionament de la "Mesa de Coordinació Intersectorial del municipi de
Paiporta", tenint en compte que es tracta d'un òrgan de partcipació en les polítques d'actvitats de
l'Ajuntament en matèria de Sanitat i Salut Pública, per part de les diverses administracions i enttats
públiques i privades a les quals afecten les mateixes, des d'una perspectva transversal, es considera
adequada la fgura dels consells sectorials municipals recollida en els artcles 119.1-d), 130 i 131 del
Reglament d'organització, funcionament i  règim jurídic de les enttats locals aprovat per Reial decret
2568/1986, de 28 de novembre.

Quant  al  seu funcionament,  igual  que s'ha  fet  en la  regulació  i  altres  consells  sectorials  creats  per
l'Ajuntament, es considera procedent remetre's a la regulació reglamentària detallada de les Comissions
Informatves municipals que conté el mateix ROF, en els termes més amplis possibles.

L'Ajuntament Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.-  Aprovar  inicialment  el  Reglament  del  Consell  Sectorial  municipal  denominat  "Mesa  de
Coordinació Intersectorial de Salut del municipi de Paiporta", el text del qual es transcriu a contnuació.

SEGON.- Sotmetre el Reglament aprovat a informació pública i audiència a les persones interessades pel
termini de trenta dies per a la presentació de reclamacions i suggeriments, amb anunci publicat en el
Butllet Ofcial de la Província i en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament.

TERCER.-  Signifcar  que  en  el  cas  que  no  es  presente  cap  reclamació  ni  suggeriment,  s'entendrà
defnitvament aprovat el Reglament, sense nou acord, procedint-se a la seua publicació íntegra en el
Butllet Ofcial de la Província.

REGLAMENT DEL CONSELL SECTORIAL MUNICIPAL DENOMINAT "MESA DE COORDINACIÓ

INTERSECTORIAL DE SALUT DEL MUNICIPI DE PAIPORTA"

Artcle 1

1.-  Es  crea la  Mesa Coordinació Intersectorial  del  municipi  de Paiporta,  com a òrgan consultu i  de
partcipació ciutadana en aquelles qüestons d'interés  referides a la promoció i prevenció de sanitat i
salut pública de Paiporta, exercirà funcions de consulta, proposta i assessorament en les matèries del seu
àmbit.
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2.- D'altra banda, la Mesa és l'instrument per a tndre en compte les qüestons de sanitat i salut pública
en totes les polítques municipals, de manera que en totes elles es tnguen en compte els requeriments
sanitaris, que es tracten d'una manera transversal.

3.-  La Mesa de coordinació intersectorial en el municipi  de Paiporta consttuïsca la contextualització,
desenvolupament,  coordinació,  seguiment  i  avaluació de la  implementació de l'Estratègia  Nacional  i
l'Autonòmica en el seu territori.

4.- Totes aquestes funcions les realitzarà mitjançant l'elaboració d'informes, dictàmens o demandes que
tndran rang de recomanació per als òrgans del Govern municipal.

Artcle 2

1.- La Mesa de coordinació intersectorial en el municipi està composta per:

1. Presidència: l'alcalde/alcaldessa, que podrà delegar en el regidor o regidora que ocupe la
Vicepresidència.

2. Vicepresidència: recaurà en el regidor/regidora delegat/ada de l'àrea de Benestar Social.

3. Secretaria: el/la coordinador/a de la implementació local de l'Estratègia de Promoció de la
Salut i Prevenció Estatal i Autonòmica.

4. Vocals: persones representants de les organitzacions, insttucions, associacions, col·lectus,
que treballen i desenvolupen programes en diferents camps relacionats amb la salut i el benestar
social (sanitat, educació, serveis socials, cultura, esport, medi ambient, urbanisme, etc.) així com
partculars que puguen contribuir als seus objectus.

2.- El nomenament de les persones que exercisquen els càrrecs de Secretaria i les Vocalies correspondrà a
l'Alcaldia, a proposta de la Comissió Informatvamunicipal de l'àrea de Benestar Social.

3.- La Mesa de coordinació intersectorial podrà consttuir comissions o grups de treball dels quals podran
formar part altres integrants pel seu especial coneixement, vinculació o interés en la matèria objecte de
la Mesa, o recaptar la col·laboració puntual d'experts per a tractar temes específcs de competència de la
Mesa. Els grups de treball reportaran a la Mesa les seues actvitats i propostes raonades, en els terminis
que s'establisquen.

4.- La Mesa de coordinació intersectorial  podrà recaptar la col·laboració de persones expertes entre
persones amb especial preparació i reconeguda experiència en l'àmbit de la consulta.

Artcle 3

Són funcions de la Presidència:

1. Dirigir la Mesa de coordinació intersectorial i ostentar la representació d'aquesta.

2. Convocar i presidir les sessions de la Mesa.

Pàgina 11 de 94

Identificador Tq4V AJgX +6LU 2+5D uJzn Wraz cq4=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



3. Visar les actes i donar trasllat dels seus acords als òrgan de govern municipals i a les altres
administracions, enttats o persones afectades per aquests.

4.  Sol·licitar,  en  nom  de  la  Mesa  de  coordinació  intersectorial,  la  col·laboració  que  estme
pertnent a insttucions, autoritats, organismes, enttats, associacions i partculars.

5. Quantes li siguen pròpies de la seua condició de Presidència i així s'establisquen per la Mesa.

Artcle 4

Són funcions de la Vicepresidència dirigir la Mesa i ostentar la representació de la mateixa en substtució
de  la  Presidència,  i  exercir  les  altres  funcions  de  suport  de  la  Presidència  i  de  la  Mesa  que  se  li
encomanen.

Artcle 5

Són funcions de la Secretaria:

1. Promoure, coordinar i dinamitzar la Mesa de coordinació intersectorial.

2. Cursar les convocatòries de les reunions de la Mesa, acompanyant l'ordre del dia, d'acord amb
el que resolga la Presidència.

3. Estendre les actes de les sessions, autoritzant-les amb la seua signatura i el vistplau de la
Presidència i donar el curs corresponent als acords que s'adopten.

4. Custodiar la documentació de la Mesa de coordinació intersectorial, posant-la a la disposició
dels seus òrgans i dels membres de la comissió quan li fora requerida.

5. Proposar el pla de treball de la implementació local que especifcarà les tasques i les persones
responsables.

6. Quantes li siguen inherents a la seua condició de Secretaria.

Artcle 6

1.-  La  Mesa de coordinació intersectorial  està integrada per  la  totalitat  dels  seus  membres,  sota la
direcció de la Presidència i assistda per la Secretaria, ajustant-se en el seu funcionament a les següents
normes específques:

a)  La  Mesa  de  coordinació  intersectorial  es  reunirà  almenys  semestralment,  amb  caràcter
ordinari, i amb caràcter extraordinari quan ho convoque la Presidència. Es redactarà una acta
després de cada reunió que es realitze.

b) Podrà ser objecte de deliberació qualsevol assumpte no inclòs en l'ordre del dia, que així ho
decidisca prèviament la Mesa pel vot favorable de la majoria dels seus membres presents.

c)  La  Mesa  de  coordinació  intersectorial  aprovarà  el  pla  de  treball,  el  seu  cronograma,  i
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realitzarà el seguiment del mateix així com dels acords que s'aconseguisca en la Mesa.

d) La Mesa aprovarà i presentarà un informe anual d'actvitats en el Ple de l'ajuntament així com
el full de seguiment de la implementació local que enviarà als responsables de la implementació
de l'Estratègia de Promoció de la salut i Prevenció a nivell autonòmic i nacional. Les propostes de
l'informe anual i del full de seguiment seran redactades per la Secretaria de la Mesa.

e) La Mesa establirà la manera de donar visibilitat al treball que ha realitzat davant la població,
a través dels mitjans de comunicació, la pàgina web i les xarxes socials. Amb caràcter puntual
organitzarà  sessions  o  jornades  informatves  dirigides  a  la  població  general,  a  proposta  de
qualsevol dels membres d'aquesta.

f) La Mesa està obligada a publicar en el Portal de Transparència les actes de les sessions i el
Reglament d'aquesta.

2.- En tots els altres aspectes del seu funcionament la Mesa es regirà pel que s'estableix en la regulació
reglamentària  detallada  de  les  Comissions  Informatves  municipals  que  conté  el  Reglament
d'organització, funcionament i règim jurídic de les enttats locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de
28 de novembre, en els termes més amplis possibles.

Artcle 7

La duració de la Mesa estarà lligada a la implementació local de l'Estratègia de Promoció de la Salut i
Prevenció, l'horitzó temporal de la qual és 2020. No obstant això, l'Ajuntament podrà acordar la seua
pròrroga, fns i tot, per temps indefnit, si ho considera necessari.

Artcle 8

L'exercici del càrrec pels membres de la Mesa no serà remunerat i formarà part de les funcions de la seua
actvitat professional.

Artcle 9

1.- El cessament del càrrec, si es realitza abans de la dissolució de la Mesa, podrà deure's a:

1. Proposta dels qui van promoure el seu nomenament.

2. Dimissió voluntària presentada mitjançant un escrit en el qual es raonen els motus.

3. Per inassistència reiterada a les sessions de la Mesa.

4. Per altres causes justfcades.

2.- Tota vacant en la Mesa haurà de ser coberta per un nou membre que reunisca les característques del
lloc vacant. Les vacants que es produïsquen seran cobertes a proposta de la insttució o col·lectu que va
proposar al ttular de la vacant.
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OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la  proposta el  regidor delegat de l'àrea de Benestar
Social, Sr. Guillem Montoro, en els termes que fguren en l'exposició de motus d'aquesta.

Per part  del  grup Pod-EU intervé la  Sra.  Mª Teresa Verdú, qui  expressa el  suport  del  seu grup a la
proposta, que és el resultat del treball que realitza l'equip de govern per la gent de Paiporta, en aquesta
ocasió per a millorar els serveis que reben en matèria sanitària. Assenyala que els vocals del Consell
podran ser tant representants d'associacions com persones partculars que vulguen partcipar en els
assumptes relatus a la salut  de la població.

El portaveu del grup Popular,  Sr.  Vicente Ibor,  manifesta que consideren correcta la teoria a la qual
respon la proposta, per la qual cosa la votaran a favor, si bé queden a l'espera de veure com s'aplica.

En representació del grup Socialista intervé el Sr. Ricard Benlloch, qui expressa que va ser el seu grup qui
va  promoure  l'adhesió  de  l'Ajuntament  a  l'Estratègia  de  Promoció  de  Salut  i  Prevenció,  a  la  Xarxa
Espanyola de Ciutats Saludables i al IV Pla Local de Salut de la Comunitat Valenciana, dins dels quals
s'inclou la creació d'aquesta Mesa sectorial de Salut. I formula l'observació, a la vista de la composició
d'aquestes meses en altres ajuntaments, que entre els vocals de la mateixa falta un representant de cada
grup polítc municipal, que puga ser o membre de la corporació o una altra persona que es designe.

El Sr. Vicente Ibor planteja la qüestó d'ordre relatva a si cal considerar aquesta observació del grup
Socialista com una esmena a la proposta.

El Sr. Secretari manifesta que el ROF exigeix que les esmenes es presenten per escrit abans de començar
la deliberació de l'assumpte corresponent, si bé hi ha precedents a l'Ajuntament d'esmenes presentades
verbalment, i per economia procedimental, perquè la mateixa modifcació pot plantejar-se en el tràmit
d'informació pública del reglament i hauria de ser resolta en nou acord del Ple,  considera que podria
admetre's també en aquest cas si tots els grups municipals estan d'acord.

La Sra. Alcaldessa exposa que per a poder acceptar aquesta modifcació a la proposta seria necessari
consultar  prèviament  al  tècnic  que l'ha  redactada en un altre sentt,  doncs la  regulació  de la  mesa
sectorial que es proposa respon a les determinacions que estableix la Conselleria de Sanitat.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, expressa que anava a presentar tres esmenes
respecte al reglament l'aprovació del qual es proposa, però si no pot fer-ho les presentara en el tràmit
d'informació pública d'aquesta norma.

El Sr. Vicente Ibor considera que l'artcle 97 del ROF estableix una sèrie d'aclariments terminològics, però
en moltes ocasions s'admeten esmenes verbals, si ningú s'oposa a això.

La Sra. Alcaldessa li contesta que per la seua part no hi hauria inconvenient a aprovar la modifcació que
proposa el grup Socialista, però considera que per a tndre la seguretat que la composició de la mesa que
fgura en la proposta no es deu a les determinacions de la normatva autonòmica que la regula, ha
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d'existr informe tècnic sobre aquest tema, sense el qual no poden acceptar-la, a part d'entendre que
l'Ajuntament ha d'ajustar-se a les determinacions del ROF en la tramitació de les esmenes.

La portaveu del grup Socialista, Sra. Mª Isabel Albalat, manifesta que el seu grup votarà a favor de la
proposta perquè la mesa puga consttuir-se i començar a funcionar com més prompte millor, i després  ja
plantejaran la modifcació del seu reglament.

7.-  BENESTAR  SOCIAL  -  2/2019/PGRU  –  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL
SOCIALISTA "PEL REFORÇ I LA POSADA EN VALOR DE LES MESURES CONTEMPLADES EN EL
PACTE D'ESTAT EN MATÈRIA DE VIOLÈNCIA DE GÈNERE".

L'Ajuntament Ple aprova per majoria, amb 20 vots a favor dels membres dels grups Compromís, Pod-EU,
Popular i Socialista, i de la regidora no adscrita, i 1 abstenció del regidor del grup Ciudadanos, la moció
presentada pel grup municipal Socialista “Pel reforç i la posada en valor de les mesures contemplades en
el Pacte d'Estat en matèria de violència de gènere”, que seguidament es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L'aprovació pel Ple del Congrés dels Diputats de la Llei orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de mesures
de protecció integral contra la violència de gènere va suposar un revulsiu, en tots els seus aspectes, de
les polítques de la violència contra i sobre les dones, pel fet de ser-ho, consolidant-se, a la seua entrada
en vigor, com a model internacional.

De fet, Espanya va rebre a Ginebra un dels esments d'honor del Premi de Polítques de Futur (Future
Policy Award 2014) que ONU Dones, World Future Council i la Unió Interparlamentària concedeixen a les
millors lleis i polítques del món que perseguisquen posar f a la violència exercida contra les dones i les
xiquetes, una violència que qualifquen com una de les formes més generalitzades d'abús contra els drets
humans. L'esmentada llei integral és l'instrument legal amb els quals ens hem dotat per a lluitar contra
la violència masclista que tenalla la llibertat i la seguretat de les dones.

El 15 de novembre de 2016, el Ple del Congrés dels Diputats va aprovar, per unanimitat, una Proposició
no de llei per la qual s'instava al Govern a promoure la subscripció d'un Pacte d'Estat en matèria de
Violència  de  Gènere,  pel  Govern  de  la  Nació,  les  Comunitats  Autònomes  i  Ciutats  amb  Estatut
d'Autonomia i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, que contnue impulsant polítques per a
l'erradicació de la violència sobre les dones com una vertadera polítca d'Estat. El Congrés, en la seua
sessió  plenària  del  28  de  setembre  de  2017,  va  aprovar,  sense  cap  vot  en  contra,  l'Informe  de  la
Subcomissió per a un Pacte d'Estat en matèria de violència de gènere.

Per part seua, la Comissió d'Igualtat del Senat va decidir, el 21 de desembre de 2016, la creació d'una
ponència  que  estudiara  i  avaluara,  en  matèria  de  Violència  de  Gènere,  els  aspectes  de  prevenció,
protecció i reparació de les víctmes, analitzara l'estratègia per a aconseguir i  implementar un Pacte
d'Estat contra la Violència de Gènere i examinara la Llei orgànica 1/2004, de 28 de desembre. El 13 de
setembre de 2017, el Ple del Senat va aprovar, per unanimitat, l'Informe de la Ponència d'Estudi per a
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l'elaboració d'estratègies contra la violència de gènere.

En l'àmbit autonòmic, també al setembre de 2017 es va subscriure el Pacte Valencià contra la Violència
de Gènere. Al qual en el Ple de setembre es va adherir aquest ajuntament per unanimitat. Els informes
del  Congrés  i  del  Senat,  units  a  aquest  Pacte,  contenen  un  conjunt  de  propostes  per  a  previndre  i
combatre la violència contra les dones i la violència domèstca, i per a millorar en la resposta que, des de
les insttucions, es proporciona a les dones víctmes i a les seues flles i flls menors o als menors sota la
seua guarda, tutela o acolliment.

Comptem, per tant, amb un gran acord polítc i social, que recull el compromís de la societat en la lluita
contra la violència de gènere, que ha deixat de ser un assumpte privat per a convertr-se en una qüestó
d'estat. Un pacte necessari davant les dades esgarrifoses sobre la violència que suporten les dones pel
fet de ser-ho i de la qual també es veuen afectats els seus flls i flles.

Una de les mesures del Pacte d'Estat contra la violència de gènere planteja la necessitat d'adoptar les
modifcacions legals oportunes perquè l'Administració local puga dur a terme actuacions en la promoció
de  la  igualtat  entre  homes  i  dones,  així  com  contra  la  violència  de  gènere,  ja  que  es  tracta  de
l'administració més pròxima a la ciutadania i, per tant, a les víctmes. En aquest sentt, es planteja que
aquestes qüestons han de formar part del catàleg de matèries recollit com de competència pròpia dels
municipis en l'artcle 25.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local.

Per  tant,  era  imprescindible  la  modifcació  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d'abril,  per  a  permetre  el
desenvolupament de polítques contra la violència de gènere. Aquesta reforma va ser duta a terme pel
Reial decret llei  9/2018, de 3 d'agost,  de mesures urgents per al desenvolupament del Pacte d'Estat
contra la violència de gènere.

Segons l'últma macroenquesta sobre la violència de gènere realitzada pel Ministeri de Sanitat i Igualtat:

• El 12,5% de les dones majors de 16 anys han patt violència de gènere alguna vegada en la seua
vida, la qual cosa en termes absoluts suposen 2,5 milions de dones a Espanya.

• El 2,7% de les dones majors de 16 anys han patt violència en l'últm any.

• El 64% dels flls i flles de les víctmes van presenciar els episodis de violència. 

• Però, solament el 28,6% va presentar denúncia.

Malgrat aquestes dades demolidores que expliquen per si soles la necessitat de polítques específques,
també hi ha uns altres que van indicant els canvis que s'estan produint, entre ells:

• El 77,6% han aconseguit eixir de la violència de gènere.

• El 45% han acudit a algun servei d'ajuda mèdica, social o legal.

No  obstant  això,  malgrat  la  utlitat  i  del  reconeixement  internacional  rebut  per  la  llei  integral,  de
l'important procés de presa de consciència social que s'ha produït al nostre país sobre la gravetat de la
violència contra les dones i el gran obstacle que això suposa per a la convivència democràtca, malgrat
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tot això, hui, algunes forces polítques plantegen una demolició de tota l'estructura de prevenció, atenció
i protecció de les dones víctmes de violència de gènere i per a això compten amb la complicitat de partts
polítcs  disposats  a  laminar  el  dret  de  les  dones  a  una  vida  lliure  de  violència;  com  si  976  dones
assassinades des que tenim dades, i una mitjana de 150.000 denúncies anuals per maltractament no
foren raons sufcients per a rebutjar i aïllar als qui sense embuts fan del masclisme la seua bandera
polítca.

El compromís de les forces polítques amb la democràcia i l'estat de dret exigeix un compromís amb la
vida i amb la llibertat de les dones, un compromís ferm en pro d'una polítca sostnguda per a erradicar
la violència de gènere. No podem, no hem de posar en perill el present i el futur de les dones i dels seus
flls i flles.

Així ho exigeix la societat, i en partcular, les organitzacions de dones que saben que en aquesta matèria
només s'aconsegueixen avanços si  hi  ha un compromís  de totes les  forces polítques  i  socials  per a
col·locar en l'agenda polítca la lluita contra totes les formes de violència contra les dones.

Per totes aquestes raons, es fa necessari redoblar els esforços contra la violència de gènere, mantndre-la
com a prioritat polítca i democràtca, aïllar als violents i als qui els donen cobertura polítca, i exigir que
es reforce el sistema de protecció per a les dones víctmes i es desenvolupen tots els recursos i mesures
que es contemplen en el Pacte d'Estat en matèria de violència de gènere.

Per tot això, es proposa al Ple de l'Ajuntament de PAIPORTA, l'adopció dels següents

PROPOSTA D'ACORDS

1. Reforçar i contnuar posant en valor les mesures contngudes en el Pacte d'Estat en matèria de
violència  de  gènere  del  Congrés,  Senat  i  el  "Pacte  Valencià  contra  la  Violència  de  Gènere  i
Masclista", al qual es va adherir el Ple d'aquest Ajuntament per unanimitat al setembre de 2017,
amb l'objectu de combatre el terrorisme masclista, el problema més greu que pateix actualment
la  societat  espanyola  i  valenciana  que  té  el  seu  caldo  de  cultu  en  una  cultura  i  educació
profundament antdemocràtca i  que parteix de la idea de la superioritat de l'home sobre la
dona.

2. Manifestar  la  repulsa  de  l'Ajuntament  de  Paiporta,  a  totes  les  manifestacions  d'aquesta
violència, el seu compromís amb les víctmes i declarar tolerància zero amb els maltractadors.

3. Expressar el rebuig de l'Ajuntament de Paiporta, a qualsevol posicionament polítc que propugne
l'eliminació  o  minoració  de  les  mesures  de  protecció  de  les  dones  enfront  de  la  violència
masclista, així com el drama social i les conseqüències que té per a les víctmes.

4. En aquest sentt, rebutjar l'adopció de qualsevol tpus d'acord, explícit o implícit, amb formacions
que plantegen la supressió o reducció de les mesures de protecció de les dones, donant així
cobertura a polítques irresponsables que comporten un altssim risc d'agreujar el problema.

5. En el marc del reforç de les iniciatves per a combatre aquesta xacra, comprometre's a impulsar
l'aplicació de la Llei de mesures de protecció integral contra la violència de gènere, i dels Pactes,
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tant Estatal com Valencià, contra la Violència de Gènere, en coordinació amb tots els poders
públics.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Defensa la moció la portaveu del grup Socialista, Sra. Mª Isabel Albalat, qui manifesta que estem vivint
un moment crucial per a les dones. L'any 2018 va ser històric per al moviment feminista, que de ser
anteriorment ridiculitzat i desqualifcat passe a viure una eclosió materialitzada en la manifestació del
dia 8 de març, en la qual moltes dones i homes van eixir al carrer i van col·lapsar la nostra ciutat, fent
evident el sentr majoritari de la societat, que per f considera que la defensa de la igualtat entre homes i
dones és  una problemàtca que ha d'abordar-se  de manera urgent.  I  ara,  quan per f el  moviment
feminista aconsegueix calar en la societat massivament i conscienciar a la joventut de les desigualtats
existents, fns i tot hui dia, sense que es puga abandonar la lluita per aconseguir la igualtat real, just en
aqueix moment apareix VOX, i en uns mesos pretén dilapidar el treball de tants anys per la igualtat.
Recorda que Espanya i un govern socialista van ser pioners en l'aprovació, fa ja quinze anys, de la Llei
orgànica de Mesures de Protecció Integral contra la Violència de Gènere, que va donar impuls a les
polítques contra la violència masclista i que es considera com a model internacional. Contnua dient que
la Llei d'Igualtat Efectva de 2007, el Pacte d'Estat contra la violència de gènere i el Pacte valencià, han
anat assentant les bases perquè les administracions i la societat civil vagen construint una societat justa i
respectuosa amb les dones. Assenyala que en l'actualitat comptem amb un gran acord polítc i social que
recull el compromís en la lluita contra la violència de gènere, que ha deixat de ser un assumpte privat
per  a  convertr-se  en  una  qüestó  d'Estat.  Fa  esment  a  una  sèrie  de  dades  que  contnuen  sent
esgarrifoses, com que el 12,5% de les dones majors de 16 anys han patt violència de gènere alguna
vegada en la seua vida, la qual cosa en termes absoluts suposa 2,5 milions de dones a Espanya. Que el
64% dels flls i flles de les víctmes van presenciar els episodis de violència, però solament el 28,6% va
presentar  denúncia.  També  diu  que  hi  ha  algunes  dades  esperançadores,  com  que  el  77,6%  han
aconseguit eixir de la violència de gènere i que el 45% han acudit a algun servei d'ajuda mèdica, social o
legal. Malgrat tot l'esforç realitzat al nostre país i al seu reconeixement internacional, algunes forces
polítques neguen el feminisme, l'ataquen i plantegen la destrucció de tot sistema de prevenció, atenció i
protecció de les dones víctmes de la violència de genere. Expressa que tampoc es poden consentr
complicitats  que  permeten  les  acttuds  masclistes  i  les  reforcen  amb  la  seua  passivitat,  perquè  és
responsabilitat de totes i  tots lluitar per la igualtat real. No es pot ignorar que 976 dones han sigut
assassinades per violència masclista des que es recullen aqueixes dades, i que es formula una mitjana de
150.000 denúncies anuals per maltractament. Segons va publicar l'INE l'any 2017, en l'àmbit familiar la
violència de gènere és el 83% del total, i l'altre 17% és violència domèstca contra germans i germanes,
pares o mares, flls o flles i marits. Per això considera que denominar a la violència masclista violència
domèstca és un insult a la nostra intel·ligència. Esmenta una frase d'Amelia Valcarcel que diu que: “El
feminisme és l'únic moviment que mai va causar víctmes en el camp contrari”. I conclou que tots els
membres de la corporació han aprovat sistemàtcament per unanimitat totes les mocions i declaracions
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en defensa dels drets de les dones i contra la violència de gènere, comprometent-se en conseqüència a
defensar-les en qualsevol  circumstància,  per la qual  cosa en l'actual moment de desafar al consens
establit  hem de  mantndre'ns  ferms  en  la  defensa  dels  nostres  principis,  com a  prioritat  polítca  i
democràtca, d'aïllar als violents i als qui els donen cobertura polítca, reafrmant aquests compromisos i
declarant que en la defensa de la igualtat real no donarem ni un pas arrere.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta que el Partt Popular donarà suport a aquesta
moció contra la violència de gènere, com sempre ha fet a l'Ajuntament i en tots els fòrums en què es
troba representat.  El contngut de la moció concorda amb l'esperit  de les mesures que sempre han
adoptat tots els governs del Partt Popular, i recorda que va ser el govern de Mariano Rajoy el que va
trar avant el Pacte d'Estat en matèria de violència de gènere, que va aconseguir el consens de totes les
associacions de dones. El Partt Popular va dedicar dos-cents milions d'euros a l'any per a combatre
aquesta xacra, i també va votar a favor de la Llei orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de mesures de
protecció integral contra la violència de gènere. Així mateix amplia la protecció enfront de la violència
contra els menors dins de l'àmbit familiar, mesura que, encara que no va reduir els drets de les dones, va
ser votada en contra pel PSOE. Recorda a més moltes altres iniciatves en aquesta matèria dutes a terme
pel Partt Popular des dels anys 90 fns a l'actualitat. Considera que la moció és correcta, si bé conté una
referència vetlada al pacte de govern en la Junta d'Andalusia, aclarint que en aqueixos acords  no hi ha ni
una  sola  mesura  que  menyscabe  la  protecció  deguda  a  les  víctmes  de  la  violència  de  gènere.  A
diferència d'altres acords d'investdura subscrits pel PSOE en els quals s'ha pactat amb BILDU o amb els
colpistes catalans, pels quals hauran de donar les explicacions que corresponguen. I conclou reiterant
que el seu grup votara a favor de la moció.

En representació del grup Compromís intervé el regidor Sr. Guillem Montoro, qui exposa que comencem
l'any 2019 amb set dones assassinades i  dues violacions grupals.  I  per desgràcia aquestes xifres són
únicament les que es coneixen. Encara que semblava que no tornaríem a les cavernes, per desgràcia la
violència també té veu en la polítca: la violència dels negacionistes que consideren a les dones persones
de segona i la violència dels qui s'asseuen a negociar amb les seues vides i els seus drets, com hem vist fa
pocs dies a Andalusia quan VOX imposava les seues teories cavernícoles i el Partt Popular i Ciudadanos
claudicaven a les seues demandes per una cadira en el parlament. Contnua dient que estem en 2019 i
hem de tndre clar que la discriminació cap a les dones no és per la maldat d'alguns homes, sinó un
sistema social, el patriarcal, que crea desigualtats i deixa en situació de vulnerabilitat a les dones, a més
de generar moltes més injustcies que patm totes i  tots. Afrma que des de Compromís defensen la
igualtat i els drets humans com a punt essencial de les seues polítques, i es defneixen com a feministes,
amb el signifcat de lluitar pels drets de les dones i per totes les polítques que afavoreixen la igualtat de
gènere i l'equitat, alhora que la transformació social. Indica que a l'Ajuntament de Paiporta han posat
tots els seus esforços a treballar en aquesta línia des del primer dia de l'actual mandat corporatu. Van
crear la Regidoria d'Igualtat i van incorporar a una agent d'Igualtat. Des d'aquesta àrea es treballa per a
incorporar la perspectva de gènere en totes les polítques de l'Ajuntament, i es posen en funcionament
programes de sensibilització, formació i informació en matèria d'igualtat d'oportunitats i de gènere per a
la ciutadania i els propis empleats i empleades municipals. Destaca també el molt important treball que
es realitza des de la Policia Local. El nostre cos de Policia rep formació periòdica en matèria de violència
de gènere, hi ha un grup especialitzat que atén les dones víctmes de violència masclista, des del primer
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indici,  i  estem adherits  al  sistema VIOGEN, instrument bàsic  per  a la  detecció i  prevenció de forma
coordinada amb la Guàrdia Civil. També es treballa la prevenció en els centres escolars amb xarrades i
tallers en col·laboració amb l'àrea d'Educació. Exposa que aquesta mateixa setmana els departaments de
Policia i Igualtat es coordinaven per a elaborar nous programes dirigits a l'erradicació de la violència de
gènere que es podran fnançar amb la subvenció de 21.000 euros que ha atorgat a l'Ajuntament la
Secretaria d'Estat d'Igualtat dins del Pacte d'Estat contra la Violència de Gènere. Considera que equiparar
la  violència  que  pateixen  les  dones  amb  qualsevol  altra  classe  de  violència  és  negar  el  caràcter
estructural de la qual pateixen les dones pel solo fet de ser-ho i minimitzar de forma intolerable el quasi
miler de vides que el masclisme assassí ha segat a Espanya, comptabilitzades des de l'any 2003 en què
existeixen estadístques ofcials. I conclou que per tot això diuen basta: basta a les polítques dels partts
de la dreta fosca i cavernícola que en ple segle XXI contnuen sense creure en la igualtat de les persones,
de dones i homes, de la mateixa manera que no creuen en els drets de les persones migrants, ni en els
drets dels col·lectus vulnerables, ni en la inclusió social. En defnitva, ja n'hi ha prou de privilegis dels de
sempre i de desigualtats. No donarem ni un pas arrere respecte als drets de les dones.

En representació del grup Pod-EU intervé la regidora Sra. Mª Teresa Verdú, qui expressa que votaran a
favor de la moció, igual que sempre han fet respecte a totes les propostes contra la violència de la dona
que han presentat els diferents grups polítcs. Expressa que les xifres no es poden amagar i demostren la
gravetat i vigència d'aquest problema. Diu que en acostar-nos als pròxims comicis electorals totes les
formacions polítques presents en el Ple han de manifestar sense cap mena d'ambigüitat la seua postura
en aquest tema. Finalment, assenyala que l'últm govern del Partt Popular va deixar de gastar el 30% del
pressupost de l'Insttut de la Dona dels anys 2012 i 2017. I espera que tots voten a favor i no s'haja de
repetr més aquesta qüestó en el futur.

El  portaveu  del  grup  Ciudadanos,  Sr.  José  Antonio  Salvador,  manifesta  que  el  Partt  Socialista  està
presentant  mocions  similars  a  la  que  fgura  en  aquest  punt  en  diferents  municipis.  Planteja  dues
esmenes d'addició. La primera a l'apartat quatre de la proposta de resolució, perquè s'afja: “També es
rebutjarà  l'adopció  de qualsevol  tpus d'acord,  explícit  o  implícit,  amb formacions que plantegen la
separació d'alguna de les comunitats autònomes de l'Estat, defensen referèndums d'autodeterminació o
no condemnen de manera clara la violència terrorista”. La segona esmena que proposa consisteix en
l'addició al número cinqué de la proposta de resolució del següent text: “S'insta al govern/consistori a
remetre a aquest Ple, així com a les comissions de seguiment del Pacte d'Estat contra la violència de
genere tant del Congrés dels Diputats com del Senat, al Ministeri de Sanitat, Consum i Benestar Social i a
l'Observatori Estatal de Violència sobre la Dona, tota la informació relatva a la justfcació, la posada en
marxa i avaluació dels programes o projectes derivats d'aquest pacte. Aquesta documentació haurà de
fer-se  pública  per  part  de  l'administració  responsable.  El  govern/consistori  estpularà  una  sèrie  de
condicions preceptves i obligatòries a l'hora de renovar o prolongar fons en el marc d'aquest pacte,
entre les quals s'inclou la valoració de l'efciència de les mesures posades en pràctca. Cap organització o
departament  públic  podrà  accedir  a  nous  fons  si  no  existeix  informe  d'avaluació  corresponent  als
programes o projectes realitzats prèviament”. Contnua la seua intervenció critcant el posicionament
demagògic que s'està mantenint sobre el pacte de govern aconseguit entre la seua formació polítca i el
Partt Popular per a governar Andalusia. I  recorda que entre els compromisos aconseguits en aqueix
acord de govern fgura el de: “impulsar un gran acord contra la violència de genere i que implemente,
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amb dotació pressupostària sufcient, totes i cadascuna de les mesures previstes en la Llei 7/2018, de 30
de juliol, per la qual es modifca la Llei 13/2007, de 26 de novembre, de mesures de prevenció i protecció
integral contra la violència de gènere, a f d'acabar amb aquesta  xacra social”. Finalment demana a tots
que no es posen nerviosos enfront del pacte de govern esmentat que de segur alçarà estores i obrirà
fnestres després de quaranta anys de socialisme a Andalusia. I conclou dient que si s'aproven les seues
esmenes votarà a favor de la moció, i en cas contrari el seu vot serà d'abstenció, deixant constància de
tot el que ha expressat.

La Sra. María Isabel Albalat agraeix als altres grups el seu vot favorable, i al portaveu de Ciudadanos li
contesta que en la moció no es conté cap al·lusió expressa al pacte de govern d'Andalusia, si bé alerta de
noves formacions polítques que en el seu ideari neguen la violència masclista i pretenen desmuntar tot
el treball realitzat. Al portaveu del grup Popular li respon que el Partt Socialista no accepta cap lliçó
sobre Igualtat del Partt Popular. Diu que el Partt Popular no va propiciar cap llei per a solucionar el tema
de la Igualtat, i que l'any 2007 es va abstndre en la votació de la Llei d'igualtat efectva entre homes i
dones. S'alegra si han canviat ara de postura. Aclareix que la moció de censura de Mariano Rajoy no va
ser pactada amb BILDU, i que en ella cada partt polítc votà d'acord amb les seues pròpies preferències.
En canvi  el  Partt  Popular sí  que ha signat un pacte amb VOX a Andalusia.  Finalment,  indica  que a
l'Ajuntament  de  Paiporta  totes  les  propostes  a  favor  de  la  igualtat  de  la  dona  s'han  aprovat  per
unanimitat.

El Sr. Vicente Ibor replica a la intervenció del Sr. Guillem Montoro que haja aproftat per a atacar-los com
a “caverna”, i diu que resulta impresentable que haja vingut al Ple amb un discurs fet i s'haja dedicat a
atacar al seu adversari polítc encara que hagen dit que donaran suport a la moció. Considera que s'ha
dedicat  a  desqualifcar  i  res  més.  Demana  a  les  altres  formacions  polítques  que  facen  una  mica
d'autocrítca, i reconeguen que el pacte valencià contra la violència de gènere sol s'ha executat en un
18%  55 dels seus 300 propostes). Que tnguen en compte també que el pacte nacional que va promoure
el Partt Popular estava dotat de més de mil milions d'euros, i que Pedro Sánchez no ha incrementat
aqueixa dotació. I que valoren que el Partt Popular va demanar que augmentara el pressupost de la
Comunitat Valenciana destnat a combatre la violència de gènere amb una partda de dues mil milions
d'euros, que Compromís i PSOE van votar en contra. Diu que a ells tampoc els agrada que els donen
lliçons i pregunta quines de les mesures adoptades pel Partt Popular per a combatre la violència de
gènere els sembla de caverna.

La Sra. Alcaldessa exposa que el Partt Popular va deixar el 30% del pressupost d'Igualtat sense executar i
que dels  dos-cents  milions  d'euros  que havien d'haver pressupostat per al  pacte nacional  contra  la
violència de gènere només van consignar huitanta, la qual cosa va donar lloc a que se celebrara una
manifestació en contra seua.

8.- MOCIONS

8.1.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER A LA MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA
MUNICIPAL  REGULADORA  DE  L'OCUPACIÓ  DE  LA  VIA  PÚBLICA  AMB  CADIRES  I  TAULES
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(TERRASSES).

Després  de  la  corresponent  deliberació  en  defensa  de  la  urgència,  l'Ajuntament  Ple  aprova  per
unanimitat la declaració d'urgència de la moció del grup municipal Socialista per a la modifcació de
l'Ordenança municipal reguladora de l'ocupació de la via pública amb cadires i taules  terrasses), que
seguidament es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Per acord plenari de data 27 de març de 2014 (BOP núm. 97, de data 25 d'abril de 2014) va ser aprovada
l'Ordenança  municipal  reguladora  de  l'ocupació  de  la  via  pública  amb  taules,  cadires,  tendals  i
marquesines o terrasses amb tancament, amb fnalitat lucratva, en l'artcle de la qual 1 es determina
l'objecte de regulació, sent aquest “l'ocupació de la via pública o espais d'ús o domini públic amb taules i
cadires amb fnalitat lucratva”.

L'artcle 5 de l'Ordenança, regula l'horari autoritzat per a l'ocupació de la via pública amb taules i cadires
establint que:

a)  “Les  autoritzacions  concedides  per  a  ocupar  espais  públics  destnats  a  l'establiment  de  vehicles
(calçades i altres llocs d'estacionament) han d'estar compreses entre les 16.00 i la 01.30 hores, tant en
dies laborables com en dissabtes i festus.

No obstant això, si se sol·licita de forma expressa per algun establiment, l'horari es pot ampliar entre les
10.00 i l'1.30 hores, sempre que siga utlitzat com a terrassa durant aqueix horari, podent-se revocar
l'ampliació si es comprova que no s'utlitza per a la f concedida.

b) Les autoritzacions concedides per a ocupar espais públics on no estga permés l'estacionament de
vehicles (voreres, carrers per als vianants, passejos, avingudes, parcs, etc.) han d'estar compreses entre
les 9.00 i l'1.30 hores, tant en dies laborals com en dissabtes i festus”.

S'han consultat regulacions relatves sobre l'ocupació de la via pública per a taules i cadires amb fnalitat
lucratva en altres municipis  pròxims,  respecte  del  que cal  assenyalar que els   marges  d'horaris  són
diversos en cadascuna de les poblacions, oferint-se diferents opcions i possibilitats.

Establint  en la  major  part  de les  ordenances,  l'horari  d'inici  a  partr  de les  8.00 hores,  sobretot  en
municipis d'aproximadament la  mateixa grandària que Paiporta, com és el  cas de Quart de Poblet,
Catarroja, Burjassot, Alboraia, etc.

D'altra banda, entenem la necessitat dels establiments d'hostaleria de poder tndre la terrassa muntada
a l'hora en què les persones solen desdejunar, a partr de les 8.30 hores, per la qual cosa és necessari
establir un marge adequat de temps per a poder muntar les terrasses.

També hem de tndre en compte que alguns establiments, en el moment de l'obertura han de traure
taules i cadires al carrer, perquè les guarden dins i disposen de poc espai, per la qual cosa és millor que
es col·loquen en el seu lloc i no que es deixen com està passant amuntegades en les voreres o entre els
vehicles, a vegades obstruint el pas de les persones.
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Es va portar a l'últma comissió d'Interior i Hisenda del passat dia 22, per part de la regidora presidenta
de la comissió una proposta de resolució per a modifcar l'horari, a aquesta proposta per part d'aquest
grup municipal Socialista es presente una esmena i després del debat la proposta va ser retrada per la
mateixa presidenta de la comissió.

És pel que aquest grup municipal, presenta al Ple per a la seua aprovació els següents:

PROPOSTA D'ACORDS

PRIMER.- Modifcar l'artcle 5 de l'ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DE L'OCUPACIÓ DE LA VIA
PÚBLICA AMB CADIRES I TAULES (TERRASSES) que quedaria:

“Artcle 5.- Horari autoritzat per a l'ocupació referida.

S'estableix l'horari autoritzat per a l'ocupació de via pública autoritzada, en els següents termes:

A partr de les 8 hores i fns a l'1.30 hores, tant en dies laborables com en dissabtes i festus.

La persona ttular de l'establiment disposarà de mitja hora per a la retrada total d'elements, que haurà
de realitzar amb la sufcient diligència per a evitar sorolls per arrossegament de taules i cadires.

Totes les cadires i taules hauran de tndre els extrems de les potes amb gomes per a minimitzar el soroll
per arrossegament d'aquestes.

Durant l'horari en què romanga instal·lada i en funcionament la terrassa, no podran registrar-se nivells
de  recepció  sonors  de  la  mateixa  superiors  als  establits  en  la  legislació  vigent  en  matèria  de
contaminació acústca.

En  la  resolució  per  la  qual  s'autoritze  aquest  tpus  d'usos  del  domini  públic  s'establirà  la  limitació
concreta del nivell sonor durant el període autoritzat”.

SEGON.- Executar l'expedient per a dur a terme la modifcació proposada en la citada ordenança i seguir
els tràmits necessaris per a dur a terme aquest acord.”

Abans de començar la deliberació respecte a les propostes que conté la moció, la regidora delegada de
l'àrea  d'Hisenda  i  Administració  General,  Sra.  Beatriz  Jiménez,  presenta  una  esmena  a  la  totalitat
respecte a aquesta, el tenor literal de la qual és el següent:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L'ordenança  municipal  reguladora  de  l'ocupació  de  la  via  pública  amb  taules,  cadires,  tendals  i
marquesines o terrasses amb tancaments, amb fnalitat lucratva, aprovada per acord plenari de data 27
de març de 2017 estableix en l'artcle 5 que:

a) “Les  autoritzacions  concedides  per  a  ocupar  espais  públics  destnats  a  l'establiment  de  vehicles
(calçades i altres llocs d'estacionament) han d'estar compreses entre les 16.00 i l'1.30 hores, tant en dies
laborables com en dissabtes i festus.
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No obstant això, si se sol·licita de forma expressa per algun establiment, l'horari es pot ampliar entre les
10.00 i l'1.30 hores, sempre que siga utlitzat com a terrassa durant aqueix horari, podent-se revocar
l'ampliació si es comprova que no s'utlitza per a la f concedida.

b) Les autoritzacions concedides per a ocupar espais públics on no estga permés l'estacionament de
vehicles (voreres, carrers per als vianants, passejos, avingudes, parcs, etc.) han d'estar compreses entre
les 9.00 i l'1.30 hores, tant en dies laborals com en dissabtes i festus.”

En data  9  de  gener  de 2019 la  regidora  delegada de  l'àrea d'Hisenda i  Administració General,  i  la
regidora d'Ocupació i Comerç, van mantndre una reunió amb diferents empresaris hostalers, l'intendent
i l'inspector de la Policia Local i la TAG de Patrimoni, en la qual es va plantejar la possibilitat de modifcar
la present ordenança municipal reguladora de l'ocupació de la via pública amb taules, cadires, tendals i
marquesines o terrasses amb tancament, amb fnalitat lucratva.

Els suggeriments plantejats pels empresaris de l'hostaleria es van centrar en la modifcació i ampliació
dels horaris per a la instal·lació de les terrasses en la via pública.

Des de la Regidoria delegada de l'àrea d'Hisenda i Administració General s'ha plantejat la conveniència
de  modifcar  l'ordenança  municipal,  després  de  valorar  les  petcions  rebudes  pels  empresaris  de
l'hostaleria,  però atesa la  convivència d'aquests interessos  empresarials  amb el  dret  fonamental  del
descans i  tranquil·litat  dels veïns del municipi,  així  com la disponibilitat  d'aparcament i  ús de la  via
pública com a bé de domini i ús públic que correspon a tots els ciutadans.

En data 31 de gener de 2019 s'ha presentat per registre d'entrada a l'Ajuntament escrit i signat per 36
hostalers en el qual manifesten el seu acord per a, en benefci de tots canviar l'horari de les terrasses
segons la proposta plantejada pel  govern municipal  en la reunió del 9 de gener,  és  a dir,  modifcar
l'ordenança perquè l'horari de les terrasses siga des de les 9.00 fns a l'1.30 hores, sense discriminació
horària, podent muntar les terrasses des de les 8.30 hores si no hi ha cap vehicle estacionat. S'adjunten a
la  moció  els  informes  de  la  TAG de Patrimoni,  de  l'intendent-cap  de  la  Policia  Local  i  del  secretari
municipal.

Per tot l'anterior es proposa al Ple l'adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Aprovar inicialment per al cas que no es presenten al·legacions, la modifcació de l'artcle 5 de
la vigent ordenança municipal reguladora de l'ocupació de la via pública amb taules, cadires, tendals i
marquesines o terrasses amb tancament, amb fnalitat lucratva, aprovada per acord plenari de data 27
de març de 2014 (BOP núm. 97, de data 25 d'abril de 2014), amb el següent contngut:

“Artcle 5.- Horari autoritzat per a l'ocupació referida.

S'estableix l'horari autoritzat per a l'ocupació de via pública autoritzada, en els següents termes:

A partr de les 9 hores i fns a l'1.30 hores, tant en dies laborables com en dissabtes i festus.

El  ttular  de l'establiment  disposarà de mitja hora  per a la  retrada total  d'elements,  que haurà de
realitzar amb la sufcient diligència per a evitar sorolls per arrossegament de taules i cadires.
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Totes les cadires i taules hauran de tndre els extrems de les potes amb gomes per a minimitzar el soroll
per arrossegament d'aquestes.

Durant l'horari en què romanga instal·lada i en funcionament la terrassa, no podran registrar-se nivells
de  recepció  sonors  de  la  mateixa  superiors  als  establits  en  la  legislació  vigent  en  matèria  de
contaminació acústca.

En  la  resolució  per  la  qual  s'autoritze  aquest  tpus  d'usos  del  domini  públic  s'establirà  la  limitació
concreta del nivell sonor durant el període autoritzat.”

SEGON.- Seguir els tràmits corresponents en la tramitació de la modifcació de l'ordenança, quant a
informació i exposició pública, tràmits d'audiència i publicació en el Butllet Ofcial de la Província. Així
com la seua aprovació defnitva una vegada complits  els  terminis  corresponents  per a l'aprovació i
modifcació d'ordenances municipals.”

Seguidament la Sra. Alcaldessa determina que se sotmeta primer a deliberació el contngut de l'esmena
a la totalitat presentada.

El Sr. Vicente Ibor proposa que se sotmetan a deliberació conjunta l'esmena i la moció, com s'ha fet en
altres ocasions.

La Sra. Alcaldessa pregunta al Sr. Secretari si és legal deliberar primer sobre l'esmena.

El Sr. Secretari contesta que les esmenes han de votar-se abans de les propostes o mocions a què es
refereixen, com sempre s'ha fet a l'Ajuntament, però la determinació de si se sotmeten a deliberació
conjunta o es deliberen per separat correspon a la Sra. Alcaldessa que presideix la sessió i ordena el
debat.

Després de deliberar el Ple sobre l'esmena presentada, se sotmet a votació, quedant desestmada per
majoria, amb 12 vots en contra dels membres dels grups Popular, Socialista i Ciudadanos, 8 vots a favor
dels membres dels grups Compromís i Pod-EU i 1 abstenció de la regidora no adscrita.

A contnuació es procedeix a deliberar respecte al contngut de la moció, i una vegada fnalitzades les
intervencions, l'Ajuntament Ple,  per majoria,  amb 12 vots a favor dels  membres dels  grups Popular,
Socialista i Ciudadanos, 8 vots en contra dels membres dels grups Compromís i Pod-EU i 1 abstenció de la
regidora no adscrita, aprova la moció, en els propis termes en què ha quedat transcrita.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

Per part del grup Socialista defensa la urgència de la moció el Sr. Vicent Ciscar, qui ressalta que aquesta
moció s'ha presentat perquè es va retrar la proposta de resolució de la comissió i es presenta la moció
per si és un tema que  tots consideren que convé resoldre el més prompte possible.
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Aprovada la urgència de la moció per unanimitat,  abans que comence la deliberació, la Sra. Beatriz
Jiménez presenta per escrit una esmena a la moció, que reparteix a tots els grups municipals.

La Sra. Alcaldessa assenyala que es va començar per la defensa de l'esmena, i  el Sr. Vicent Ciscar planteja
que la moció ha de debatre's abans. La Sra. Alcaldessa pregunta al secretari si ha de deliberar-se primer
sobre la moció o sobre l'esmena, i el secretari contesta que l'esmena ha de votar-se abans que la moció,
però una altra cosa és  l'ordre de la deliberació, perquè moltes vegades s'ha deliberat conjuntament, si
bé és una cosa que correspon establir  a l'alcaldessa, que és qui  ordena el debat. La Sra. Alcaldessa
considera que com es tracta d'una esmena a la totalitat es passarà primer a deliberar sobre l'esmena.

La  Sra.  Beatriz  Jiménez  exposa  que  presenten  una  esmena  a  la  moció  que  ha  presentat  el  Partt
Socialista, perquè creuen que tenen motus sufcients per a justfcar-la. Comença dient que la moció del
Partt Socialista el que vol és regular que canvie l'horari de les terrasses de les 10.00h, que és és l'hora
establida per als carrers transitats per cotxes, a les 8.00h del mat. Aqueixa és la proposta i ara explicarà
com és el seu punt de vista. Per a això ha d'explicar-se quina és la situació. L'ordenança que regula la
col·locació de les taules i les cadires a les terrasses de Paiporta és una ordenança que va aprovar l'any
2014 el Partt Popular. L'ordenança no és gens justa, perquè estableix un horari per als bars que estàs
situats en places o carrers per als vianants i un altre per als bars que estan situats en carrers transitats
per cotxes. A més, és injusta perquè les persones que tenen un establiment en un carrer o una plaça per
als vianants podien posar-lo a les 9.00 però pagaven exactament el mateix que els establiments que
estaven en un carrer transitable i  les havien de posar a les 10.00. Això feia que la competència fora
deslleial, perquè tenien una hora menys de terrassa i a més estaven pagant el mateix. Fins fa molt poc
temps d'alguna manera això ha anat regulant-se de manera  natural entre hostalers i veïns i veïnes. Si els
hostalers no tenien cotxes aparcats posaven la terrassa i si tenien cotxes s'esperaven a les 10.00h per
telefonar a la Policia o veure si el veí s'anava i es portava el cotxe. És veritat que hi havia problemes en
algunes zones,  en les  quals  algunes comunitats  de veïns  havien presentat  queixes  i  en alguns llocs
provocava una mica de problema. Però d'alguna manera la Policia anava mediant en aqueixes situacions
i no es produïa cap situació desagradable. Fins que al desembre de l'any passat va ocórrer una situació
molt desagradable protagonitzada per un hostaler al qual  una veïna li  havia aparcat el cotxe i  volia
muntar la terrassa abans d'hora, i  li  va tancar l'eixida al cotxe. Va haver d'acudir la Policia davant la
possible infracció. I en vista que la situació havia arribat fns a aqueix punt, la Policia va avisar a totes les
terrasses que havien de tornar a l'ordenança inicial, perquè encara que de manera natural cada persona
havia anat adaptant-se, s'havia de complir i si feia falta canviar-la es canviaria. A partr d'ací, un grup
d'hostalers va demanar una reunió amb ella, i es van reunir el dia 9 de gener. En aqueixa reunió, la
proposta que fan, inicialment, els hostalers és que ells volen col·locar la terrassa a les 8.00h del mat. En
aqueixa reunió estan un grup de representants d'aqueix sector, el cap de la Policia, la tècnica de l'àrea, la
regidora de Comerç i ella. I quan els hostalers expliquen la seua posició, el que nosaltres fem és negociar,
tractant de donar i de cedir. I en la negociació els expliquem que les 8.00h és en principi una mala hora
per moltes coses. És una mala hora perquè a les 8.00h és l'entrada als insttuts i a les 9.00h a les escoles,
estant ocupada en això la Policia de 8.00 a 9.00h. A partr de les 9.00h els xiquets ja han entrat a l'escola
i tots els policies que estan cobrint aqueix servei estan més lliures, amb el que si  hi ha algun cotxe
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aparcat en la zona de terrasses i la Policia ha d'acudir a llevar-ho no ha de deixar-ho allí,  perquè la
seguretat dels xiquets i xiquetes està per damunt d'aqueixes qüestons, encara que sí que podia generar
un problema. La segona circumstància és que hi ha gent que aparca en aqueixos llocs quan no està la
terrassa muntada. És cert que no hi ha cap norma i segurament no pot demostrar-se empíricament
quina hora és la millor o la pitjor,  però a les 9.00h és l'entrada de les escoles i hi ha molta gent que deixa
el cotxe aparcat en una terrassa i porta als xiquets una mica abans de l'hora de l'escola. Les 8.00h és una
mala hora per a la gent que es troba en aqueixa circumstància. I a part hi ha una qüestó en la qual ells
van incidir, que és que els polítcs i el personal tècnic han de fer un treball de mediació i de fer entendre
que ací no val el “holliganismo”,  que no es pot pretendre que siga a les 8.00h per damunt de tot, sinó
que entre tots i totes han de mediar i aconseguir la situació idònia, perquè els bars volen obrir a les
8.00h del mat, volen tndre l'horari més ampli, però hi ha veïns i veïnes que no volen tndre una terrassa
davall, per la qual cosa cal intentar fer compatbles totes dues postures. Ella va explicar als hostalers que
tampoc  es  negava  al  fet  que  la  normatva  establira  les  8.00h,  però  que  li  semblava  que  ampliar
unilateralment l'horari durant dues hores d'una forma tan ràpida podia crear molts problemes.  I els va
proposar una solució intermèdia: que de forma temporal i provisional es modifcara l'horari per a que
tots pogueren muntar les terrasses a les 9.00h, de manera que ja no hi haguera diferències. A més, el
cap de la Policia que estava present va assenyalar la tolerància d'un marge de mitja hora si no hi havia
cotxes aparcats. Als hostalers els va semblar bé la proposta, que s'havia tractat amb deteniment, i es van
comprometre a que el mes d'abril s'organitzarien uns tallers de partcipació ciutadana, que cree que és
el que cal fer quan es modifca una ordenança, en els quals intentarien que les veïnes i veïns dels edifcis
on hi ha terrasses, els hostalers i la policia s'assegueren junts per a tractar el tema. I si les persones que
partcipaven en aqueixos tallers no tenien inconvenient,  perquè potser era un problema que estava
només focalitzat en determinades zones i en unes altres no, es plantejarien que pogueren muntar-se les
terrasses a les 8.00h, però havia de ser una cosa que decidiren entre tots i totes. Perquè canviar una
ordenança dues hora cap endarrere sense  comptar amb el veïnat, que és una part importantssima i que
també té dret al descans i dret a aparcar, els semblava que era molt atrevit. Els van oferir aquesta solució
intermèdia,  i  creu que van eixir  tots  d'allí  bastants  satsfets,  pensant  que és  el  que cal  fer,  acostar
postures sense pensar que ningú té la raó absoluta. A la següent Comissió ella va portar el tema i es va
trobar  que el  Partt  Socialista  havia  presentat  una  esmena.  El  Sr.  Vicent  Ciscar,  que era  la  persona
d'aqueix partt que estava en la Comissió, va explicar que havia parlat amb cinc hostalers i li havien dit
que ells no volien obrir a les 9h. No hi ha cap prova de si eren cinc o dues o un, ni el motu pel qual
aqueixa persona no havia acudit a la reunió per a explicar-los els seus motus, ni per què no s'atenia a
raons.  No sabien res més.  Evidentment, sense cap informe tècnic  ella  va retrar  la  proposta perquè
hauria sigut una irresponsabilitat deixar que s'aprovara l'esmena. Perquè es facen una idea, quan ella va
fer referència als informes tècnics el Sr. Vicent Ciscar va dir que un tècnic recomana, però un regidor és
un regidor i fa el que vol. Doncs no, els informes són preceptus, perquè vostés imaginen que ara el Partt
Popular i el Partt Socialista en aquesta nova pinça pacten que les terrasses s'òbriguen a les 4.00h del
mat? Seria il·legal si està en contra d'una norma. O  s'imaginen vostés que pacten que ja no es paguen
les ordenances fscals i l'Ajuntament ja no puga pagar la llum? Evidentment, els càrrecs electes tenen els
límits que els marca la llei. I per a modifcar una ordenança cal tndre una sèrie d'informes preceptus. A
més a més, no vol pensar malament, però evidentment si algun ha de retrar un cotxe a les 8.00h del
mat no telefonaran al Sr. Vicent Ciscar ni a la Sra. Chelo Lisarde, que semblava que estava d'acord amb la
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proposta. Si a algú se li emporten el cotxe a les 8.00h  del mat la culpa serà de la policia i qui tndrà un
problema serà la policia. Després que ella retrara la proposta el Partt Socialista ha presentat aquesta
moció, que hauran de debatre si es pot aprovar o no, perquè en el número u demana modifcar una
ordenança, i no es pot modifcar una ordenança sense tndre els informes preceptus, per la qual cosa si
aqueixa ordenança ix hui avant no haurem avançat res, almenys aquest mes. Contnua dient que a la
vista d'això va citar a les persones que van vindre a la reunió i els va dir que ho senta molt, que ella havia
dit que l'assumpte estaria solucionat aquest mes, però havia passat això i no podia fer una altra cosa.
Llavors es van oferir a recollir signatures. Han recollit 35 signatures d'hostalers de Paiporta que estan
d'acord que es faça de moment el canvi a les 9.00h del mat i a tornar a parlar a partr d'abril. Demana al
Partt Socialista, al Partt Popular i a Ciudadanos  que es plantegen que no és una mala solució, eixir de
moment d'aqueixa situació injusta que no equipara als hostalers que estan situats en un carrer per als
vianants  i  els  que  estan  situats  en  un  carrer  transitable  per  als  cotxes,  resoldre  aqueixa  situació
equiparant-los, donar una eixida ràpida perquè aqueixes persones no estguen infringint la llei tots els
dies i, a partr d'abril tots es comprometen a asseure's de nou, amb tota la Corporació representada per
a donar la seua opinió. Li sembla que és l'eixida més digna en aquest moment i la més ràpida, perquè si
hui aproven aquesta esmena com a l'acord del Ple siga ferm aquestes persones ja podran començar a
muntar les terrasses a les 9.00h del mat sense estar infringint cap norma. Li sembla que és el més ràpid i
el més efectu. No té cap inconvenient en què a l'abril  s'asseguen tots a parlar. Però cal parlar amb
proves,  amb informes. Ells tenen les 35 signatures d'hostalers de Paiporta, tenen l'informe del cap de la
Policia,  tenen l'informe preceptu de Secretaria,   tenen l'informe de la  tècnica,  el  tenen tot  perquè
l'acord es puga prendre hui i d'ací a un mes aquestes persones estguen muntant a les 9.00h. I quan d'ací
a un mes estga ja solucionat,  ens asseurem tots i parlarem de la possibilitat d'obrir a les 8.00h. Però,
per favor, no sense tndre informes, basant-se només en què la gent desdejuna a Paiporta a les 8.00h en
una terrassa.  Amb aqueixos  arguments igual  podíem dir  que a les 9.00h o a les 19.00h,  o  després
d'entrar  a  l'escola,  o  a  les  9.30h quan tornen de  caminar.  Això  no  és  cap fet  demostrable,  és  una
especulació com qualsevol altra. També s'ha utlitzat l'argument d'altres pobles, però altres pobles no
estan obrint ara a les 10.00h, perquè cada poble té unes característques, i  si  només comparem un
“input”  evidentment  pot  resultar  injust.  Segurament  la  gent  d'un poble  de València  on a  les  8.00h
munten les terrasses, llevaran el cotxe a les 8.00h, però si a un veí o veïna de Paiporta se li fa llevar el
cotxe a les 8.00h segurament se li estarà provocant un problema. Demana el vot a favor de l'esmena, i
que  tots  i  totes  es  plategen  de  debò  partcipar  en  els  tallers  i,  fns  i  tot,  fer  una  modifcació  de
l'ordenança de convivència més profunda, perquè segurament farà falta actualitzar algunes altres coses.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, pren la paraula que li concedeix la Presidència,  encara que
manifesta que el procedent és que en primer lloc intervinguera el proponent de la moció, perquè es
tracta d'una esmena que s'ha presentat a una moció.  Exposa que això és el que passa quan s'està en el
despatx i no es té connexió amb la realitat, amb els hostalers, quan es té un full de ruta i  no  se'ls pot
traure d'ell. El  grup Popular votarà en contra de l'esmena presentada a la moció del Partt Socialista.
Assenyala que ell no  està ací per a defensar una moció  que no és seua,  sinó per a donar-la suport o no,
i per això li estranyava que la Sra. Alcaldessa li haja donat a ell la paraula abans que al proponent de la
moció. Encara que com ho  té bastant clar, i llevat que el proponent decidisca una altra cosa, li sembla
que l'esmena que es planteja no té cap sentt. En primer lloc, els seus companys de grup que van assistr
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a la Comissió li han dit que mai han estat a la seua disposició els informes que la Sra. Beatriz Jiménez diu
tndre. I  li  ho corroboren representants d'altres partts.  Demana a la Sra. Beatriz Jiménez que no se
sorprenga d'aquesta afrmació, perquè no estaven ni en la plataforma ni en cap lloc, i això és el que li
notfquen els seus companys. Després, si la Sra. Beatriz Jiménez vol, que ho rectfque, però sembla ser
que aqueixos informes mai van arribar. El sorprén molt que puga haver-hi un informe del personal tècnic
a favor que per una hora de diferència afectara qualsevol altra proposta, perquè s'està parlant d'obrir a
les 9.00h o d'obrir a les 8.00h.  I que entre aqueixes hores hi haja tanta diferència com ella diu respecte a
un possible informe tècnic, o  que calga fer una sèrie de tràmits complicadíssims per a poder portar-ho a
efecte, en el cas que s'aprovara la moció en aquest Ple. No acaba de veure la diferència en el temps de
tramitació si s'aprova la moció amb l'esmena o sense ella, llevat que tnga la voluntat que  si s'aprova el
que  ella  diu  ho   fa  ja,  i  si  s'aprova  el  que  diu  l'oposició,  la  majoria  del  Ple,  resulta  que  serà
complicadíssim. No insistrà més en aquest punt. Exposa que el seu grup creu que la moció recull les
queixes reiterades dels hostalers, que li les fan arribar a qui no tenen por, als qui no tenen comandament
en plaça, perquè les ha rebut el seu grup i ell mateix en multtud d'ocasions. En segon lloc manifesta que
no creu que s'altere per a res la situació d'un cotxe que aparque a la una i mitja de la matnada, que és
quan es lleva la terrassa, el que s'haja d'anar a les 8.00h o  a les 9.00h. Aqueixa és la seua opinió, sense
perjudici  del  que  haja  de  dir  el  personal  tècnic,  perquè  no  veu  cap  inconvenient  tècnic  perquè,  si
s'aprova  la  moció  que  presenta  el  Partt  Socialista,  immediatament  s'execute  tal  com  exigeix  el
compliment de l'acord.

Per part del grup Socialista, el Sr. Vicent Ciscar comença demanant que no s'admeta l'esmena i que es
vote a favor de la moció que proposa. Explica el motu pel qual està en contra de l'esmena i a favor de la
moció. I si fa falta, després tornarà a explicar el mateix que ara quan es delibere sobre la moció. El dia 19
de gener,  tal com s'ha dit ací, es va presentar una proposta de resolució en la Comissió d'Hisenda amb la
qual estan d'acord en tot, excepte en què s'autoritze posar les terrasses a les 9.00h. Encara que no hi
havia cap informe ni res més en l'expedient, ell també havia parlat amb els hostalers, perquè no és cap
pecat que ell parle amb els hostalers ni que els hostalers parlen amb el grup Socialista, ni amb el grup
Popular, ni amb Ciudadanos, ni amb Compromís, ni amb ningú, perquè tenen llibertat per a poder parlar
amb qui siga. Com  ha dit la regidora els hostalers els havien dit que era millor que pogueren obrir les
terrasses a les 8.00h, perquè hi ha locals que són molt xicotets i quan tanquen han de posar les taules i
les cadires dins, per a tornar-les  a traure quan obrin, i el millor lloc on les poden deixar és a la terrassa,
abans que deixar-les amuntegades per la vorera o entre els cotxes o en un altre lloc. I indica que tots els
que estan presents en el Ple passegen per Paiporta i han vist el que ell està dient. Per tant li va semblar
que havia de presentar una esmena a la proposta que es plantejava en la Comissió. La regidora en la
Comissió els va fer referència a un informe, que s'han de creure que estava fet, però que no ho havien
vist. I bo, ell també sap com dir-li a un com li ha de fer l'informe, a això no li ha d'ensenyar ningú: fes-me
un informe que pose a tal hora. I si vol m'ho fa i sinó em diu que no m'ho fa, però jo puc fer-ho.

La Sra. Alcaldessa demana que consten en acta aquestes paraules. El Sr. Vicent Ciscar també demana que
conste en acta tot el que diga, que ell també sap com es pot demanar un informe.

El Sr. Vicent Ciscar contnua dient que quan es va obrir el debat en la Comissió i la majoria dels grups
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polítcs  que estaven allí representats van coincidir, la regidora va dir que retrava la proposta i que no
aniria a Ple. Llavors ell va demanar que constara en l'acta de la Comissió que era ella la que retrava la
proposta, que tots coincidien en la urgència, i que no els poguera després dir que s'havia paralitzat la
proposta per culpa d'ells que havien presentat una esmena, que tenien tot el dret a proposar com a grup
polítc i més amb els antecedents que acaba de dir que no havien llegit cap informe i que s'havien de
creure que la regidora havia tngut una reunió, perquè si ella ho deia lhhavien de creure. I això per haver
comés el pecat d'escoltar hostalers i hostaleres, que són unes persones molt honrades que s'alcen cada
dia per a guanyar-se el jornal i als i les quals cal facilitar les coses, perquè per ací les coses no estan molt
bé i han de treballar molt per a arribar a fnal de mes. Un dels problemes principals és que la regidora
ara  està  demanant  que aprovem això,  i  que després  ja  parlarem amb la  partcipació  dels  grups de
l'oposició, quan el que havia d'haver fet era consensuar-ho i aclarir-ho amb els altres grups abans de
portar-ho a la Comissió,  perquè si s'ha d'aprovar en el Ple allí ells també tenen la seua veu. Ací és on
està l'error de l'equip de govern. Cal escoltar tothom, hostalers i hostaleres, personal tècnic, però també
cal escoltar el que pensen els regidors i regidores que estan en l'oposició. No els pot dir que tenen
informes i que això és el que cal aprovar, perquè ells també tenen una opinió. Contnua dient que li
contarà una història que li  han contat.  En una reunió que sembla que hi  ha hagut amb hostalers  i
hostaleres, shha dit que si s'aprova a les 9.00h del mat ja poden muntar les terrasses a aquesta hora,
però si s'aprova una altra cosa, com cal fer informes i no sé quantes coses més, ja veurem si per a agost o
setembre es poden muntar les terrasses. I m'heu de portar una carta signada per la major part de gent
possible.

La Sra. Beatriz Jiménez demana que consten en acta aquestes manifestacions. El Sr. Vicent Ciscar també
demana que consten en acta.

El Sr. Vicent Ciscar prossegueix la seua intervenció afegint que en la carta que havien de portar signada
per la major part de gent possible havia de dir que havien arribat a un acord que fora a les 9.00h. Han
portat la carta, que té la regidora i diuen que accepten a les 9.00h. Però ella mateixa ha dit i ell també ho
diu, que prefereixen que siga a les 8.00h. Per tant,  el que vol que siga a les 9.00h també vol que siga a
les 8.00h, prefereix millor que siga a les 8.00h que a les 9.00h. Ell calcula que com la regidora és molt
diligent, tal com ha dit el Sr. Ibor, tramitarà amb tota la diligència del món l'expedient perquè si ací
s'aprova la moció i decau la seua esmena, els hostalers i hostaleres de Paiporta al més aviat possible,
segurament demà si ho aprova hui el Ple, i amb els mateixos tràmits que havia de seguir si s'aprovara la
seua esmena, perquè no creu que hagen de ser ni més ni menys. Perquè si tots eixos informes que ella té
s'han fet en deu dies, si hui el Ple de Paiporta decideix que siguen les 8.00h, pot fer-se en dotze dies, dos
dies més.  El  seu error és que no ha volgut parlar  amb els  grups polítcs,  perquè si  els  ensenya els
informes i els explica els motus potser hagueren arribat a l'acord que es posaren les terrasses a les
8.30h. Perquè això de dir a les 9.00h però us autoritzem les 8.30h no val per a res, ja que si hi ha un veí
que lleva el cotxe a les 9.00h menys un minut l'hostaler no podrà muntar la terrassa fns a les 9.00h.
Assenyala que el tema principal és que no es retarde ni un minut la tramitació de l'expedient perquè els
hostalers i hostaleres puguen muntar la terrassa a l'hora que diga l'acord d'aquest Ajuntament. Perquè
els regidors i regidores estan ací per a aprovar les ordenances, i ell pot haver llegit un informe d'algun
tècnic o tècnica, que encara no ha llegit, però no té per què fer el que en ell es diga, ja que en un altre
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cas no faria falta que es portaren les ordenances a aprovar al Ple. Faria algú de personal tècnic l'informe i
ja està, si és que al fnal han de fer el que diu el personal tècnic “apaga y vámonos”. I diu que aquesta és
la seua defensa per fer caure l'esmena.

En representació del Grup POD-EU intervé la Sra. Mª. Teresa Verdú, qui en primer lloc vol deixar clar que
les reunions van tndre lloc i que ella va estar en aquestes. I també que en l'anterior Ple la Sra. Beatriz
Jiménez va dir la data en què s'anava a reunir amb els hostalers i les hostaleres. Arribar a un acord en un
municipi  tan  xicotet  com Paiporta  que  té  una  extensió  de  quatre  quilòmetres  quadrats  i  un  parc
automobilístc bastant gran és difcil. El comerç necessita un suport molt important i l'hostaleria també.
Però no sap si  el Sr.  Vicent Ciscar s'ha donat compte  què ha parlat amb personal tècnic, hostalers i
hostaleres, regidors i regidores. I la resta de ciutadans? Les persones que aparquem en certa mesura
també ens veiem perjudicades. Estem parlant de normes de convivència, d'un bon govern, de fer una
bona polítca perquè hi haja un bon consens i per descomptat no es perjudique el comerç, i d'entendre
també a la  gent que tenim vehicles, perquè potser en una fnca que no té pàrquing i hi ha vint pisos
cadascun té un vehicle o dos, no  tenim lloc fsic per a aparcar. La gent que ha viscut el mercat quan
estava en la plaça 3 d'Abril recordarà que s'havien de recordar que els dilluns calia llevar el cotxe a les sis
del mat per a afavorir el comerç. I ho han fet perquè era una bona idea, un bon consens i un bon acord
perquè totes dues parts,  tant la ciutadania que té el seu vehicle, que l'aparca, que es treballarà en això, i
els comerciants estgueren d'acord. Evidentment, ella votarà a favor de l'esmena.

El portaveu del grup Ciudadanos, el Sr.  José Antonio Salvador exposa que la nit de la Comissió d'Hisenda
en la qual es va tractar aquest punt, es va sentr totalment defraudat. Amb la condició d'apuntar-se
cadascun la  “medallita”,  els  qui  van  eixir  totalment  perjudicats  van ser  precisament  els  que havien
sol·licitat que els donàrem suport i solució als seus problemes, és a dir, el gremi dhhostaleria. D'una part,
la  Sra.  Beatriz  Jiménez  ens  va  comunicar  que  després  d'una  reunió  amb  el  col·lectu  d'hostalers  i
dhhostaleres s'havia arribat a un acord que millorava l'actual horari establit en l'ordenança municipal.
Aquesta ordenança assenyala a les 10.00h i s'havia arribat a l'acord, segons informació de la regidora,
d'avançar-ho una hora, és a dir, a les 9.00h, dient que més endavant, sobre el mes d'abril, si fera falta
s'ajustaria en funció dels resultats,  ja que no solament cabia la petció del gremi sinó que també s'hauria
de tndre en compte les molèstes que això podia suposar al veïnat i en partcular als qui utlitzen l'espai
com a zona d'aparcament. Per tant, el tema quedava tal com s'havia acordat amb la conformitat d'aquest
col·lectu i de les persones que allí  havien intervingut, inclosa la policia municipal, convidant a tots els
grups a aprovar la modifcació de l'ordenança. Va prendre la paraula el Sr. Vicente Ciscar, qui va dir que
abans de passar a la votació i segons havia parlat amb el secretari per les formes, el PSOE presentava una
esmena que hauria de ser tnguda en compte ja que ell també havia parlat amb diferents hostalers i
hostaleres i la necessitat que tenien era que se'ls concedira el permís a les 8.00h del mat, recollint en
l'esmena aquesta petció i un estudi o anàlisi comparatva amb la resta de localitats dels voltants amb
característques similars al nostre poble, matsant que se'ls demanava que llegiren en les paraules de la
senyora Beatriz, llevat que els hostalers i hostaleres amb els i les quals ells havien parlat i que havien
assistt a la reunió, els uns i els altres foren diferents. El PP, mitjançant el seu representant la Sra. Chelo
Lisarde,  va  postl·lar  les  paraules  del  Sr.  Vicent  Ciscar,  i  assenyalava  que  les  persones  del  gremi
dhhostaleria  amb les quals havien parlat i que havien assistt a la reunió, més que convençuts se n'havien
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anat  conformats.  Que  naturalment  sempre  és  millor  a  les  9.00h  que  no  a  les  10.00h,  però
indubtablement no era el que els hostalers i les hostaleres pretenien, per tant el problema únicament
s'hauria maquillat i no solucionat. Ell, per la seua part, va manifestar que això ocorre quan les coses no
es fan bé ni s'intenten millorar. La vertadera partcipació de la qual tant presumeix aquest equip de
govern, haguera consistt a fer partcip dheixa reunió als grups de l'oposició, perquè al cap i a la f els 21
regidors i regidores que formen la Corporació són lhautèntca representació legal triada per Paiporta. Ell
afrma  per  actva  i  per  passiva  que  si  lhhagueren  cridat  o  avisat  a  aquesta  reunió,  i  vol  demanar
aclariment a la Sra. Teresa Verdú perquè ha dit que es va dir dia i hora d'aquesta,  que no hi haja cap
mena de dubte que haguera estat present allí,  i  en primera persona haguera escoltat el que la gent
deia. Per la seua part, també han parlat amb alguns membres d'aquest col·lectu, i estan més prop de la
proposta del PSOE de les 8.00h que de l'hora que es va acordar en aquesta reunió, encara que no sap si
és que hauran parlat amb els mateixos hostalers i hostaleres que ells. Si bé sempre existeixen matsos
amb els quals poder negociar. En conclusió, a causa dhaçò, la Sra. Beatriz Jiménez va retrar la proposta,
per  la  qual  cosa  no  va  obtndre  validesa  ni  l'acord  d'un  ni  l'esmena  proposada  per  l'altre,  eixint
perjudicats els menys responsables de la situació,  és a dir,  els hostalers i les hostaleres, qui paguen amb
els seus impostos. Ara se'ns planteja una moció del PSOE, i una esmena de la Sra. Beatriz Jiménez que es
presenta en aquest moment, i no  volem adonar-nos que estem en la mateixa situació,  ja que per la
seua part segueix sense escoltar per ell mateix als i les representants del col·lectu afectat, ni té informe
de la policia municipal, que no estava en l'expedient el dia de la Comissió, s'han tornat a ratfcar les
paraules d'alguns regidors i dhalgunes regidores, amb els seus diferents criteris, tots vàlids, com podrien
ser un horari a l'hivern, un altre a l'estu o el que alguns hostalers els vinga bé una cosa i a uns altres una
altra. És a dir, troba a faltar el diàleg i la partcipació. Sembla que ací hi haja hostalers i hostaleres d'un
bàndol i d'un altre, quan són simplement hostalers. Els últms comentaris que circulen pel carrer, i  algun
li ha arribat, res tenen a veure  amb la realitat i a més arriben a les seues oïdes algunes manifestacions,
per no dir amenaces, que no volen ni tan sols esmentar ni entrar a debatre. Fanatsme pot ser de dretes i
pot  ser  d'esquerres.  Per  això,  Ciudadanos  sol·licita  que  es  convoque  una  reunió  urgent  amb   la
partcipació del col·lectu hostaler, Policia, personal tècnic i una representació de tots els grups polítcs,
podria tndre lloc a l'abril com diu la Sra. Beatriz Jiménez,  de manera que arribem a un consens. Això no
pot ser un repartment de medalles: ni l'equip de govern va comptar amb la resta de forces polítques, ni
ara el PSOE ha comptat amb la resta dels grups municipals, excepte per a demanar-los el suport a la seua
moció.  Aclareix  que  aquest  mat li  havia  cridat  el  Sr.  Vicent  Ciscar.  Donaran  suport  a  la  moció
obligatòriament, per a no perjudicar ni un minut més al gremi d'hostalers i hostaleres. Però si no som
capaços  de  despolittzar  un  assumpte  com aquest,  com  serem capaços  de  despolittzar  la  sanitat,
l'educació o la justcia a nivell  nacional.  Votaran a favor de la moció o de l'esmena, del  que resulte
majoritari, perquè el que cal fer és no fotre ni un minut més als hostalers i les hostaleres.  I espera que
s'agilite  la  reunió  sol·licitada  i  quede  clara  la  reglamentació,  de  manera  que  en  cap  moment  es
perjudique el tràmit del que hui en ple quede aprovat.

La Sra. Beatriz Jiménez diu que començarà pel fnal. Contesta al portaveu de Ciudadanos quant a la seua
afrmació que ella està polittzant l'assumpte, que la realitat és que va vindre un grup d'hostalers i li va
demanar una reunió a ella, perquè és la regidora de l'àrea. Es va reunir i va fer el que pensa que cal fer:
no posicionar-se  ni  d'un costat  ni  d'un altre  i  intentar  entendre totes  les  posicions.  I  a  contnuació
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contesta les intervencions que s'han produït en primer lloc. Va passar una anècdota en la Comissió que
ella per qüestó de respecte no volia contar, però ara la contarà. El portaveu del Partt Popular, el Sr. Ibor,
té molt de costum de dir-li que isca al carrer, però ella passeja moltssim, perquè té moltes actvitats a
Paiporta, i té la impressió que són els membres del grup Popular els qui no ho fan. En un moment donat
de la Comissió Informatva, la Sra. Chelo Lisarde va fer una observació que és la mateixa que ha fet hui el
Sr. Vicente Ibor: que si les terrasses es lleven a la 1.30h, des dhaquesta hora fns les 8.00h del mat poca
gent aparca. I això ho diuen perquè passegen tan poc per la població que no saben que la 1.30h és
l'horari límit, però que la majoria dels bars de Paiporta mai tanquen a la 1.30h. Molts tenen horari de
vesprada, tanquen al migdia, o tanquen a les 17.00h de la vesprada. I que és probable que a l'hivern un
dia entre setmana a les 23.00h no hi  haja cap terrassa muntada. Però  ells no ho saben perquè no
passegen. També és veritat que quan hi ha una bona relació els hostalers i les hostaleres avisen el veïnat
si saben que estan buscant lloc per a aparcar, cosa que a ella li ha passat, i els diuen que llevaran la
terrassa, que esperen un moment i després podran aparcar. I per part dels conductors que aparquen els
seus cotxes, es dona  la mateixa situació d'avisar els hostalers i les hostaleres quan van. Això en primer
lloc. Afg que ella té 35 signatures de persones que han posat el seu nom i el seu DNI. No sap quantes
signatures tenen ells,  encara que creu que no en tenen cap.  Perquè els  qui  no volen benefciar els
hostalers i les hostaleres són ells. Són ells els qui han vingut a polittzar. Els explicarà una cosa: quan
diuen  que  ella  no  els  crida,  i  que  això  suposa  falta  de  partcipació,  ella  considera  que  la  principal
partcipació  és  donar-li  veu  a  la  gent  del  poble.  Perquè  els  partts  ja  partcipen.  Partcipen  en  les
Comissions  Informatves que són el  lloc on la  regidora  informa dels  temes i  la  resta  dels  regidors  i
regidores poden fer propostes. Si ella informa d'un tema, hi ha un àmbit de debat, hi ha un àmbit marcat
per la llei en el qual els partts poden partcipar. El que han de fer és donar partcipació a la gent de fora.
Respecte dels informes, que han sigut un tema molt divertt, evidentment també és mentda. Faltava
l'informe de la Policia,  però l'informe proposta de la tècnica estava. Ningú s'havia adonat, ho va dir la
Sra. Esther Gil al fnal de la Comissió. Però el Sr. Vicent Ciscar no es va adonar, no ho sabia quan va
presentar l'esmena. L'endemà  es va penjar l'informe de la Policia i hui no està perquè el Sr. Secretari ha
tngut un problema amb el e-Signa segons li ha explicat la tècnica i s'ha esborrat de l'expedient. Ho té
perquè ho havia fotocopiat. Ella no li dirà mai a un tècnic o tècnica el que ha d'informar. Mai. Li faria
vergonya dir-li a un o una professional en quin sentt l'ha d'informar. Mai en la vida. Mai. Si ell ho ha fet,
lamenta no haver-ho sabut, ho lamenta profundament. I evidentment no creu que cap persona tècnica
d'aquesta casa es posara en un problema o informara que una cosa és legal o és il·legal per a protegir a
cap polítc. El Sr. Vicent Ciscar fa una observació sobre si a un bar li caben o no les taules dins. Això
només ocorre en un cas a Paiporta. I és absurda aquesta observació, perquè eixe bar no obri a les 8.00h,
sinó a les 5.00h del mat. I no està demanant muntar la terrassa a les 5.00h del mat sinó a les 8.00h, la
qual cosa  demostra que la justfcació que no pot obrir el bar si no munta la terrassa també és falsa, com
totes les coses que s'han dit ací. També la Sra. Chelo Lisarde es va inventar en la Comissió que havia
parlat amb cinc persones que van acudir a la reunió.  Cap de la reunió reconeixia haver parlat amb ella.
Diu que va parlar amb 5 persones i hi havia 7 en la reunió. I també diu que eixes persones se n'havien
anat conformades però no convençudes. En la següent reunió amb els hostalers i les hostaleres el primer
que ella va explicar va ser que no havia tngut eixa sensació quant a la primera reunió, ni el personal
tècnic tampoc. Tenia la sensació d'haver aconseguit una cosa molt important, i és que la gent no vinga a
imposar el seu criteri i el seu benefci per damunt de tot. Quan el Sr. Vicent Ciscar va presentar la seua
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esmena i de seguida la Sra. Chelo Lisarde se li va pujar al carro, ella va fer una pregunta que és la que
aclareix tot això: heu parlat amb el veïnat? No. Heu parlat amb la Policia? No. És igual, han parlat amb
cinc hostalers. I això els dóna força per a carregar-se una proposta del govern que s'ha treballat com es
devia. Perquè faran coses mal i els podran critcar, però això no estava mal fet. Quant a la Sra. Teresa
Verdú, ella no la va convidar personalment a la reunió, sinó que va ser la Sra. Teresa Verdú qui li va
telefonar el dia 9 per a preguntar-li si anava a reunir-se amb els hostalers i les hostaleres i si podia anar.
Li va dir que sí. Perquè no tenia res a amagar. Perquè si ells no entenen quina diferència hi ha d'una hora
a una altra, li ho explicarà. De 8.00 a 9.00h la Policia està cobrint els insttuts i les escoles. Al Sr. Ciscar li
pot semblar un tema trivial però no ho és per a ella. Aquesta és la primera qüestó. La segona és que
l'actual esmena no solament va amb els hostalers i les hostaleres sinó que és també qüestó d'altres
coses. Perquè ells han de saber a qui se li armarà un escàndol. Quan se'ls porte el cotxe la grua, no
acudiran al Sr. Vicent Ciscar ni al Sr. Vicente Ibor. I aleshores hauran de dir-los: ja sabem que està mal fet
això de les 8.00h;  ja sabem que no han tngut en compte el veïnat; ja sabem que només han tngut en
compte els hostalers i hostaleres;  però és que no hem sigut nosaltres, ha sigut l'oposició, vols el telèfon i
els crides? Supose que hauran de contestar això. Perquè si no tenen en compte que els qui tenen la
responsabilitat són el personal tècnic i no respecten el seu criteri, per la qual cosa el que haurien de fer
és vindre corrent a l'Ajuntament a posar-se l'uniforme de policia. Però no ho faran,  perquè li dóna el
mateix. Li és igual l'informe de la Policia, li és igual si a algú li caben o no les cadires enmig del bar, els és
igual. El motu és que a les 8.30h desdejune la gent en una terrassa. Li és igual quin siga el motu. S'ha
atrevit a dir que ella ha coaccionat perquè li portaren les signatures. La persona que va tndre la iniciatva
està hui ací i després li ho contarà. Ella es podia haver penjat la medalla en la primera reunió, cosa que
no va fer perquè no vol medalles. Ella va dir que eixa solució es plantejava pel bé dels hostalers i les
hostaleres. Van buscar un acord i el van treballar. Ella va arribar amb l'acord per a explicar-lo a l'oposició
en una comissió i que l'oposició si ho considerava fera les aportacions que considerara oportunes, com
es fa sempre. Quan ha anat ell abans d'una comissió per a pactar amb ella? Mai. Els temes es pacten en
les comissions. Recorda que ella els ha cridat per a tractar  del pressupost,  i li han dit que no,  que el
porte directament a la Comissió. Cada vegada tenen un criteri, segons el que  siga. Reitera que no  hi ha
cap bar que tnga les cadires i les taules dins. Només hi ha un i a més ha signat. Ella té 35 signatures de
persones que estaven d'acord amb la seua proposta,  de persones que a més han agraït com s'han fet les
coses. Perquè  ací no es tracta de posar-se d'acord amb els hostalers i les hostaleres i defensar que a les
8.00h, o de posar-se d'acord amb el veïnat i dir que no hi ha terrasses. Es tracta de fer entendre al gremi
dhhostaleria que els veïns i veïnes tenen dret i  de fer entendre al veïnat que els hostalers i les hostaleres
també en tenen. I que evidentment sense hostaleria aquest poble seria un poble dormitori.  Els hostalers
i hostaleres li donen vida.  La  seua és una proposta de consens, treballada. Sembla que l'únic objectu de
la pinça PP i PSOE és recordar-los que estan en minoria, i que això és més important que fer les coses
correctament,  amb sentt  comú.  Ja  sabem que estem en minoria,   no patsquen.  Sabem que  quan
presentem una moció,  ells en presentaran una altra, a destemps, canviant una coma, per a demostrar
solament que ells són més. Però no els importa.  No  deixarem de treballar ni un dia per les persones del
nostre poble. No deixarem de fer propostes i de defensar-les amb arguments. No abandonarem a les
persones del nostre poble perquè arriben les eleccions. La responsabilitat d'assumir la veu del poble està
per  damunt de qualsevol  altre  sentment o  circumstància.  Indica  que el  Sr.  Vicent  Ciscar  no té  cap
informe tècnic,   no té cap  expedient que done suport a la seua proposta.   Cap.  No té informe de
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Secretaria, no ha parlat amb la Policia, li és igual si a la policia li genera problemes o no, li és igual si la
tècnica considera que està bé o no, li és igual si l'ordenança fscal ha de modifcar-se. Li és igual. Ve amb
l'argument que ha parlat amb cinc hostalers. Hauria de fer-li vergonya. I ve a dir que els informes tècnics
no són  determinants.  Per  favor,  repasse  la  llei,   repasse  el  ROF i  veurà  que  per  a  una  modifcació
d'ordenança és imprescindible que hi haja informes.  I ell ho sap, perquè va parlar amb el secretari i el
secretari li  va explicar que no podia presentar una moció de modifcació de l'ordenança. Perquè una
modifcació de l'ordenança requereix informes previs que ell no té. Ho sap perfectament, però li és igual
i  l'ha presentada. Perquè mire, ara haurem de parlar de si  és legal o no. No  es pot modifcar  una
ordenança  sense  informes  del  personal  tècnic.  I  vosté  no  té  cap  expedient  que  li   done  suport.
Mhagradaria veure les signatures de la petció dels hostalers i les hostaleres que diu que té el Sr. Ciscar,
perquè jo  tnc  les  signatures de les persones a les quals  estc  representant amb la  meua proposta,
mentre que jo no sé als qui està ell representant. Sap el que li han dit per darrere. Les barbaritats que li
han contat. Sap com s'enfronten els uns i els altres. Però és que ella no vol entrar en això. Li sembla trist i
lamentable que el revengisme no siga més que per a demostrar que són ells més. Molt bé: PP i PSOE
junts són més. Ja ho sabíem.

La Sra. Mª Consuelo Lisarde manifesta que intervindrà súper breument i només  per les al·lusions. Diu
que resulta evident que ella partcipa en les comissions, perquè ha sigut la regidora més al·ludida en tot
el Ple. Hi ha una cosa que li vol explicar a la Sra. Beatriz Jiménez, que potser és que no la va entendre bé
amb el “rebote” que portava perquè anava a retrar la proposta. I és que ella mai va dir que haguera
parlat amb cinc de les persones que estaven en la reunió. Va dir que si el Sr. Vicent Ciscar havia parlat
amb cinc o sis, que si el Sr. José Antonio Salvador havia parlat amb cinc o sis i ella amb altres cinc o sis
anava a ser molt complicat que coincidiren, encara que podien coincidir en alguna cosa. I que una de les
persones amb les quals havia parlat, no cinc ni sis, li  havia transmés exactament el que va dir:  que
s'havia anat conformada però no convençuda.

El Sr. Vicent Ciscar demana la paraula i la Sra. Alcaldessa diu que s'està en el segon torn de preguntes,
per la qual cosa concedeix la paraula a la Sra. Teresa Verdú.

La  Sra.  Mª Teresa  Verdú diu  que intervé també per  al·lusions  del  Sr.  José Antonio  Salvador,  per  a
recordar-li, encara que ja ho ha dit la Sra. Beatriz Jiménez, que efectvament  es va dir públicament el dia
i l'hora de la reunió. I evidentment, com ella ha dit, tenia interés a estar ací perquè sap que és una àrea
que li competeix i li interessa estar al corrent d'això, com creu que hauria d'haver fet el que tnguera
interés en el tema. Gràcies.

Demana la paraula per al·lusions el Sr. José Antonio Salvador, i  la Sra. Alcaldessa indica que com s'està
en el segon torn de paraula,  que parle primer el Sr. Vicent Ciscar i després en el torn del Sr. José Antonio
Salvador podrà contestar la seua al·lusió.

El Sr. Vicent Ciscar torna a demanar,  després de tot el que s'ha sentt ací,  que  es vote en contra de
l'esmena que es presenta a aquesta moció. Entén que la Sra. Beatriz Jiménez pense i diga el que ella
pensa,  però  ell  també  pensa  el  que  pensa.  Només  li  agradaria  que  quedara  constància  en  aquest
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moment d'una cosa: ells no han abandonat la gent del nostre poble. El Partt Socialista l'única cosa que
ha fet és eixir-se d'un pacte de govern perquè les altres parts han incomplit sistemàtcament una paraula
que la Sra. Beatriz Jiménez ha utlitzat molt aquesta nit però que no la sol aplicar, que es diu consens.
Perquè van quedar que les coses es farien en l'equip de govern per consens, i  Compromís i Pod-EU
entenien per consens que com 8 eren més que 4 anaven a fer el que volien. Ells no han abandonat la
ciutadania de Paiporta. Ells han decidit abandonar aquest govern que no respectava el que estava signat,
i anar-sehn a l'oposició a contnuar treballant pels ciutadans i les ciutadanes de Paiporta.

El Sr.  José Antonio Salvador manifesta, en primer lloc, que ell desconeixia que s'haguera marcat data i
hora per  a una reunió,  i  requereix  a la  Sra.  Teresa Verdú perquè diga el  moment en què es va dir
públicament.

La Sra.  Teresa Verdú li contesta que va ser en les intervencions del públic quan va parlar aquella xica.

El Sr. José Antonio Salvador li replica que quan va parlar eixa xica, ell podria estar agafant mosques i  que
aquesta informació no era ofcial. No és manera de marcar una reunió que una persona diga que vol
parlar i es deixe ja acordat. Tu rius Beatriz. Eixes faltes de respecte són les que produeixen el que se't
conteste d'aquesta manera. Fanàtcs hi haurà sempre, i  de dretes o d'esquerres, i  de Ciudadanos també
hi haurà segurament, però no precisament els  que ell  representa ací  al  poble.  Vol  dir-li  que estaria
pendent d'una altra cosa en aquell moment, i que creu que no és manera de convocar una reunió dient
“ja ens veurem”. Dia i hora, i a més es fa per escrit que és el més coherent. Després està parlant d'un
informe signat per 35 hostalers i hostaleres, que si formara part de l'expedient ell estaria assabentat i
l'hauria vist. Ell està disposat a creure's tot el que li diu, però en aquest cas sol se li diu i no se li justfca,
o  se li justfca a destemps. Ell no ha dit que s'aprove una cosa o una altra, sinó que els hostalers i les
hostaleres són els menys responsables de la situació creada.

La Sra. Alcaldessa li assenyala, quant a la data de la reunió, que ell mateix ha dit que estava afagant
mosques i per això no s'havia adonat.

El Sr.  José Antonio Salvador replica a la Sra. Alcaldessa que no és manera de convocar una reunió, i ella
ho sap.

A contnuació se sotmet a votació l'esmena a la moció presentada per La Sra. Beatriz Jiménez,  quedant
desestmada pel resultat que ha quedat anteriorment indicat.

A contnuació  es procedeix a deliberar la moció presentada.

En primer lloc, La Sra. Beatriz Jiménez, per una qüestó d'ordre, sol·licita que es faça constar en l'acta si
es pot modifcar una ordenança, com indica el primer punt de la moció, sense cap expedient.

El Sr. Secretari contesta que sense previ expedient hi ha acords que no es poden adoptar. Es pot adoptar
l'acord de tramitar expedient per a sotmetre al Ple el que siga, però no directament aprovar la resolució.
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Això és el que pot informar.

La Sra. Alcaldessa demana al Sr. Secretari que llija el primer punt de l'acord contngut en la moció del
Partt Socialista.

El Sr. Secretari seguidament llig les dues propostes de la part dispositva de la moció. I diu que l'apartat
primer com a tal, no es podria aprovar independentment. Hauria de ser iniciat o tramitat l'expedient que
fora legalment procedent per a sotmetre al Ple l'aprovació d'aquesta ordenança. Això seria el correcte.

La Sra. Beatriz Jiménez  pregunta si es pot esmenar la proposta encara que s'haja iniciat ja la deliberació.

El Sr. Secretari li contesta que no, i la Sra. Beatriz Jiménez demana que conste en acta.

El Sr. Secretari afg que més o menys el que va informar el Sr. Ciscar va ser això.

El Sr. Vicent Ciscar manifesta que ara dirà el que el va informar,  que coincideix amb el que acaba de dir.

La Sra. Alcaldessa indica al Sr. Ciscar que hi havia una qüestó d'ordre plantejada que s'està contestant.

La Sra.  Beatriz  Jiménez pregunta si  iniciar un expedient i  executar un expedient són termes jurídics
sinònims. Perquè ella entén que executar és donar compliment a alguna cosa i si no  hi ha expedient no
es pot donar compliment.

El Sr. Secretari contesta que jurídicament executar és diferent d'iniciar.

La Sra. Beatriz Jiménez diu si pot constar tot això en acta.  Que conste que ella fa aquestes preguntes i
que en la moció tal com està redactada i presentada no hi ha cap punt que es puga aprovar perquè no té
expedient i  una modifcació d'una ordenança no es pot trar avant sense informes. I ho diu la llei no ella.
Ací  no posa iniciar expedient en cap punt. Posa modifcar l'ordenança i executar l'expedient, i executar
un expedient no és iniciar-lo. Tots entenem que executar és donar efectvitat a una acció, no iniciar una
acció. Ací consta això i vol que conste en acta. Que ací s'està aprovant una moció en la qual no es diu el
que el Sr. Secretari diu que ha de dir.

El  Sr. Secretari li contesta que ell no diu el que es diu ni el que es deixa de dir. El que diu és el que va
informar en el seu moment. I afg a més que li va fer a la Sra. Beatriz Jiménez un comentari sobre aquest
tema, que ella ha volgut fer-lo públic ara. Li sembla molt bé que faça públic ací en el Ple els comentaris
que se li fan. I que ell  ha dit el que creu que ha dit. De totes maneres no farà una altra cosa que copiar
literalment el que aparega en l'enregistrament. I res més.

La Sra. Beatriz Jiménez pregunta a contnuació si eixa moció tal com està redactada es podria aprovar
sense els informes.
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El Sr. Secretari li contesta que tal com està redactada hauria d'estudiar-ho.

El Sr. Vicent Ciscar,  després de donar de nou la bona nit a tots i totes, aclareix en primer lloc el que s'ha
dit que el Sr. Secretari li va dir a ell respecte a que no podia presentar una moció per a modifcar una
ordenança. L'endemà de la Comissió en la qual la regidora havia retrat la proposta de resolució, va anar
a parlar amb el Sr. Secretari i li va dir que havia presentat una esmena tal com ell li havia dit, per escrit i
abans que començara el debat, i que la regidora  quan es va tractar d'aquest tema va decidir retrar la
proposta de resolució. I  les paraules del Sr.  Secretari van ser: perquè en eixe moment decau també
l'esmena. Em va aclarir que havia sigut perfectament correcte el que havia passat en la Comissió. I llavors
li vaig preguntar: Jo puc presentar una moció perquè es modifque l'ordenança? I el Sr. Secretari em va
dir:  sí, vosté pot presentar una moció, però després s'haurà d'iniciar l'expedient, amb tots els informes i
tot  el que s'haja de fer per a modifcar l'ordenança en el sentt de la voluntat del que s'ha aprovat en el
Ple. Això és el que li va dir el Sr. Secretari. I aleshores ell va preparar una moció,  que pràctcament és
calcada a l'esmena, com poden comprovar els qui les han llegides. I l'ha presentada sabent que, com li
van dir,  si  s'aprova aquesta moció s'haurà d'incoar,  iniciar,   executar,  o done-li  les voltes que vulga,
s'haurà d'obrir un expedient per a trar avant l'acord que s'ha pres. S'haurà de fer el que s'haja de fer,
perquè la voluntat del Ple, si s'aprova, és que es modifque l'ordenança i es pose a les 8.00h del mat. I
tota la resta i totes les voltes que es donen, són conseqüència que no se'ls ha donat partcipació, perquè
ja ho ha dit abans, els hostalers i les hostaleres tenen tot el respecte no d'ells sinó de totes les persones
que estan ací. Està molt bé que shhaja escoltat als hostalers i hostaleres. Quant al veïnat, dels quals parla
la Sra. Beatriz Jiménez en relació als aparcaments, expressa que l'equip de govern ha fet modifcacions
en carrers llevant places d'aparcament sense parlar-ho amb els veïns i les veïnes. De què ve ara estar
parlant d'aparcaments i de no sé què més.  La Policia no és la que posa les terrasses a Paiporta.  Les
terrasses les posen els hostalers i les hostaleres.  Per tant igual dóna que estguen a les 8.00h en els
insttuts o a les 9.00h en els col·legis, perquè la Policia no munta les cadires i les taules.  Només  si algun
veí no ha  retrat el cotxe es diu  a la Policia. Però els hostalers i les hostaleres saben, i algú li ho ha
manifestat, que quan criden la Policia no sempre poden vindre corrent en eixe moment, sinó que potser
tarda quinze o vint minuts perquè està fent alguna cosa que és prioritària i és la mateixa Policia qui
adverteix  que  tardarà  vint  o  vint-i-cinc  minuts  a  anar  perquè  estan  en  un  altre  tema.  L'hostaler  i
hostalera sap que  eixe dia li han aparcat un cotxe,  no l'han  llevat i s'ha d'esperar que vinga la Policia.
Però això pot passar un dia puntualment.  La Policia està fent el seu treball  en els insttuts i  en els
col·legis com correspon, però ells no són els que posaran les taules i les cadires.  No sap quina relació
tenen en aquest assumpte.  Han parlat ja molt sobre el tema. Ells no tenen la possibilitat de veure eixe
informe tècnic, encara que és cert que hagueren pogut vindre a veure'l després. Però si la Sra. Beatriz
Jiménez, quan presenten una moció directament al Ple diu que les coses han d'anar a Comissió, i quan
les coses van a Comissió, com no li agrada el que passarà, retra la proposta de resolució, el que realment
no vol és perdre una votació. Perquè ací no és PP i  PSOE, ni PSOE i PP,  ací és una Corporació amb 21
regidors i regidores que tenen un punt damunt de la taula i que s'ha d'aprovar per majoria. I encara que
a vosté li agrade estar sempre en la part de la majoria, sempre no es pot estar, sobretot si es treballa
com treballa vosté, encara que el consens amb els hostalers i les hostaleres estga molt bé, ja li ho ha dit
abans i ara li ho torne a dir,  escoltar els hostalers i les hostaleres és fenomenal, i escoltar al veïnat
també.
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La Sra. Alcaldessa demana respecte als regidors i regidores del grup Popular mentre està parlant el seu
company.

El Sr. Vicent Ciscar puntualitza que és company de Corporació, perquè s'ha oblidat  de dir-ho. Ja que això
és el que hi ha. Ell tampoc vol demorar massa el tema. Que parlen els altres grups respecte a la moció i
quan vulga l'alcaldessa votaran.

El Sr. Vicente Ibor manifesta que el que acaba de passar fa uns minuts protagonitzat per la Sra. Beatriz
Jiménez li sembla esperpèntc, pel següent: la Sra. Jiménez planteja en la Comissió la mateixa proposta
que porta ací hui al Ple; el Partt Socialista l'esmena, de forma raonable al nostre judici, perquè estem en
el nostre  dret  a  decidir  el  que és raonable i  el  que no,  sense pinces  ni  cap mena de prejudicis;  si
s'haguera aprovat la proposta en la Comissió s'hauria dictaminat en els termes que hagueren resultat, és
a dir,  la  proposta de l'equip de govern amb l'esmena, i  en aquests moments tndríem en el Ple tot
l'expedient degudament tramitat amb tots els informes necessaris; però el que fa la Sra. Beatriz Jiménez
en la Comissió,  per a fer la seua voluntat i complir les seues amenaces, és retrar el punt perquè no es
puga esmenar per la majoria de la comissió; a la vista de la qual cosa el Partt Socialista no pot fer una
altra cosa que presentar ara la moció al Ple; i per un tecnicisme bast de terminologia que ni tan sols és
jurídic, la Sra. Beatriz Jiménez s'oposa al fet que els hostalers i les hostaleres òbriguen les seues terrasses
a les 8.00h. Li sembla increïble. Ha dit abans que la Sra. Jiménez no passeja i llavors no veu la realitat.
Però és que a més de no passejar no escolta ni llig, perquè és innegable per a qualsevol veí que ens
estga escoltant ara l'estupor que tenen els hostalers i les hostaleres per l'assetjament que estan patnt
per part d'aquest equip de govern que no els deixa treballar. Ens ho diuen a nosaltres i ho escoltem amb
les nostres oïdes.

El Sr. Josep Val es queixa que es diga que l'equip de govern està assetjant els hostalers i les hostaleres i
la Sra. Alcaldessa demana que també això conste en acta. El Sr. Vicente Ibor sol·licita igualment que
conste en acta la literalitat de les seues manifestacions, i així no hi haurà cap problema d'interpretació.

Contnua expressant el Sr. Vicente Ibor que la Sra. Beatriz Jiménez ha dit, o almenys això els refereixen,
que si no  s'aprova el que ella proposa i s'aprova el que proposa la majoria del Ple es retardarà l'aplicació
de l'ordenança i eixiran perjudicats els hostalers i les hostaleres. És a dir,  que si no es compleix la seua
voluntat es perjudicaran els hostalers i les hostaleres. Això és el que ha arribat a les seues oïdes,  i ella
dirà si és veritat o no. I  efectvament de la seua acttud hui ací en aquest Ple s'està corroborant fl per
randa que el que ha arribat a les seues oïdes és veritat,  perquè si haguera seguit el tràmit normal i
s'haguera aprovat l'esmena presentada en la Comissió ara el punt estaria perfectament documentat i no
hi hauria cap problema. En qualsevol cas, el sentt de la moció i  el sentt del pronunciament que potser
fa aquest Ple, malgrat la seua postura, d'aprovar la moció que ha presentat el grup Socialista, ha de
produir l'efecte que s'inicie el procediment adequat perquè es done aplicació al que resolga el Ple. La
resta es podrà anomenar de moltes formes menys democràcia. El grup Popular donarà suport a la moció,
en exercici del seu legítm dret a defensar la ciutadania d'aquest poble i un col·lectu com l'hostaleria, i
d'acord amb la representació que ostenten. Sense pinces ni prejudicis i perquè és la seua obligació. I li
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exigeixen a l'equip de govern que si aquesta moció ix aprovada per la majoria del Ple, l'aplique, complint
tots els requisits que marca la llei, però que l'aplique. I conclou dient que el vot del seu grup serà a favor
de la moció.

El  Sr.  Alberto  Torralba  exposa  que,  independentment  de  si  s'aprova  la  moció  presentada  pel  grup
Socialista de Paiporta,  que sembla que sí que s'aprovarà,  ell vol que es tnga una visió polítca del que
està passant. Ací  hi ha un treball fet per la Regidoria d'Interior acompanyada per la Regidoria d'Ocupació
i Comerç, per a mediar en un possible conficte entre veïnat i hostalers. La intenció inicial de la regidora
d'Hisenda és millorar la situació econòmica i la viabilitat del negoci dels restauradors de Paiporta. La
irresponsabilitat, i ho diu sense acritud, és de la gent que no està en el govern ni ha de governar i li
importa  un  rave  els  que  poden aparcar  o  els  que  no  poden aparcar,  el  veïnat  i  els  hostalers  i  les
hostaleres. Ací del que es tracta és que la pinça PP-PSOE funcione,  i  vaja que si funciona. Perquè el que
ací s'intenta és millorar aquesta ordenança. Que si era millorable, ho era des que es va aprovar l'any
2014 estant governant el grup Popular. Però és que després el senyor que presenta la moció en contra
del treball que està fent el govern ha estat quaranta mesos de regidor d'Ocupació i Comerç, i no  ha
tngut intenció  de millorar aquesta ordenança. La intenció és polítca, i cal observar-ho amb una visió
polítca, com una estratègia electoralista i  partdista. El que es pretén és bloquejar totes les accions
assenyades i raonables de govern en benefci del veïnat, aproftant de la minoria d'aquest govern per
l'abandó que ha fet el Partt Socialista del seu poble. Ni més ni menys. I s'aprovarà la moció. I perdrem la
votació,  efectvament.  Però vol  que el  poble  conega les estratègies polítques,  partdistes  i  d'interés
partcular que estan fent els partts.

La Sra. Beatriz Jiménez expressa que li agradaria acabar amb una refexió. Ella ha fet un acord que ha
intentat dur a terme de cor. Ha dit que estaria allí fns al fnal i ho ha estat. Considera que no  ha fet
absolutament res malament. Va quedar a fer la reunió el dia 9 de gener, ho sap i buscarà el vídeo. Però li
agradaria que tngueren en compte una cosa i que feren una refexió totes i tots: ha fet un treball que
entén que ha sigut legítm i que defensarà fns al fnal, perquè és una persona molt vehement defensant
els  seus arguments,  però també és  una dona, i  això per  a alguna gent és un problema,  havent  de
suportar que sempre algú faça referència al seu to. Se li  ha acusat de coaccionar el personal  tècnic
perquè facen el seu informe. Se li ha acusat d'amenaçar els hostalers i les hostaleres perquè presentaren
un escrit. A la primera persona que li va dir això li va contestar que ella no ho havia demanat, perquè no
era ningú per a fer-ho. Aquesta és l'única veritat. A més, quan li van oferir vindre al Ple per a desmentr-
ho, ella els va dir que el Sr. Secretari no està present quan es produeixen les intervencions del públic al
fnal del Ple, per la qual cosa no tenen validesa ofcial. I això perquè no tenia cap intenció de fer d'aquest
assumpte una qüestó polítca, sinó que pretenia ajudar els hostalers i les hostaleres i fer el seu treball
ben fet. I així ho ha fet. Va tndre una reunió amb aquests, els quals no van tenir-ne cap amb el Sr. Vicent
Ciscar ni amb el Sr. Vicente Ibor, sinó amb ella. S'ha dit que s'estan donant uns arguments casposos i per
a despistar, però encara no ha vist qui són els hostalers i hostaleres que té darrere l'oposició, no poden
dir quants ni qui són. Ella té un llistat de 35 persones que han signat.  No sap qui els ha dit que ella els ha
coaccionat,  perquè no ha coaccionat ningú en la seua vida. Va ser completament laxa,  i està per a
confrmar-ho la Sra. Teresa Verdú i les altres persones que van assistr, i que han vingut ací sense que ella
ho haja demanat. Se li ha acusat d'un munt de coses sense cap prova i amb visceralitat i males maneres,
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quan estan parlant d'una cosa absolutament objectva com és un canvi d'ordenança per al bé de la gent.
I  a més no se l'ha reconegut que ha fet  un bon treball.  Aquesta és la refexió, afegint que és molt
simptomàtc com es valora una cosa, quan qui parla és una dona.

El  Sr.  José Antonio Salvador,  per traure una cosa  positva,  diu  que per f l'hostaleria  ha sigut  capaç
d'ajuntar al PP i al PSOE,  de la qual cosa s'alegra.

El Sr. Vicent Ciscar assenyala que ja va comentar en la Comissió que havia estat revisant les ordenances
de més de quinze pobles del voltant de Paiporta i de més o menys la mateixa grandària, perquè va ser la
primera  cosa  que  es  va  plantejar  en  veure  que  en  l'expedient  no  hi  havia  cap  informe  tècnic.  I
majoritàriament tenen establit  l'horari  a  partr de les 8.00h, com és el cas de Catarroja o Quart  de
Poblet. També esmenta que Picanya té l'horari complet.  Per això va dir en la Comissió que els hostalers i
hostaleres de Paiporta no tenen per què ser menys que els de Catarroja, per exemple. Al Sr. Torralba li
respon que no ha tret aquest tema durant els tres anys que ha sigut regidor de Comerç perquè no era
competència  seua  sinó   de  la  Regidoria  d'Interior,  que  és  la  Comissió  a  la  qual  s'ha  portat  aquest
assumpte i en la qual ell va presentar l'esmena. I expressa que en cap moment la regidora de l'àrea va
tndre la intenció que trobaren un consens en la Comissió,  que és on ella diu que s'han de parlar les
coses. Simplement va retrar la proposta i res més. Finalment demana a tots els grups que voten a favor
de la moció.

Abans de procedir a la votació, la Sra. Alcaldessa dona les gràcies als hostalers i les hostaleres que estan
presents en la sala de plens, pel bon treball que han fet pel bé de la convivència en aquest poble, i
demana la partcipació de la ciutadania quan es realitzen aquestes jornades de partcipació i els hostalers
i les hostaleres puguen dir quin tpus d'ordenança és la que volen. El veïnat també veurà el treball que
aquests han realitzat i que s'ha tngut la intenció d'evitar perjudicis per a les persones que viuen en els
barris on tenen els bars. Creu que això serà positu quan es torne a plantejar la qüestó, lamentablement
d'ací a uns mesos.

8.2.- MOCIÓ DE L'EQUIP DE GOVERN PER A LA DECLARACIÓ DE FESTA D'INTERÉS TURÍSTIC
LOCAL DE LES FALLES DE PAIPORTA.

Prèvia  la  seua  especial  declaració  d'urgència  per  unanimitat,  l'Ajuntament  Ple  aprova  també  per
unanimitat la moció de l'equip de govern per a la declaració de festa d'interés turístc local de les Falles
de Paiporta que seguidament es transcriu:

“Segons  el  Decret  119/2006  de  28  de  juliol del  Consell,  regulador  de  les  declaracions  de  Festes,
Itneraris, Publicacions i Obres Audiovisuals d'Interés Turístc de la Comunitat Valenciana, es recull que:

“La celebració en la Comunitat Valenciana de determinades festes populars,  festvals i  certàmens ha
excedit del mer caràcter lúdic, econòmic i sociològic per a consttuir-se, en no poques ocasions, en un
clar reclam turístc. Aquestes manifestacions, en comportar una trobada de civilitzacions, tradicions, i
herències culturals, propicien un intercanvi, fux de valors o simbiosi cultural, de la qual són benefciaris
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tant la població autòctona com la forana.”

Per tant la conservació, desenvolupament i potenciació d'aquestes celebracions és d'evident interés.

El text legal, en l'artcle 3 estableix la qualifcació de les festes i itneraris turístcs en tres supòsits:

a)  Festes  i  itneraris  d'interés  turístc  local  de  la  Comunitat  Valenciana,  quan  l'atractu  turístc  no
excedisca  l'àmbit  geogràfc  d'un  municipi,  per  estar  vinculada  especialment  a  un  certamen,  festa,
esdeveniment o itnerari d'índole local.

b) Festes i itneraris d'interés turístc provincial de la Comunitat Valenciana, quan excedisca per la seua
repercussió  i  atractu turístc  el  terme d'un municipi  i  la  seua comarca afectant  un àmbit  territorial
aproximadament coincident amb el d'una província sense excedir-lo.

c) Festa i itneraris d'interés turístc autonòmic de la Comunitat Valenciana, quan la seua repercussió
socioeconòmica, la seua transcendència com a atractu turístc, així com els valors propis que representa
s'estenguen a tota la geografa de la Comunitat Valenciana.

Acollint-nos al primer supòsit considerem que “Les Falles de Paiporta” compleixen amb els requisits que
s'estableix en el Decret 119/2006 en l'artcle 4.

1.  Tradició  popular  amb  arrelament  demostrat  en  la  població  de  Paiporta,  en  l'actualitat  hi  ha  sis
comissions falleres en la quals apareixen censats 2.145 fallers i falleres.

2. Originalitat de la celebració; recuperació del Cant de lhEstoreta i Passejada del Foc en honor a Sant
Josep.

3. Valor cultural, gastronòmic i lúdicofestu.

4. Antguitat de la celebració, la primera falla documentada a Paiporta i ressenyada en el periòdic les
Províncies el 12 de març de 1929 amb el lema “Carabassa man donat”. En 1973 es crea la primera
comissió fallera Mestre Serrano-Sant Francesc Adjacents.

5. Repercussió pública.

6. Celebració periòdica en data fàcilment determinada; del 15 al 19 de març de tots els anys.

En virtut de l'esmentat Decret i com a condició per a sol·licitar la referida declaració propose que eleve al
Ple de l'Ajuntament de Paiporta i s'adopte el següent acord:

1. Sol·licitar a la Conselleria de Turisme la Declaració de Festa d'Interés Turístc Local de la Comunitat
Valenciana “LES FALLES DE PAIPORTA”.

2.  Donar  les  ordres  oportunes  perquè  s'elabore  la  memòria  detallada,  així  com tota  la  informació
necessària perquè s'adjunten a la sol·licitud.”

Pàgina 42 de 94

Identificador Tq4V AJgX +6LU 2+5D uJzn Wraz cq4=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació  de l'equip  de govern defensa la  moció el  regidor delegat de l'àrea  de Cultura,  Sr.
Alberto Torralba, qui recorda que en la sessió plenària del mes de novembre últm es va aprovar la
sol·licitud a la Conselleria d'Agricultura d'autorització per a poder disparar focs artfcials en el barranc de
Xiva. La Conselleria d'Agricultura ha requerit a l'Ajuntament perquè justfque que les falles de Paiporta
estan declarades com a festes d'interés local. I a f d'emplenar aquest requeriment es proposa al Ple que
acorde la corresponent sol·licitud a la Conselleria de Turisme.

La portaveu del grup Socialista, Sra. Mª Isabel Albalat, exposa que el seu grup votarà a favor de la moció,
perquè  volen  que  es  puga  aconseguir  que  els  focs  artfcials  tnguen  lloc  en  el  barranc,  i  afg  que
comprenen que s'hagen de resoldre les difcultats que es vagen plantejant per a això.

9.- PRECS I PREGUNTES

9.1.- Sr. Vicente Ibor fa referència al decret dictat per a contractar a una empresa privada que redacte
els plecs de condicions del nou contracte de recollida de fems, per import de 12.000 euros més IVA.
Considera que aquest assumpte no era urgent, perquè des del començament se sabia la data en què
acabava  l'actual  contracte,  per  la  qual  cosa  el  departament  de Contractació,  que compta amb una
tècnica del grup A, podia haver fet aquests treballs amb l'objectvitat pròpia dels funcionaris públics. Diu
que no entenen el motu pel qual  s'ha privattzat la redacció dels plecs d'un contracte, la qual cosa
suposa un minvament de les garantes d'objectvitat d'aquests.

La Sra. Alcaldessa li contesta que l'Ajuntament contracta la redacció de molts projectes i estudis  tècnics
amb  empreses  especialitzades,  en  tots  els  àmbits.  I  recorda  que  un  advocat  per  uns  treballs
d'assessorament en la redacció d'un conveni amb FCC, va presentar a l'abril de 2009 una factura per
import total de 54.120,30 €.

El Sr. Vicente Ibor aclareix que en aqueix assumpte exista un litgi pendent en el qual es reclamaven a
l'Ajuntament dos milions i mig d'euros per impagament de factures.

La Sra. Alcaldessa explica també que els departaments de Contractació i d'Urbanisme estan saturats pel
treball que han de realitzar, i quan resulta necessari es contracten treballs puntuals amb empreses de
serveis. Considera que existeix un dèfcit de personal per la gestó que va realitzar el Partt Popular a
l'Ajuntament, tal com manifesten els sindicats en cada reunió de la Mesa general de Negociació. Afg que
el departament de Contractació compta amb una sola tècnica, que ha d'atendre tot el treball  de les
diferents  dependències  municipals,  i  aqueix  és  el  motu pel  qual  s'ha  contractat  amb una empresa
especialitzada la redacció dels plecs del nou contracte de recollida de residus sòlids. I quant a la quanta
d'aquesta  assistència  tècnica  torna  a  fer  referència  a  la  minuta  de  l'advocat  de  54.120,30 €  per  la
redacció d'un conveni.
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El Sr. Vicente Ibor demana de nou la paraula, i la Sra. Alcaldessa no li la concedeix per considerar que la
pregunta ja ha sigut contestada.

9.2.- La Sra. Isabel Chisbert, per part seua, assenyala que s'havia plantejat realitzar un informe sobre la
viabilitat que l'empresa municipal ESPAI assumira el servei de recollida de residus sòlids urbans quan
acabara l'actual contracte amb FCC. I pregunta si s'ha estudiat aquesta possibilitat.

El Sr. Josep Val li contesta que en l'últma comissió informatva d'Urbanisme, en la qual no estava la Sra.
Isabel Chisbert, ja va respondre a aquesta qüestó, dient que per raons tècniques no és possible que
ESPAI preste aquest servei, d'acord amb l'informe emés pel Sr. Secretari. I afg que hi ha qüestons que
sobrepassen les possibilitats del treball dels tècnics de l'Ajuntament i cal contractar especialistes externs.
En el cas dels plecs del contracte de recollida de fems es tracta més bé de qüestons tècniques i no
merament  administratves.

9.3.- La Sra. Mª Esther Gil reitera la petció que va formular per escrit el 28 de novembre de 2018 que se
li facilite còpia de l'informe de l'intendent de la Policia Local al qual es fa referència en l'informe emés
amb motu del nomenament del nou inspector de la Policia Local.

9.4.- La Sra. Mª Esther Gil prega es reparen els contenidors de fem avariats en la plaça Cervantes, als
quals va fer referència en anteriors Plens i que segueixen inutlitzats.

9.5.- La Sra. Mª Esther Gil pregunta a la regidora delegada de la Policia Local el motu pel qual segueix
sense prestar-se servei policial durant l'entrada i eixida dels alumnes del Col·legi La Immaculada, qüestó
que també va plantejar en plens anteriors. Diu que un dia aïllat hi havia un policia, però segueixen sense
col·locar-se tanques ni  acudir  policies,  a més que s'estan llevant els  bolardos que impedien que els
cotxes aparcaren damunt de les voreres.

El Sr. Antoni Torreño contesta que la prefectura de la Policia Local fa tot el que pot per a atendre les
necessitats  de  l'entrada  i  l'eixida  de  tots  els  centres  escolars  de  la  població.  I  s'està  implantant  el
programa de camins escolars segurs, com una aposta decidida en favor de la sostenibilitat del poble. I en
totes aqueixes mesures es troba inclòs el col·legi de la Immaculada.

9.6.- La Sra. Mª Esther Gil exposa que en el diari Les Províncies de 6 de juliol de 2017 es va anunciar la
creació de la patrulla de policies amb bicicleta, dient que anaven a realitzar una gran labor de control
dels gossos perillosos, que no contaminaven i altres bondats d'aqueix servei policial. I pregunta on estan
ara les bicicletes, quant de temps va durar aqueix servei i el motu pel qual no contnua prestant-se

La Sra. Beatriz Jiménez li contesta que els policies que prestaven el seu servei amb bicicleta contnuen
patrullant  pels  carrers,  però  a  causa  de  la  falta  d'efectus  de  la  Policia  Local  el  nou  intendent  va
considerar que mentre no es cobriren totes les places vacants aqueixos policies s'integraren en els torns
ordinaris del servei.

9.7.- El Sr. Luis Ródenas, davant el problema existent de falta de places d'aparcament en la població, fa
referència  a  les  obres  que  s'estan  realitzant  al  carrer  Sant  Eduard,  que  considera  una  autentca
barbaritat, perquè es tracta d'un carrer que no és ample i no obstant això, s'estan ampliant les voreres
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fns a tres metres i a les cantonades fns a cinc metres, quedant la calçada molt estreta per a la circulació
dels vehicles, i havent-se suprimit amb això trenta llocs per a aparcar. A més aqueixa remodelació no s'ha
realitzat en tot el carrer,  perquè el primer tram segueix com estava, després s'amplien les voreres i
després torna a estar igual que abans. Per tot això prega que es resolga el problema de l'aparcament de
vehicles que s'ha creat.

La Sra. Alcaldessa li contesta que la Regidoria d'Urbanisme està treballant diverses alternatves per a
buscar aparcaments. I que en les “Trobades" que es van realitzar en el col·legi Luis Vives el veïnat va
plantejar la necessitat que les voreres foren més amples, afegint que també en la partcipació ciutadana
que s'ha dut a terme per a la redacció del Pla de mobilitat s'han formulat petcions d'ampliació de les
voreres.

9.8.- La Sra. Mª Consuelo Lisarde exposa que és la tercera vegada que demana en el Ple que se li faciliten
els contractes de Fidelis Factu, perquè se li han facilitat algunes factures, però el que ella sol·licita són
totes les factures i tots els contractes amb aqueixa enttat. Afg que per instància presentada el dia 9 de
gener  de  2019  ha  reiterat  aquesta  petció,  juntament  amb  la  sol·licitud  d'altres  documents.  I  que
considera que la té aprovada per silenci administratu positu.

El Sr. Alberto Torralba li contesta que se li farà lliurament de la documentació sol·licitada.

La Sra. Alcaldessa explica que el departament d'Intervenció té falta de personal i un volum de treball
extraordinari  a  començament  de  l'any,  per  la  qual  cosa  té  pendent  d'atendre  moltes  sol·licituds
d'informació  del  propi  equip  de  govern,  que  considera  prioritàries  respecte  a  la  realització  d'altres
tasques.

9.9.- El  Sr.  Alejandro Gutérrez fa referència a les quatre aules prefabricades que s'han instal·lat  en
l'Insttut La Sénia. Diu que han arribat tard, quan ja estava iniciat el curs, i amb defciències, perquè no hi
ha teulada per a unir-les amb l'edifci de l'insttut, la qual cosa resulta necessari en prevenció de les
inclemències climatològiques. A part dels problemes d'accessibilitat que planteja. I pregunta al regidor
delegat de l'àrea d'Educació si ha visitat aqueix nou aulari i quines mesures es prendran per a resoldre
els problemes que presenta.

El Sr.  Antoni Torreño respon que aqueixes aules prefabricades van ser sol·licitades per la direcció de
l'insttut com a solució provisional i temporal, ja que l'edifci escolar no es troba en degudes condicions.
S'estan intentant resoldre les defciències de l'edifci, com per exemple la falta d'ascensor. I s'està fent
moltssim més que el que van fer les passades corporacions per aquest insttut.

9.10.- La Sra.  Amparo Ciscar  recorda que l'any 2017 l'alcaldessa  i  la  vicepresidenta de la  Diputació
Provincial, també de Compromís, es van comprometre a la construcció de la rotonda de la carretera de
Paiporta a Picanya, anunciant que al llarg de 2017 es redactaria el projecte i en 2018 estaria la rotonda
acabada. No obstant això fa una setmana que es va fer publica la sol·licitud de la rotonda i que s'anava a
redactar el projecte. Pel que pregunta què passa amb aqueixa rotonda.

La  Sra.  Alcaldessa  li  contesta  que  demà mateix  està  prevista  una  reunió  del  regidor  d'Urbanisme i
l'arquitecte municipal amb tècnics de la Diputació per a presentar el projecte de la rotonda. I diu que en
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aquest assumpte s'està avançant molt més que amb la construcció del nou mercat municipal inclòs en el
Pla Confança de l'any 2009 i que encara hui no es pot utlitzar una part de l'edifci per la mala gestó
d'aqueixes obres.

La Sra. Amparo Ciscar assenyala que a cada pregunta, queixa o requeriment que es fa a l'equip de govern
sempre contesten el mateix: “i tu més”, “perquè quan tu vas estar”...

La Sra. Alcaldessa li replica que pot contestar el que estme procedent.

9.11.- El  Sr.  José Antonio  Salvador  pregunta  si  hi  ha  data  prevista  per  a  poder  aprovar  el  plec  de
condicions del nou contracte de recollida de fem. I també pregunta si ha signat l'acta de recepció de les
obres de la piscina d'estu, respecte a les que últmament es va informar en la comissió d'Urbanisme que
ja estava acabada la jardineria, perquè també estava pendent la solució de les defciències de l'obra de
formigó que havien sigut objecte en el seu moment d'informe tècnic, i malgrat les quals es va cometre la
greu responsabilitat d'inaugurar provisionalment el mes d'agost la piscina.

La Sra. Alcaldessa li contesta que no es va fer cap inauguració, sinó que es va obrir al públic la piscina el
mes d'agost de 2018 perquè pogueren usar-la els veïns i les veïnes en el període estval.

El Sr. Josep Val afg que fns que no estga acabat l'últm detall, l'Ajuntament no recepcionarà les obres de
la piscina. I que el termini que té l'empresa contractsta per a presentar els plecs per a la contractació del
servei de recollida de residus sòlids urbans és de dos mesos.

El Sr. José Antonio Salvador assenyala que, llavors, no es disposarà d'aqueixos documents abans de la
fnalització de l'actual contracte.

El Sr. Josep Val li replica que s'ha incorporat a l'Ajuntament una tècnica de Medi Ambient que ajudarà
molt en la redacció dels plecs.

I no havent-hi altres assumptes que tractar, l'Alcaldia-Presidència dóna per fnalitzada la sessió, alçant-se
la mateixa a les 23.50 hores del dia 31 de gener de 2019, del que com a secretari en done fe.

DILIGÈNCIA.-  Per  a  fer  constar  que,  conforme  al  que  es  disposa  en  l'artcle  91  del  Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Enttats Locals, la present acta ha sigut aprovada, en
els termes que fguren en l'acord d'aprovació, en la sessió celebrada el dia 12 de juny de 2019.
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ACTA Nº 1- PLENO ORDINARIO DIA 31/01/2019.

En  Paiporta,  siendo  las  20:30  horas  del  día  31/01/2019,  previa  la  correspondiente  convocatoria  y  bajo  la
presidencia de la Sra. Alcaldesa Isabel Martn Gómez, asistda del Secretario de la Corporación D. Francisco Javier
Llobell Tuset, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial, con el objeto de celebrar sesión ordinaria, en
primera convocatoria, los miembros de la Corporación que a contnuación se expresan:

ALCALDESA – PRESIDENTA: Isabel Martn Gómez  Compromís per Paiporta)

CONCEJALES/AS:
Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)
Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)
Guillem Montoro López  Compromís per Paiporta)
Zaira Martnez Chisbert  Compromís per Paiporta)
Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)
Alberto Torralba Campos  Pod-EU)
María Teresa Verdú Canto  Pod-EU)
Vicente Ibor Asensi  PP)
María Isabel Chisbert Alabau  PP)
María Esther Gil Soler  PP)
Luis Tomas Rodenas Antonio  PP)
María Consuelo Lisarde Marín  PP)
Alejandro Gutérrez Martnez  PP)
Desamparados Ciscar Navarro  PP)
Vicent Ciscar Chisbert  PSOE)
María Isabel Albalat Asensi  PSOE)
Ricardo Benlloch Campos  PSOE)
Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  PSOE)
José Antonio Salvador Paredes  Ciudadanos)
María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARIO: D. Francisco Javier Llobell Tuset

Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a tratar los asuntos y
adoptar los acuerdos sobre los expedientes incluidos en el siguiente

ORDEN DEL DÍA

1. SECRETARIA.- Aprobación, si procede, del acta anterior nº 11/2018, de 27 de diciembre.

2. SECRETARIA.-  Resoluciones  dictadas  por  la  Alcaldía  y  Concejalías  Delegadas  desde  la  últma
sesión ordinaria del Pleno.
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3. SECRETARIA.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la últma sesión ordinaria
del Pleno.

4. URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 3/2019/PGRU – Moción presentada por el
Grupo  Municipal  Ciudadanos  por  un  cambio  de  zona  tarifaria  en  la  estación  de  metro  de
Paiporta.

5. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL -  4/2019/PGRU – Moción presentada por el  Grupo

Municipal Popular para instar al Gobierno a la defensa de la convivencia social, la neutralidad

insttucional y los símbolos nacionales.

6. BIENESTAR SOCIAL - 134/2019/ACU – Aprobación Reglamento del Consejo Sectorial Municipal
denominado "Mesa de coordinación intersectorial de salud del municipio de Paiporta".

7. BIENESTAR SOCIAL - 2/2019/PGRU – Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista "Por

el refuerzo y la puesta en valor de las medidas contempladas en el Pacto de Estado en materia

de violencia de género".

8. MOCIONES.

9. RUEGOS Y PREGUNTAS.

1.-  SECRETARIA.  -  APROBACIÓN,  SI  PROCEDE,  DEL ACTA ANTERIOR Nº  11/2018 DE 27 DE
DICIEMBRE.

La Alcaldía-Presidencia pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación, si alguno de ellos ha de
formular observación al acta nº 11/2018 de 27 de diciembre.

Dª. Mª. Isabel Albalat pide que se modifque el borrador del acta en los siguientes aspectos:

1) En el resumen de la deliberación del punto sexto del orden del  día  Aprobación de la cesión del
contrato de recogida de residuos sólidos urbanos), añadir en la segunda intervención de Dª María Isabel
Albalat, dentro de la frase “Su grupo pidió argumentos para votar a favor de la propuesta, si es que con
ella se producía…”, de modo que quede redactada de la siguiente manera “Su grupo pidió argumentos
para votar a favor de la propuesta y pidieron que se les aclararan las dudas respecto a si con ella se
producía...”

2) En el  resumen de la  deliberación del  punto décimo  Moción sobre declaración insttucional  para
actvar la clausula de salvaguardia para las importaciones de cítricos de la Comunidad Valenciana), en la
segunda intervención de Dª María Isabel Albalat, susttuir la expresión “Dª María Isabel Albalat explica
que ella no tenía preparada su moción antes de la comisión informatva de Hacienda y plantea si puede
presentarse cualquier moción en la comisión informatva que se dese, aunque no sea la competente
sobre esa materia” por “Dª María Isabel Albalat replica a D. Alberto Alberto Torralba que ha dicho que

Pàgina 48 de 94

Identificador Tq4V AJgX +6LU 2+5D uJzn Wraz cq4=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



ella tenía frmada la moción antes de la comisión de Hacienda, y dice que eso no es cierto. Y aclara al
portavoz  de  Compromís  que  tenen la  moción  socialista  desde  el  jueves  pasado,  una  semana,  y  la
portavoz  socialista  no  ha  recibido  ninguna  respuesta  del  equipo  de  gobierno.  Y  plantea  si  puede
presentarse cualquier moción en la comisión informatva que se deseé, aunque no sea la competente
sobre esa materia”. 

3)  En el resumen de la deliberación del punto décimo  Moción sobre declaración insttucional para
actvar la clausula de salvaguardia para las importaciones de cítricos de la Comunidad Valenciana), en la
reseña de la últma intervención de Dª María Isabel Albalat, rectfcar la expresión “que remitó hace tres
días a  todos los  grupos municipales” y susttuir  por “que remitó hace seis  días a  todos los  grupos
municipales”.

Dª. Mª. Consuelo Lisarde solicita que en la redacción del apartado de ruegos y preguntas de los plenos
se reseñen las diversas intervenciones por el orden en que se producen, y no acumulando todas las que
se referen a un mismo ruego o pregunta, aunque se realicen en otros momentos de la deliberación.

El Sr. Secretario le contesta que se trata de una cuestón de criterio, que la Secretaría viene haciendo así
para facilitar la comprensión de las intervenciones.

La Sra. Alcaldesa indica que la cuestón planteada por Dª. Mª. Consuelo Lisarde procede tratarla en otro
momento, pues no se trata de la rectfcación del contenido de ninguna intervención.

Dª. Esther Gil solicita que se rectfque en el punto 11.3  Ruegos y Preguntas) la respuesta de la Sra.
Alcaldesa, que realmente fue que no tenía constancia de tal paralización del procedimiento selectvo.

La Sra. Alcaldesa le contesta que mantene los términos de esta intervención suya en los términos que
fguran en el borrador, por lo que considera que no debe rectfcarse.

El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a lo preceptuado en el artculo 91 del Reglamento de
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, aprobado por Real Decreto
2568/1986, de 28 de noviembre, acuerda por mayoría, con 13 votos a favor de los miembros de los
Grupos  Compromís,  Pod-EU,  Socialista  y  Ciudadanos,  y  8  abstenciones  de  los  miembros  del  Grupo
Popular y de la concejala no adscrita, aprobar el acta en los términos que fguran en el borrador de la
misma, con las rectfcaciones solicitadas por Dª. Mª. Isabel Albalat.

2.  SECRETARIA.-  RESOLUCIONES  DICTADAS  POR  LA  ALCALDÍA  Y  CONCEJALÍAS  DELEGADAS
DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, se
informa a la Corporación Municipal de las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área
habidas desde la últma sesión ordinaria del pleno, según consta en los libros correspondientes de la
Corporación, cuyo resumen es el siguiente:
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NÚMEROS DE DECRETOS
TOTAL DECRETOS

EMITIDOS
Nº 1885/2018 de fecha 13 de diciembre al nº 1991/2018, de 28 de 
diciembre.

107

Nº 1/2019 de fecha 3 de enero al nº 76/2019 de fecha 16 de enero 
 ambos inclusive)

76

El Pleno queda enterado.

3. SECRETARIA.- SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS DESDE LA ÚLTIMA
SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de la Junta de Gobierno Local adoptados desde la
últma sesión ordinaria del pleno, según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla:

Nº DE ACTA FECHA DE LA SESIÓN
1 21 de enero de 2019

El Pleno queda enterado.

4.-  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD  -  3/2019/PGRU  –  MOCIÓN
PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS POR UN CAMBIO DE ZONA TARIFARIA
DE LA ESTACIÓN DE METRO DE PAIPORTA.

El  Ayuntamiento  Pleno  aprueba  por  unanimidad  la  moción  presentada  por  el  Grupo  Municipal
Ciudadanos por un cambio de zona tarifaria de la estación de metro de Paiporta, que seguidamente se
transcribe:

“EXPOSICION DE MOTIVOS

Recientemente  el  Consejo  de  Administración  de  Ferrocarrils  de  la  Generalitat  Valenciana  (FGV)  que
preside la Consellera de Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del Territorio, María José Salvador, ha
tratado la propuesta realizada por el Ayuntamiento de Paterna a FGV para que la tarifa de aplicación en
la red tranviaria, que discurre por dicho término municipal, sea la correspondiente a la Zona A, en lugar
de la actualmente vigente que es la Zona B.

Actualmente Paiporta pertenece a la Zona de tarifcación B, y consideramos que un cambio a la Zona A,
supondría una reducción en el precio del billete de aproximadamente un 30%, lo cual redundaría en un
benefcio tanto a los actuales usuarios como a los nuevos potenciales fruto de esta reducción.

Esta reducción seria una apuesta por el transporte público y fomentaría su uso, estmularía hábitos de
movilidad saludables, contribuyendo a minimizar el impacto por la contaminación y el uso en ocasiones
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desproporcionado de los vehículos.

Adicionalmente sería bien recibida en colectvos que actualmente ya disponen de ciertas ventajas, tales
como menores de 10 años, familias numerosas, monoparentales y educadoras, mayores de 65 años o
personas de movilidad reducida.

Por todo ello, el Grupo Municipal Ciudadanos-Paiporta, toma la iniciatva y solicita a este Ayuntamiento
que apruebe la siguiente

PROPUESTA

PRIMERO.-  Instar  al  Consejo de Administración de Ferrocarrils  de la  Generalitat  Valenciana (FGV) el
cambio de zona tarifaria de Paiporta del actual B a la A.

SEGUNDO.- Divulgar a través de los medios de comunicación de nuestro municipio las nuevas tarifas
aplicadas por FGV.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES).

El  portavoz  del  Grupo Ciudadanos,  D.  José  Antonio  Salvador,  defende la  moción  y  explica  que  los
Ayuntamientos  de  Torrent  y  Picanya  han  aprobado una moción en  el  mismo sentdo que esta.  Los
paiportnos hacen un uso masivo del metro, y se trata de aunar esfuerzos para conseguir el objetvo de
que sea más económico.

El portavoz del Grupo Popular D. Vicente Ibor expresa que su grupo apoya la moción, igual que hizo en la
comisión informatva, pues se trata de una propuesta que ya planteo el Ayuntamiento en anteriores
mandatos corporatvos y considera que se trata de una reivindicación justa para conseguir un ahorro a
los ciudadanos de Paiporta, ya que se trata de la primera parada del metro de la zona B. 

El portavoz del Grupo Compromís D. Josep Val también apoya la moción, y recuerda que el Pleno de
Paiporta  el  año  2011  ya  aprobó  una  propuesta  similar  presentada  por  Compromís.  Aclara  que  la
propuesta que se somete a la  aprobación del  Pleno es diferente del  caso de la  linea de tranvía de
Paterna  que  se  menciona  en  la  parte  expositva  de  la  moción.  Y  hace  referencia  a  las  distntas
actuaciones realizadas por el actual gobierno municipal, como la visita que realizaron sus miembros el
año 2015 al gerente de Ferrocarriles de la Generalitat Valenciana, en la que trataron, del cambio de zona
tarifaria de la estación de Paiporta a la zona A, así como otras cuestones como la modifcación de las
instalaciones de la estación, la colocación de paneles informatvos, la supresión del paso a nivel, etc. El
año 2017 también hicieron una visita al  nuevo gerente,  y  en marzo de 2018 visitaron al  Secretario
Autonómico de Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del Territorio, principalmente para plantearle la
conveniencia de que la mejora de infraestructuras de transporte de las poblaciones de lhHorta Sur que
no cuentan con metro se realizara a través de la estación de Paiporta. En todas las reuniones se pidió
también el cambio de zona tarifaria. Señala que su grupo apoyará la moción, pero dejando claro de que
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el equipo de gobierno del Ayuntamiento ha venido de reclamando la misma medida. Finalmente indica
que el Consell está estudiando nuevas zonas tarifarias para el área metropolitana de Valencia, con otros
posibles modelos que benefciarían a Paiporta.

La portavoz del Grupo Socialista Dª. María Isabel Albalat manifesta que su grupo apoyará la moción,
pues consttuye una reivindicación histórica del Ayuntamiento. Explica lo ocurrido con la modifcación de
zona tarifaria de la linea 4 de tranvía en las estaciones del municipio de Paterna, que ha resuelto el
agravio comparatvo existente con anterioridad. Destaca que el esfuerzo realizado por Ferrocarriles de la
Generalitat Valenciana para mantener las tarifas y propiciar el uso del transporte público, así como las
actuaciones que lleva acabo para mejorar las instalaciones de la estación de metro de Paiporta, de las
que  se  ha  terminado  una  primera  fase  y  está  en  tramite  la  ejecución  de  la  segunda  fase  con  la
construcción de un paso inferior para salvar las vías. Resalta también el millón anual de usuarios del
metro de nuestra población, que resulta imprescindible para que muchas ciudadanas y ciudadanos de
Paiporta puedan comunicarse con Valencia y otras poblaciones vecinas. Y valora la ventaja económica
que les supondría el cambio a la zona A. 

El portavoz del  Grupo POD-EU D. Alberto Torralba también se manifesta a favor de la moción, que
recoge una reivindicación histórica y justa. Pero su grupo va más allá y, teniendo en cuenta que aunque
se apruebe la pertenencia de la estación de metro de Paiporta a la zona A todavía resultan más caros los
viajes que si se realizaran en un turismo con cuatro personas, piden que se rebajen todas las tarifas del
metro, de modo que sean más atractvas económicamente para los usuarios.

La Concejala no adscrita Dª. María Consolación Tarazona muestra su apoyo a la moción de Ciudadanos y
también a la petción de POD-EU de reducción de tarifas.

D. José Antonio Salvador agradece a todos los grupos el apoyo a su moción, y aclara a D. Alberto Torralba
que para el calculo de los costes del transporte en vehículo partcular no se pueden tener en cuenta
solamente los costes directos.

5.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 4/2019/PGRU – MOCIÓN PRESENTADA POR EL
GRUPO MUNICIPAL POPULAR PARA INSTAR AL GOBIERNO A LA DEFENSA DE LA CONVIVENCIA
SOCIAL, LA NEUTRALIDAD INSTITUCIONAL Y LOS SÍMBOLOS NACIONALES 

El Ayuntamiento Pleno desestma por mayoría, con 12 votos en contra de los miembros de los Grupos
Compromís, Pod-EU y Socialista, y 9 votos a favor de los miembros de los Grupos Popular y Ciudadanos y
de la concejala no adscrita, la moción presentada por el Grupo Municipal Popular para instar al Gobierno
a  la  defensa  de  la  convivencia  social,  la  neutralidad  insttucional  y  los  símbolos  nacionales,  que
seguidamente se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

En el Preámbulo de la Consttución de 1978 se declara la voluntad de la Nación española de "garantzar
la convivencia democrátca dentro de la Consttución y de las leyes"; por tal razón, el artculo 1.1 CE
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considera como valores superiores del ordenamiento jurídico "la libertad, la justcia,  la igualdad y el
pluralismo polítco", de modo que en nuestro país se ha de asegurar que puedan convivir en libertad e
igualdad personas que tengan opiniones polítcas y convicciones ideológicas muy diferentes, siempre que
respeten  los  derechos  y  libertades  de  los  demás  y  se  muevan  dentro  del  marco  consttucional  y
legalmente establecido.

Los símbolos nacionales refejan quiénes somos, son expresión de la convivencia común de todos los
ciudadanos a lo largo de la historia de España y nos identfcan ante el resto del mundo. Representan la
nación, como patria común e indivisible de todos los españoles, fomentan la adhesión emocional hacia
nuestra patria y, al tempo, muestran la diversidad y riqueza cultural de las Comunidades Autónomas,
municipios, provincias e islas que la integran.

Tras la aprobación de la Consttución, la bandera, el escudo y el himno nacionales tenen regulado su
uso.  Así,  la  Ley 33/1981,  de 28 de octubre,  que regula el  uso de la  bandera de España y  de otras
banderas y enseñas, plasma la importancia de nuestro distntvo más conocido que simboliza la nación,
es  signo de  la  soberanía,  independencia,  unidad  e  integridad  de  la  patria  y  representa  los  valores
superiores recogidos en la Consttución

Precisamente  por  la  trascendencia  que los  símbolos  nacionales  y  ofciales  tenen en la  sociedad,  es
necesario garantzar que las Administraciones Públicas mantengan la neutralidad insttucional en su uso,
puesto que están obligadas a ser objetvas y vincularse necesariamente a los principios de legalidad e
interdicción de la arbitrariedad, tanto por mandato de la Consttución (artculos 9.3 CE y 103.1 CE), como
en el caso de las entdades locales, por lo expresamente dispuesto en el artculo 6 de la Ley 7/1985 
reguladora de las Bases del régimen local.

Las insttuciones deben ser un lugar de encuentro y de debate de ideas, de todas las ideas, sean las que
sean y para ello es fundamental preservar la neutralidad, la objetvidad y la imparcialidad. Los espacios
públicos, nuestras plazas, nuestras playas, las rotondas, las calles públicas de Cataluña y del resto de
España  deben  ser  espacios  de  libertad,  de  convivencia,  de  neutralidad,  pero  el  nacionalismo  que
gobierna pretende expulsarnos a los  demócratas  de nuestros pueblos,  nos quiere  fuera  de nuestras
festas mayores, fuera de la vida pública y desterrados, nos hacen el vacío social y también económico y
cultural.

Para que el espacio público sea respetuoso con los valores y principios consttucionales, un lugar para la
convivencia de todos los españoles, para la concordia y no para la desunión, el Grupo Municipal Popular
de Paiporta somete a la consideración del Pleno de la Corporación, la siguiente propuesta de acuerdos:

PRIMERO.- Reclamar el valor indudable de nuestros símbolos consttucionales como máxima expresión
de la convivencia plural en la unidad de España y proclamar el orgullo que consttuye su exhibición. 

SEGUNDO.- Instar al Gobierno de la Nación, a suplir el vacío normatvo existente entre el reproche penal
de  las  conductas  de  ultraje  y  el  mandato legal  que  insta  a  las  autoridades  públicas  a  corregir  las
infracciones contra los símbolos representatvos nacionales, -también autonómicos, forales y locales-,
con la urgente aprobación de una norma de carácter general que proteja y  garantce la neutralidad
insttucional  del  espacio  público,  como  servicio  público  apropiado  para  el  uso  común  que  a  todos
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corresponde, libre de imposiciones partdistas.

TERCERO.- Dar traslado de estos acuerdos a la Presidencia y Vicepresidencia del Gobierno, a la Ministra
de Polítca Territorial y Función Pública y a la Junta de Gobierno de la Federación Española de Municipios
y Provincias.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

El  portavoz del Grupo Popular D. Vicente Ibor defende la moción y explica que está motvada por el
problema que  se  observa  en  varios  territorios  de  España,  y  también  en  la  Comunidad  Valenciana.
Considera preciso concienciar a todos de que lo democrátco es cumplir con las leyes, especialmente con
la Consttución. En la moción piden que se legisle en defensa de los símbolos nacionales, pues existe una
normatva penal y administratva, pero faltan unas normas intermedias que garantcen la neutralidad
ideológica de las administraciones públicas y obliguen al uso de los símbolos nacionales. Menciona una
sentencia  del  Tribunal  Supremo  de  18  de  abril  de  2016,  que  establece  que  el  uso  de  símbolos
independentstas  por las  insttuciones catalanas es incompatble  con el  deber de neutralidad de las
Administraciones Públicas. También hace referencia a una sentencia del Tribunal Consttucional de 16 de
febrero de 2015 que,  ante  el  posible  conficto del  derecho de libertad de expresión y  el  deber de
neutralidad de los poderes públicos considera que la libertad de expresión es un derecho de las personas
y no de las Administraciones Públicas, que lo que deben hacer es cumplir la ley. Califca la moción como
oportuna y con trascendencia para el municipio de Paiporta.

El portavoz del Grupo Compromís D. Josep Val expone que el Partdo Popular se escuda en banderas
para presentar una propuesta que va en contra de la ciudadanía. El mes de noviembre ultmo ese partdo
presento en el Congreso de los Diputados una proposición de ley que contenía medidas represivas para
los empleados públicos que no se ajustaran a una determinado conducta, y que fue rechazada por todas
las fuerzas polítcas.  La  moción es ajena a los  problemas de los  paiportnos y  paiportnas,  busca la
crispación y pretende tender una cortna de humo para tapar las propias vergüenzas del Partdo Popular.
Por todo ello su grupo votará en contra de la moción.

La portavoz del Grupo Socialista Dª. María Isabel Albalat también manifesta que votarán en contra de la
moción, porque no se trata de una moción que afecte a nuestro pueblo, pues habla de nacionalismos
que pretenden expulsar a los demócratas de nuestros pueblos, situación que no se da en Paiporta. 

El portavoz del Grupo POD-EU D. Alberto Torralba considera también que la moción solo pretende la
división y crispación de las paiportnas y los paiportnos, y  no van a entrar en esta vieja guerra de
banderas. Por lo que votarán en contra de la moción.

El  portavoz  del  Grupo  Ciudadanos  D.  José  Antonio  Salvador  manifesta  que  el  pilar  básico  de  su
posicionamiento consiste en el respeto a los valores consttucionales que garantza el artculo 1.1 de la
Consttución  Española,  para  asegurar  así  un  espacio  con  un  contenido  mínimo  de  neutralidad
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insttucional,  que  respete  los  símbolos  reconocidos  por  nuestra  carta  magna.  Teniendo  en  cuenta
también que el  artculo 103.1 de la  Consttución establece que las administraciones públicas deben
servir con objetvidad a los intereses de los ciudadanos. Menciona también varios pronunciamientos de
la Justcia respecto a este controvertdo tema, citando a modo de ejemplo la sentencia del Tribunal
Superior de Justcia de Cataluña, Sala de lo Contencioso Administratvo, nº 579/2018 sobre el uso de una
bandera estelada en un espacio común, en la que proclama que se ha producido una clara vulneración
de los principios de objetvidad y neutralidad insttucional. En los mismos términos se ha pronunciado ya
el Fiscal General del Estado en fecha 3 de septembre de 2018 manifestando la necesidad de que los
poderes públicos sean los encargados de favorecer un espacio limpio de símbolos que vayan en contra
de los valores de cualquier sociedad pluralista. Hace referencia a la intervención en el Congreso de los
Diputados el día 23 de octubre de 2018 del diputado de Ciudadanos Ignacio Prendes, en la que señaló
que el aumento de los delitos de ultraje a los símbolos consttucionales no se debe a un incremento de
la persecución de los mismos, sino mas bien a una pérdida de respeto generalizada a estos. Expresa
también que en la defensa que hizo en el Congreso el diputado del Partdo Socialista, Sr. Torres Mora,
ante una iniciatva para  intentar  reformar el  Código Penal  presentada por  Esquerra  Republicana en
marzo de 2018, dijo que es imposible intentar defender una democracia si lo que se intenta es dar mayor
libertad injuriando a la simbología de un país No se trata de una mayor libertad, sino de un ataque
gratuito a los símbolos, y como dijo este diputado hace tempo que los seres humanos aprendimos que
la ausencia de leyes, de límites, no nos hace mas libres, sino mas vulnerables a nuestras pasiones y al
capricho de los poderosos. Y concluye expresando que por todo ello votara a favor de la moción, tanto
por la defensa de la simbología nacional que contene, como por su intención de ocupar el vació legal
que existe en torno a los delitos de ultraje.

La Concejala no adscrita Dª. María Consolación Tarazona manifesta su acuerdo con la moción, y dice que
la votará a favor.

D. Vicente Ibor expresa que no les extrañan las manifestaciones que han vertdo los grupos Compromís y
POD-EU, e insiste en que en Paiporta también es necesario que se respete esa neutralidad ideológica.
Agradece  el  voto  a  favor  del  Grupo  Ciudadanos  y  de  la  Concejala  no  adscrita.  Destaca  que  el
Ayuntamiento de Paiporta  ha  sido condenado por un Juzgado de lo Contencioso-Administratvo por
colgar la bandera preconsttucional de la II República, califcando ese acto como ilegal y condenando en
costas a la Corporación. En cuanto a las manifestaciones del Grupo Socialista dice que las entende a la
vista  de  la  postura  que  mantene  su  partdo  a  nivel  nacional  respecto  a  las  formaciones  polítcas
nacionalistas. Finalmente reitera su petción de apoyo a la moción, por considerarla justa, legal, lógica,
benefciosa para todos los ciudadanos y que garantza la neutralidad ideológica de las administraciones
públicas.

D. Alberto Torralba aclara que no votan en contra de ninguna norma vigente ni de la Consttución, e
insiste en que no van a entrar en guerras de banderas. Cuando quieran tratar de los problemas reales de
los ciudadanos, como son el trabajo digno, el aumento del salario mínimo interprofesional, la asistencia
médica, el transporte público, la renta garantzada, etc., entonces  debatrán a fondo sobre esos asuntos.

D. Vicente Ibor le contesta que hablaran sobre esos asuntos siempre que quieran, pero ahora están
tratando de la moción presentada, que ellos creen que realmente interesa a los ciudadanos.
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6.-  BIENESTAR  SOCIAL  -  134/2019/ACU  –  APROBACIÓN  REGLAMENTO  DEL  CONSEJO
SECTORIAL MUNICIPAL DENOMINADO "MESA DE COORDINACIÓN INTERSECTORIAL DE SALUD
DEL MUNICIPIO DE PAIPORTA". 

Tras la aprobación de la adhesión del municipio a la Estrategia de Promoción de Salud y Prevención
dentro del Sistema Nacional de Salud, a la Red Española de Ciudades Saludables y al IV Plan Local de
Salud de la Comunidad Valenciana  Pleno de 25 de enero de 2018), procede la consttución de una Mesa
Intersectorial  de  Salud,  como herramienta  para  posibilitar  la  mejora  de  la  salud  y  bienestar  de  la
población a través de la implicación y coordinación de sectores que desarrollan polítcas y actvidades
con impacto en salud.

A tales efectos, en la "1ª Jornada de Salud Local de Paiporta", celebrada el pasado 27 de noviembre, se
suscribió acta de consttución provisional de la Mesa Intersectorial del Municipio de Paiporta, por los
miembros componentes de la misma.

Por otra parte, la Mesa es necesaria para adaptar las acciones de la Estrategia Nacional y la Autonómica
en materia de promoción de salud y prevención, a la realidad local y concretar las acciones de la misma
en  el  municipio,  y  en  consecuencia,  para  su  consttución  defnitva  y  entrada  en  funcionamiento,
corresponde efectuar la tramitación de un reglamento para la misma.

A efectos  del  régimen jurídico y  de funcionamiento de la  "Mesa de Coordinación Intersectorial  del
municipio de Paiporta", teniendo en cuenta que se trata de un órgano de partcipación en las polítcas de
actvidades  del  Ayuntamiento  en  materia  de  Sanidad  y  Salud  Pública,  por  parte  de  las  diversas
administraciones y entdades públicas y privadas a las que afectan las mismas, desde una perspectva
transversal,  se  considera  adecuada la  fgura  de los  consejos  sectoriales  municipales  recogida en los
artculos 119.1-d), 130 y 131 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las
Entdades Locales aprobado por Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre.

En lo relatvo a su funcionamiento, igual que se ha hecho en la regulación y otros consejos sectoriales
creados  por  el  Ayuntamiento,  se  considera  procedente  remitrse  a  la  regulación  reglamentaria
pormenorizada de las Comisiones Informatvas Municipales que contene el mismo ROF, en los términos
más amplios posibles.

El Ayuntamiento Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Aprobar inicialmente el Reglamento del Consejo Sectorial Municipal denominado "Mesa de
Coordinación Intersectorial de Salud del Municipio de Paiporta", cuyo texto se transcribe a contnuación.

SEGUNDO.- Someter el Reglamento aprobado a información pública y audiencia a los interesados por el
plazo de treinta días para la presentación de reclamaciones y sugerencias, con anuncio publicado en el
Boletn Ofcial de la Provincia y en el tablón de anuncios del Ayuntamiento.

TERCERO.-  Signifcar  que  en  el  caso  de  que  no  se  presente  ninguna  reclamación  ni  sugerencia,  se
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entenderá defnitvamente aprobado el Reglamento, sin nuevo acuerdo, procediéndose a su publicación
íntegra en el Boletn Ofcial de la Provincia.

REGLAMENTO DEL CONSEJO SECTORIAL MUNICIPAL DENOMINADO "MESA DE COORDINACIÓN

INTERSECTORIAL DE SALUD DEL MUNICIPIO DE PAIPORTA"

Artculo 1

1.- Se crea la Mesa Coordinación Intersectorial del municipio de Paiporta, como órgano consultvo y de
partcipación ciudadana en aquellas  cuestones de interés  referidas  a la  promoción y  prevención de
sanidad y salud pública de Paiporta, ejercerá funciones de consulta, propuesta y asesoramiento en las
materias de su ámbito.

2.- Por otro lado, la Mesa es el instrumento para tener en cuenta las cuestones de sanidad y salud
pública  en  todas  las  polítcas  municipales,  de  modo  que  en  todas  ellas  se  tengan  en  cuenta  los
requerimientos sanitarios, que se traten de una manera transversal. 

3.- La Mesa de coordinación intersectorial en el municipio de Paiporta consttuya la contextualización,
desarrollo, coordinación, seguimiento y evaluación de la implementación de la Estrategia Nacional y la
Autonómica en su territorio. 

4.- Todas estas funciones las realizará mediante la elaboración de informes, dictámenes o demandas que
tendrán rango de recomendación para los órganos del Gobierno Municipal.

Artculo 2

1.- La Mesa de coordinación intersectorial en el municipio está compuesta por:

1. Presidencia: el Alcalde/Alcaldesa, que podrá delegar en el Concejal o Concejala que ocupe la
Vicepresidencia.

2. Vicepresidencia: Recaerá en el Concejal/Concejala Delegado/a del Área de Bienestar Social.

3. Secretaría: el/la coordinador/a de la implementación local de la Estrategia de Promoción de la
Salud y Prevención Estatal y Autonómica.

4.  Vocales: Personas  representantes  de  las  organizaciones,  insttuciones,  asociaciones,
colectvos, que trabajen y desarrollen programas en diferentes campos relacionados con la salud
y el bienestar social (sanidad, educación, servicios sociales, cultura, deporte, medio ambiente,
urbanismo, etc.)así como partculares que puedan contribuir a sus objetvos.

2.-  El  nombramiento  de  las  personas  que  desempeñen  los  cargos  de  Secretaria  y  las  vocalías
corresponderá a la Alcaldía, a propuesta de la Comisión Informatva Municipal del Área de Bienestar
Social.

3.- La Mesa de coordinación intersectorial podrá consttuir comisiones o grupos de trabajo de los que
podrán formar parte otros integrantes por su especial conocimiento, vinculación o interés en la materia
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objeto de  la  Mesa,  o  recabar  la  colaboración puntual  de  expertos  para  tratar  temas específcos  de
competencia de la  Mesa.  Los  grupos  de trabajo reportarán a la  mesa sus actvidades  y propuestas
razonadas, en los plazos que se establezcan.

4.- La Mesa de coordinación intersectorial podrá recabar la colaboración de personas expertos entre
personas con especial preparación y reconocida experiencia en el ámbito de la consulta.

Artculo 3

Son funciones de la presidencia:

1. Dirigir la Mesa de coordinación intersectorial y ostentar la representación de la misma.

2. Convocar y presidir las sesiones de la Mesa.

3. Visar las actas y dar traslado de sus acuerdos a los órgano de gobierno municipales y a las
demás administraciones, entdades o personas afectadas por los mismos.

4. Solicitar, en nombre de la Mesa de coordinación intersectorial, la colaboración que estme
pertnente a insttuciones, autoridades, organismos, entdades, asociaciones y partculares.

5. Cuantas otras le sean propias de su condición de Presidencia y así se establezcan por la Mesa.

Artculo 4

Son  funciones  de  la  vicepresidencia  dirigir  la  Mesa  y  ostentar  la  representación  de  la  misma  en
susttución de la Presidencia, y desempeñar las demás funciones de apoyo de la Presidencia y de la Mesa
que se le encomienden.

Artculo 5

Son funciones de la secretaría:

1. Promover, coordinar y dinamizar la Mesa de coordinación intersectorial.

2.  Cursar las convocatorias de las reuniones de la  Mesa,  acompañando el  orden del  día,  de
acuerdo con lo que resuelva la Presidencia.

3.  Extender  las  actas  de  las  sesiones,  autorizándolas  con  su  frma  y  el  visto  bueno  de  la
presidencia y dar el curso correspondiente a los acuerdos que se adopten.

4.  Custodiar  la  documentación  de  la  Mesa  de  coordinación  intersectorial,  poniéndola  a
disposición de sus órganos y de los miembros de la comisión cuando le fuera requerida.

5.  Proponer  el  plan de  trabajo  de la  implementación local  que especifcará  las  tareas  y  las
personas responsables.

6. Cuantas otras sean inherentes a su condición de secretaría.
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Artculo 6

1.-  La Mesa de coordinación intersectorial  está integrada por la  totalidad de sus miembros, bajo la
dirección de la presidencia y asistda por la secretaría, ajustándose en su funcionamiento a las siguientes
normas específcas:

a) La Mesa de coordinación intersectorial  se reunirá al  menos semestralmente,  con carácter
ordinario, y con carácter extraordinario cuando lo convoque la presidencia. Se redactará un acta
tras cada reunión que se realice.

b) Podrá ser objeto de deliberación cualquier asunto no incluido en el orden del día, que así lo
decida previamente la Mesa por el voto favorable de la mayoría de sus miembros presentes.

c) La Mesa de coordinación intersectorial aprobará el plan de trabajo, su cronograma, y realizará
el seguimiento del mismo así como de los acuerdos que se alcance en la Mesa.

d) La Mesa aprobará y presentará un informe anual de actvidades en el pleno del ayuntamiento
así como la hoja de seguimiento de la implementación local que enviará a los responsables de la
implementación de la Estrategia de Promoción de la salud y Prevención a nivel autonómico y
nacional. Las propuestas del informe anual y de la hoja de seguimiento serán redactadas por la
Secretaría de la Mesa.

e) La Mesa establecerá la forma de dar visibilidad al trabajo que ha realizado ante la población,
a través de los medios de comunicación, la página web y las redes sociales. Con carácter puntual
organizará sesiones o jornadas informatvas dirigidas a la población general,  a propuesta de
cualquiera de los miembros de la misma.

f) La Mesa está obligada a publicar en el Portal de Transparencia las actas de las sesiones y el
Reglamento de la misma.

2.-  En  todos  los  demás  aspectos  de  su  funcionamiento  la  Mesa  se  regirá  por  lo  establecido  en  la
regulación reglamentaria pormenorizada de las Comisiones Informatvas Municipales que contene el
Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales aprobado por
Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, en los términos más amplios posibles.

Artculo 7

La duración de la Mesa estará ligada a la implementación local de la Estrategia de Promoción de la
Salud y Prevención, cuyo horizonte temporal es 2020. No obstante el Ayuntamiento podrá acordar su
prórroga, incluso por tempo indefnido, si lo considera necesario.

Artculo 8

El ejercicio del cargo por los miembros de la Mesa no será remunerado y formará parte de las funciones
de su actvidad profesional.

Artculo 9
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1.- El cese del cargo, si se realiza antes de la disolución de la mesa, podrá deberse a:

1. Propuesta de quienes promovieron su nombramiento.

2. Dimisión voluntaria presentada mediante un escrito en el que se razonen los motvos.

3. Por inasistencia reiterada a las sesiones de la Mesa.

4. Por otras causas justfcadas.

2.- Toda vacante en la Mesa deberá ser cubierta por un nuevo miembro que reúna las característcas del
puesto vacante. Las vacantes que se produzcan serán cubiertas a propuesta de la insttución o colectvo
que propuso al ttular de la vacante.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En  representación  del  equipo  de  gobierno  defende la  propuesta  el  concejal  delegado  del  área  de
Bienestar Social, D. Guillem Montoro, en los términos que fguran en la exposición de motvos de la
misma.

Por parte del Grupo Pod-EU interviene Dª. Mª. Teresa Verdú, quien expresa el apoyo de su grupo a la
propuesta, que es el resultado del trabajo que realiza el equipo de gobierno por la gente de Paiporta, en
esta ocasión para mejorar los servicios que reciben en materia sanitaria.  Señala que los vocales del
Consejo  podrán  ser  tanto  representantes  de  asociaciones  como  personas  partculares  que  quieran
partcipar en los asuntos relatvos a la salud  de la población.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor, manifesta que consideran correcta la teoría a la que
responde la propuesta, por lo que la votaran a favor, si bien quedan a la espera de ver como se aplica.

En representación del Grupo Socialista interviene D. Ricardo Benlloch, quien expresa que fue su Grupo
quien promovió la adhesión del Ayuntamiento a la Estrategia de Promoción de Salud y Prevención, a la
Red Española de Ciudades Saludables y al IV Plan Local de Salud de la Comunidad Valenciana, dentro de
los que se incluye la creación de esta Mesa Sectorial de Salud. Y formula la observación, a la vista de la
composición  de  estas  Mesas  en  otros  ayuntamientos,  que  entre  los  vocales  de  la  misma  falta  un
representante de cada  grupo polítco municipal, que pueda ser o miembro de la corporación u otra
persona que se designe.

D. Vicente Ibor plantea la cuestón de orden relatva a si hay que considerar esta observación del Grupo
Socialista como una enmienda a la propuesta.

El  Sr.  Secretario  manifesta  que  el  ROF  exige  que las  enmiendas  se  presenten por  escrito  antes  de
comenzar la deliberación del asunto correspondiente, si bien hay precedentes en el Ayuntamiento de
enmiendas presentadas verbalmente, y por economía procedimental, pues la misma modifcación puede
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plantearse en el trámite de información pública del reglamento y tendría que ser resuelta en nuevo
acuerdo del Pleno,  considera que podría admitrse también en este caso si todos los grupos municipales
están de acuerdo.

La  Sra.  Alcaldesa  expone  que  para  poder  aceptar  esta  modifcación  a  la  propuesta  sería  necesario
consultar previamente al técnico que la ha redactado en otro sentdo, pues la regulación de la mesa
sectorial que se propone responde a las determinaciones que establece la Consellería de Sanidad.

El portavoz del Grupo Ciudadanos, D. José Antonio Salvador, expresa que iba a presentar tres enmiendas
respecto al  reglamento cuya aprobación se propone, pero si  no puede hacerlo las presentara en el
trámite de información pública de esta norma.

D. Vicente Ibor considera que el artculo 97 del ROF establece una serie de aclaraciones terminológicas,
pero en muchas ocasiones se admiten enmiendas verbales, si nadie se opone a ello.

La Sra. Alcaldesa le contesta que por su parte no habría inconveniente en aprobar la modifcación que
propone el Grupo Socialista, pero considera que para tener la seguridad de que la composición de la
mesa que fgura en la propuesta no se debe a las determinaciones de la normatva autonómica que la
regula, debe existr informe técnico al respecto, sin el cual no pueden aceptarla, aparte de entender que
el Ayuntamiento debe ajustarse a las determinaciones del ROF en la tramitación de las enmiendas.

La portavoz del Grupo Socialista, Dª. Mª. Isabel Albalat, manifesta que su grupo votara a favor de la
propuesta  para  que la  mesa pueda consttuirse  y  empezar  a  funcionar  cuanto  antes,  y  después  ya
plantearan la modifcación de su reglamento.

7.- BIENESTAR SOCIAL -  2/2019/PGRU – MOCIÓN PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA "POR EL REFUERZO Y LA PUESTA EN VALOR DE LAS MEDIDAS CONTEMPLADAS EN
EL PACTO DE ESTADO EN MATERIA DE VIOLENCIA DE GÉNERO". 

El  Ayuntamiento Pleno aprueba por mayoría,  con 20 votos  a  favor de los  miembros de los  Grupos
Compromís, Pod-EU, Popular y Socialista, y de la concejala no adscrita, y 1 abstención del concejal del
Grupo Ciudadanos, la moción presentada por el Grupo Municipal Socialista “Por el refuerzo y la puesta
en valor de las medidas contempladas en el Pacto de Estado en materia de violencia de género”, que
seguidamente se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La aprobación por el pleno del Congreso de los Diputados de la Ley Orgánica 1/2004, de 28 de diciembre,
de  medidas  de  protección integral  contra  la  violencia  de  género  supuso un revulsivo,  en  todos  sus
aspectos,  de  las  polítcas  de  la  violencia  contra  y  sobre  las  mujeres,  por  el  hecho  de  serlo,
consolidándose, a su entrada en vigor, como modelo internacional.

De hecho, España recibió en Ginebra una de las menciones de honor del Premio de Polítcas de Futuro
(Future  Policy  Award  2014)  que ONU Mujeres,  World  Future  Council  y  la  Unión  Interparlamentaria
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conceden a las mejores leyes y polítcas del mundo que persigan poner fn a la violencia ejercida contra
las mujeres y las niñas, una violencia que califcan como una de las formas más generalizadas de abuso
contra los derechos humanos. La mencionada ley integral es el instrumento legal con los que nos hemos
dotado para luchar contra la violencia machista que atenaza la libertad y la seguridad de las mujeres.

El  15 de  noviembre de 2016,  el  Pleno del  Congreso de los  Diputados  aprobó,  por unanimidad, una
Proposición no de ley por la que se instaba al Gobierno a promover la suscripción de un Pacto de Estado
en  materia  de  Violencia  de  Género,  por  el  Gobierno  de  la  Nación,  las  Comunidades  Autónomas  y
Ciudades con Estatuto de Autonomía y  la  Federación Española de Municipios y  Provincias,  que siga
impulsando polítcas para la erradicación de la violencia sobre las mujeres como una verdadera polítca
de Estado. El Congreso, en su sesión plenaria del 28 de septembre de 2017, aprobó, sin ningún voto en
contra, el Informe de la Subcomisión para un Pacto de Estado en materia de violencia de género.

Por su parte, la Comisión de Igualdad del Senado decidió, el 21 de diciembre de 2016, la creación de una
Ponencia que estudiase y evaluase, en materia de Violencia de Género, los aspectos de prevención,
protección y reparación de las víctmas, analizase la estrategia para alcanzar e implementar un Pacto de
Estado contra la Violencia de Género y examinase la Ley Orgánica 1/2004, de 28 de diciembre. El 13 de
septembre de 2017, el Pleno del Senado aprobó, por unanimidad, el Informe de la Ponencia de Estudio
para la elaboración de estrategias contra la violencia de género.

En el ámbito autonómico, también en septembre de 2017 se suscribió el Pacto Valenciano contra la
Violencia de Género. Al que en el pleno de Septembre se adhirió este ayuntamiento por unanimidad. Los
informes de Congreso y Senado, unidos a este Pacto, contenen un conjunto de propuestas para prevenir
y combatr la violencia contra las mujeres y la violencia doméstca, y para mejorar en la respuesta que,
desde las Insttuciones,  se proporciona a las mujeres víctmas y a sus hijas e hijos  menores o a los
menores bajo su guarda, tutela o acogimiento.

Contamos, por tanto, con un gran acuerdo polítco y social, que recoge el compromiso de la sociedad en
la lucha contra la violencia de género, que ha dejado de ser un asunto privado para convertrse en una
cuestón de estado. Un pacto necesario ante los datos escalofriantes sobre la violencia que soportan las
mujeres por el hecho de serlo y de la que también se ven afectados sus hijos e hijas.

Una de las medidas del Pacto de Estado contra la violencia de género plantea la necesidad de adoptar
las modifcaciones legales oportunas para que la Administración local pueda llevar a cabo actuaciones
en la promoción de la igualdad entre hombres y mujeres, así como contra la violencia de género, ya que
se trata de la administración más cercana a la ciudadanía y, por ende, a las víctmas. En este sentdo, se
plantea  que  estas  cuestones  deben  formar  parte  del  catálogo  de  materias  recogido  como  de
competencia propia de los municipios en el artculo 25.2 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de
las Bases del Régimen Local. 

Por tanto, era imprescindible la modifcación de la Ley 7/1985, de 2 de abril, para permitr el desarrollo
de polítcas  contra  la  violencia  de  género.  Esta  reforma fue  llevada a  cabo por  el  Real  Decreto-ley
9/2018, de 3 de agosto, de medidas urgentes para el desarrollo del Pacto de Estado contra la violencia
de género.
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Según la últma macroencuesta sobre la violencia de género realizada por el Ministerio de Sanidad e
Igualdad:

• El 12,5% de las mujeres mayores de 16 años han sufrido violencia de género alguna vez en su
vida, lo que en términos absolutos suponen 2,5 millones de mujeres en España.

• El 2,7% de las mujeres mayores de 16 años han sufrido violencia en el últmo año.

• El 64% de los hijos e hijas de las victmas presenciaron los episodios de violencia.

• Pero, solamente el 28,6% presentó denuncia. 

A pesar  de estos  datos  demoledores  que explican por  si  solos  la  necesidad de  polítcas  específcas,
también hay otros que van indicando los cambios que se están produciendo, entre ellos:

• El 77,6% han conseguido salir de la violencia de género

• El 45% han acudido a algún servicio de ayuda médica, social o legal.

Sin embargo, a pesar de la utlidad y del reconocimiento internacional recibido por la ley integral, del
importante proceso de toma de conciencia social que se ha producido en nuestro país sobre la gravedad
de la violencia contra las mujeres y el gran obstáculo que esto supone para la convivencia democrátca, a
pesar de todo ello,  hoy,  algunas fuerzas polítcas plantean una demolición de toda la estructura de
prevención, atención y protección de las mujeres víctmas de violencia de género y para ello cuentan con
la complicidad de partdos polítcos dispuestos a laminar el derecho de las mujeres a una vida libre de
violencia; como si 976 mujeres asesinadas desde que tenemos datos, y una media de 150.000 denuncias
anuales por maltrato no fueran razones sufcientes para rechazar y aislar a quienes sin tapujos hacen del
machismo su bandera polítca.

El compromiso de las fuerzas polítcas con la democracia y el estado de derecho exige un compromiso
con la vida y con la libertad de las mujeres, un compromiso frme en pro de una polítca sostenida para
erradicar la violencia de género. No podemos, no debemos poner en peligro el presente y futuro de las
mujeres y de sus hijos e hijas.

Así lo exige la sociedad, y en partcular, las organizaciones de mujeres que saben que en esta materia
sólo se consiguen avances si hay un compromiso de todas las fuerzas polítcas y sociales para colocar en
la agenda polítca la lucha contra todas las formas de violencia contra las mujeres.

Por  todas  estas  razones,  se  hace  necesario  redoblar  los  esfuerzos  contra  la  violencia  de  género,
mantenerla como prioridad polítca y democrátca, aislar a los violentos y a quienes les dan cobertura
polítca, y exigir que se refuerce el sistema de 

protección para las mujeres víctmas y se desarrollen todos los recursos y medidas que se contemplan en
el Pacto de Estado en materia de violencia de género.

Por todo ello, se propone al Pleno del Ayuntamiento de PAIPORTA, la adopción de los siguientes
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PROPUESTA DE ACUERDOS

1. Reforzar y seguir poniendo en valor las medidas contenidas en el Pacto de Estado en materia de
violencia de género del Congreso, Senado y el "Pacte Valencià contra la Violència de Génere i
Masclista", al que se adhirió el pleno de este Ayuntamiento por unanimidad en Septembre de
2017,  con el  objetvo de combatr  el  terrorismo machista,  el  problema más grave que sufre
actualmente la sociedad española y valenciana que tene su caldo de cultvo en una cultura y
educación profundamente antdemocrátca y que parte de la idea de la superioridad del hombre
sobre la mujer. 

2. Manifestar  la  repulsa  del  Ayuntamiento  de  Paiporta,  a  todas  las  manifestaciones  de  dicha
violencia, su compromiso con las víctmas y declarar tolerancia cero con los maltratadores.

3. Expresar  el  rechazo del  Ayuntamiento  de  Paiporta,  a  cualquier  posicionamiento  polítco  que
propugne la eliminación o minoración de las medidas de protección de las mujeres frente a la
violencia machista, así como el drama social y las consecuencias que tene para las víctmas.

4. En este sentdo, rechazar la adopción de cualquier tpo de acuerdo, explícito o implícito,  con
formaciones que plantean la supresión o reducción de las medidas de protección de las mujeres,
dando así cobertura a polítcas irresponsables que conllevan un altsimo riesgo de agravar el
problema.

5. En el marco del refuerzo de las iniciatvas para combatr esta lacra, comprometerse a impulsar la
aplicación de la Ley de medidas de protección integral contra la violencia de género, y de los
Pactos, tanto Estatal como Valenciano, contra la Violencia de Género, en coordinación con todos
los poderes públicos.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Defende  la  moción  la  portavoz  del  Grupo  Socialista,  Dª.  Mª.  Isabel  Albalat,  quien  manifesta  que
estamos viviendo un momento crucial para las mujeres. El año 2018 fue histórico para el movimiento
feminista, que de ser anteriormente ridiculizado y descalifcado paso a vivir una eclosión materializada
en la  manifestación del  día 8 de marzo, en la  que muchas mujeres y hombres salieron a la  calle y
colapsaron  nuestra  ciudades,  haciendo  evidente  el  sentr  mayoritario  de  la  sociedad,  que  por  fn
considera  que  la  defensa  de  la  igualdad  entre  hombres  y  mujeres  es  una  problemátca  que  debe
abordarse de manera urgente. Y ahora, cuando por fn el movimiento feminista consigue calar en la
sociedad masivamente y concienciar a la juventud de las desigualdades existentes aun a día de hoy, sin
que se pueda abandonar la lucha por conseguir la igualdad real, justo en ese momento aparece VOX, y
en unos meses pretende dilapidar el trabajo de tantos años por la igualdad. Recuerda que España y un
gobierno socialista fueron pioneros en la aprobación hace ya quince años de la Ley Orgánica de Medidas
de Protección Integral contra la Violencia de Género, que dio impulso a las polítcas contra la violencia
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machista y que se considero como modelo internacional.  Contnua diciendo que la  Ley de Igualdad
Efectva de 2007, el Pacto de Estado contra la violencia de género y el Pacte Valencià, han ido asentando
las bases para que las administraciones y la  sociedad civil  vayan construyendo una sociedad justa y
respetuosa con las mujeres. Señala que en la actualidad contamos con un gran acuerdo polítco y social
que recoge el compromiso en la lucha contra la violencia de género, que ha dejado de ser un asunto
privado para convertrse en una cuestón de Estado. Hace mención a una serie de datos que siguen
siendo escalofriantes, como que el 12,5% de las mujeres mayores de 16 años han sufrido violencia de
género alguna vez en su vida, lo que en términos absolutos supone 2,5 millones de mujeres en España.
Que el 64% de los hijos e hijas de las victmas presenciaron los episodios de violencia, pero solamente el
28,6% presentó denuncia. También dice que hay algunos datos esperanzadores, como que el 77,6% han
conseguido salir de la violencia de género y que el 45% han acudido a algún servicio de ayuda medica,
social o legal. Pese a todo el esfuerzo realizado en nuestro país y a su reconocimiento internacional,
algunas fuerzas polítcas niegan el feminismo, lo atacan y plantean la destrucción de todo sistema de
prevención,  atención  y  protección  de  las  mujeres  víctmas  de  la  violencia  de  genero.  Expresa  que
tampoco se pueden consentr complicidades que permitan las acttudes machistas y las refuercen con su
pasividad, pues es responsabilidad de todas y todos luchar por la igualdad real. No se puede ignorar que
976 mujeres han sido asesinadas por violencia machista desde que se recogen esos datos, y que se
formula una media de 150.000 denuncias anuales por maltrato. Según publicó el INE el año 2017, en el
ámbito familiar la violencia de género es el 83% del total, y el otro 17% es violencia domestca contra
hermanos y hermanas, padres o madres,  hijos o hijas y maridos. Por eso considera que llamar a la
violencia  machista  violencia  domestca  es  un  insulto  a  nuestra  inteligencia.  Menciona  una  frase  de
Amelia Valcarcel que dice que “El feminismo es el único movimiento que jamas causó victmas en el
campo contrario”. Y concluye que todos los miembros de la corporación han aprobado sistemátcamente
por unanimidad todas las mociones y declaraciones en defensa de los derechos de las mujeres y contra
la violencia de género, comprometéndose en consecuencia a defenderlas en cualquier circunstancia,
por lo que en el actual momento de desafó al consenso establecido debemos mantenernos frmes en la
defensa de nuestros  principios,  como prioridad polítca  y  democrátca,  de aislar  a  los  violentos  y  a
quienes les den cobertura polítca, reafrmando estos compromisos y declarando que en la defensa de la
igualdad real no vamos a dar ni un paso atrás.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor, manifesta que el Partdo Popular va a apoyar esta moción
contra la violencia de género, como siempre ha hecho en el Ayuntamiento y en todos los foros en que se
encuentra  representado.  El  contenido  de  la  moción  concuerda  con  el  espíritu  de  las  medidas  que
siempre han adoptado todos los  gobiernos del  Partdo Popular,  y  recuerda que fue el  gobierno de
Mariano Rajoy el que saco adelante el Pacto de Estado en materia de violencia de género, que logro el
consenso de todas las asociaciones de mujeres. El partdo popular dedico doscientos millones de euros
al año para combatr esta lacra, y también voto a favor de la ley Orgánica 1/2004, de 28 de diciembre, de
Medidas de Protección Integral contra la Violencia de Género. Asimismo amplio la protección frente a la
violencia contra los menores dentro del ámbito familiar, medida que, aunque no redujo los derechos de
las mujeres, fue votada en contra por el PSOE. Recuerda además otras muchas iniciatvas en esta materia
llevadas a cabo por el Partdo Popular desde los años 90 hasta la actualidad. Considera que la moción es
correcta, si bien contene una referencia velada al pacto de gobierno en la Junta de Andalucía, aclarando
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que en esos acuerdos  no hay ni una sola medida que menoscabe la protección debida a las victmas de
la violencia de género. A diferencia de otros acuerdos de investdura suscritos por el PSOE en los que se
ha pactado con BILDU o con los golpistas catalanes, por los que tendrán que dar las explicaciones que
correspondan. Y concluye reiterando que su grupo votara a favor de la moción.

En representación del Grupo Compromís interviene el concejal D. Guillem Montoro, quien expone que
comenzamos el año 2019 con siete mujeres asesinadas y dos violaciones grupales. Y por desgracia estas
cifras  son únicamente las  que se  conocen.  Aunque parecía  que no volveríamos a  las  cavernas,  por
desgracia la violencia también tene voz en la polítca: la violencia de los negacionistas que consideran a
las mujeres personas de segunda y la violencia de quienes se sientan a negociar con su vidas y sus
derechos, como hemos visto hace pocos días en Andalucía cuando VOX imponía sus teorías cavernícolas
y el Partdo Popular y Ciudadanos claudicaban a sus demandas por una silla en el parlamento. Contnua
diciendo que estamos en 2019 y hemos de tener claro que la discriminación hacia las mujeres no es por
la maldad de algunos hombres, sino un sistema social, el patriarcal, que crea desigualdades y deja en
situación de vulnerabilidad a las mujeres, además de generar muchas mas injustcias que padecemos
todas y todos. Afrma que desde Compromís defenden la igualdad y los derechos humanos como punto
esencial de sus polítcas, y se defnen como feministas, con el signifcado de luchar por los derechos de
las mujeres y por todas las polítcas que favorecen la igualdad de género y la equidad, a la vez que la
transformación social. Indica que en el Ayuntamiento de Paiporta han puesto todos sus esfuerzos en
trabajar en esta linea desde el  primer día del  actual  mandato corporatvo.  Crearon la  concejalía  de
igualdad  e  incorporaron  a  una  agente  de  igualdad.  Desde  esta  área  se  trabaja  para  incorporar  la
perspectva de genero en todas las polítcas del Ayuntamiento, y se ponen en funcionamiento programas
de sensibilización, formación e información en materia de igualdad de oportunidades y de género para la
ciudadanía y los propios empleados municipales. Destaca también el muy importante trabajo que se
realiza  desde  la  Policía  Local.  Nuestro  cuerpo  de  Policía  recibe  formación  periódica  en  materia  de
violencia  de  género,  hay  un  grupo  especializado  que  atende  a  las  mujeres  victmas  de  violencia
machista, desde el primer indicio, y estamos adheridos al sistema VIOGEN, instrumento básico para la
detección y prevención de forma coordinada con la Guardia Civil. También se trabaja la prevención en los
centros escolares con charlas y talleres en colaboración con el  área de educación. Expone que esta
misma semana los departamentos de Policía e Igualdad se coordinaban para elaborar nuevos programas
dirigidos a la erradicación de la violencia de género que se podrán fnanciar con la subvención de 21.000
euros que ha otorgado al Ayuntamiento la Secretaría de Estado de Igualdad dentro del Pacto de Estado
contra la Violencia de Género. Considera que equiparar la violencia que sufren las mujeres con cualquier
otra clase de violencia es negar el carácter estructural de la que padecen las mujeres por el solo hecho
de serlo y minimizar de forma intolerable el casi millar de vidas que el machismo asesino ha segado en
España, contabilizadas desde el año 2003 en que existen estadístcas ofciales. Y concluye que por todo
ello dicen basta: basta a las polítcas de los partdos de la derecha oscura y cavernícola que en pleno siglo
XXI contnúan sin creer en la igualdad de las personas, de mujeres y hombres, de la misma manera que
no creen en los derechos de las personas migrantes, ni en los derechos de los colectvos vulnerables, ni
en la inclusión social. En defnitva ya basta de privilegios de los de siempre y de desigualdades. No
vamos a dar ni un paso atrás respecto a los derechos de las mujeres.

En representación del Grupo Pod-EU interviene la concejala Dª. Mª. Teresa Verdú, quien expresa que
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votaran a favor de la moción, igual que siempre han hecho respecto a todas las propuestas contra la
violencia de la mujer que han presentado los distntos grupos polítcos. Expresa que las cifras no se
pueden esconder y demuestran la gravedad y vigencia de este problema. Dice que al acercarnos a los
próximos comicios electorales todas las formaciones polítcas presentes en el Pleno deben manifestar sin
ningún tpo de ambigüedad su postura en este tema. Finalmente señala que el últmo gobierno del
Partdo Popular dejo de gastar el 30% el presupuesto del Insttuto de la Mujer de los años 2012 y 2017. Y
espera que todos voten a favor y no se tenga que repetr mas esta cuestón en el futuro.

El portavoz del Grupo Ciudadanos, D. José Antonio Salvador, manifesta que el Partdo Socialista esta
presentando mociones similares  a la  que fgura  en este  punto en distntos  municipios.  Plantea dos
enmiendas de adición. La primera al apartado cuatro de la propuesta de resolución, para que se añada
“También se rechazará la adopción de cualquier tpo de acuerdo, explicito o implícito, con formaciones
que  plantean  la  separación  de  alguna  de  las  comunidades  autónomas  del  Estado,  defenden
referéndums de autodeterminación o no condenan de manera clara la violencia terrorista”. La segunda
enmienda que propone consiste  en la  adición  al  numero quinto  de la  propuesta  de  resolución  del
siguiente texto: “Se insta al gobierno/consistorio a remitr a este Pleno, así como a las comisiones de
seguimiento del pacto de estado contra la violencia de genero tanto del Congreso de los Diputados como
del Senado, al Ministerio de Sanidad, Consumo y Bienestar Social y al Observatorio Estatal de Violencia
sobre la Mujer, toda la información relatva a la justfcación, la puesta en marcha y evaluación de los
programas o proyectos derivados de dicha pacto. Esta documentación deberá hacerse pública por parte
de  la  administración  responsable.  El  gobierno/consistorio  estpulara  una  serie  de  condiciones
preceptvas y obligatorias a la hora de renovar o prolongar fondos en el marco de este pacto, entre las
cuales se incluye la valoración de la efciencia de las medidas puestas en práctca. Ninguna organización
o  departamento  publico  podrá  acceder  a  nuevos  fondos  si  no  existe  informe  de  evaluación
correspondiente  a  los  programas  o  proyectos  realizados  previamente”.  Contnua  su  intervención
critcando  el  posicionamiento  demagógico  que  se  está  manteniendo  sobre  el  pacto  de  gobierno
alcanzado entre su formación polítca y el partdo popular para gobernar Andalucía. Y recuerda que
entre los compromisos alcanzados en ese acuerdo de gobierno fgura el de “impulsar un gran acuerdo
contra la violencia de genero y que implemente, con dotación presupuestaria sufciente, todas y cada
una de las medidas previstas en la Ley 7/2018, de 30 de julio, por la que se modifca la Ley 13/2007, de
26 de noviembre, de medidas de prevención y protección integral contra la violencia de genero, a fn de
acabar con esta  lacra social”. Finalmente pide a todos que no se pongan nerviosos frente al pacto de
gobierno  mencionado  que  de  seguro  levantara  alfombras  y  abrirá  ventanas  tras  cuarenta  años  de
socialismo en Andalucía. Y concluye diciendo que si se aprueban sus enmiendas votara a favor de la
moción,  y  en  caso  contrario  su  voto  sera  de  abstención,  dejando  constancia  de  todo  lo  que  ha
expresado.

Dª. María Isabel Albalat agradece a los demás grupos su voto favorable, y al portavoz de Ciudadanos le
contesta que en la moción no se contene ninguna alusión expresa al pacto de gobierno de Andalucía, si
bien alerta de nuevas formaciones polítcas que en su ideario niegan la violencia machista y pretenden
desmontar todo el trabajo realizado. Al portavoz del Grupo Popular le responde que el Partdo Socialista
no acepta ninguna lección sobre igualdad del Partdo Popular. Dice que el Partdo Popular no propicio
ninguna ley para solventar el tema de la igualdad, y que el año 2007 se abstuvo en la votación de la ley
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de igualdad efectva entre hombres y mujeres. Se alegra si han cambiado ahora de postura. Aclara que la
moción de censura de Mariano Rajoy no fue pactada con BILDU, y que en ella cada partdo polítco voto
de acuerdo con sus propias preferencias. En cambio el Partdo Popular si que ha frmado un pacto con
VOX en Andalucía. Finalmente indica que en el Ayuntamiento Paiporta todas las propuestas a favor de la
igualdad de la mujer se han aprobado por unanimidad.

D. Vicente Ibor replica a la intervención de D. Guillem Montoro que haya aprovechado para atacarles
como “caverna”, y dice que resulta impresentable que haya venido al Pleno con un discurso hecho y se
haya  dedicado a  atacar  a  su  adversario  polítco  aunque hayan  dicho  que  van  a  apoyar  la  moción.
Considera que se ha dedicado a descalifcar y nada mas. Pide a las demás formaciones polítcas que
hagan un poco de autocrítca, y reconozcan que el pacto valenciano contra la violencia de género solo se
ha ejecutado en un 18%  55 de sus  300 propuestas).  Que tengan en cuenta  también que el  pacto
nacional que promovió el Partdo Popular estaba dotado de mas de mil millones de euros, y que Pedro
Sánchez no ha incrementado esa dotación. Y que valoren que el Partdo Popular pidió que aumentara el
presupuesto de la Comunidad Valenciana destnado a combatr la violencia de género con una partda de
dos mil millones de euros, que Compromís y PSOE votaron en contra. Dice que a ellos tampoco les gusta
que les den lecciones y pregunta cual de las medidas adoptadas por el Partdo Popular para combatr la
violencia de género les parece de caverna.

La Sra. Alcaldesa expone que el Partdo Popular dejo el 30% del presupuesto de igualdad sin ejecutar y
que de los doscientos millones de euros que tenían que haber presupuestado para el pacto nacional
contra  la  violencia  de  género  solo  consignaron  ochenta,  lo  que  dio  lugar  a  que  se  celebrara  una
manifestación en su contra.

8.- MOCIONES

8.1.-  MOCION  DEL  GRUPO  MUNICIPAL  SOCIALISTA  PARA  LA  MODIFICACIÓN  DE  LA
ORDENANZA MUNICIPAL REGULADORA DE LA OCUPACIÓN DE LA VÍA PÚBLICA CON SILLAS Y
MESAS (TERRAZAS).

Tras la correspondiente deliberación en defensa de la urgencia,  el  Ayuntamiento Pleno aprueba por
unanimidad la declaración de urgencia de la moción del Grupo Municipal Socialista para la modifcación
de la ordenanza municipal reguladora de la ocupación de la vía pública con sillas y mesas  terrazas), que
seguidamente se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Por acuerdo plenario de fecha 27 de marzo de 2014 (BOP nº 97, de fecha 25 de abril  de 2014) fue
aprobada la Ordenanza municipal reguladora de la ocupación de la vía pública con mesas, sillas, Toldos y
marquesinas o Terrazas con cerramiento, con fnalidad lucratva, en cuyo artculo 1 se determina el
objeto de regulación, siendo este “la ocupación de la vía pública o espacios de uso o dominio público con
mesas y sillas con fnalidad lucratva”.
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El artculo 5 de la Ordenanza, regula el horario autorizado para la ocupación de la vía pública con mesas
y sillas estableciendo que:

a)  “Las  autorizaciones  concedidas  para  ocupar  espacios  públicos  destnados  al  establecimiento  de
vehículos (calzadas y otros lugares de estacionamiento) deben estar comprendidas entre las 16.00 y la
01.30 horas, tanto en días laborables como en sábados y festvos.

No obstante, si se solicita de forma expresa por algún establecimiento, el horario se puede ampliar entre
las 10.00 y la 01.30 horas, siempre que sea utlizado como terraza durante ese horario, pudiéndose
revocar la ampliación si se comprueba que no se utliza para el fn concedido.

b)  Las  autorizaciones  concedidas  para  ocupar  espacios  públicos  donde  no  esté  permitdo  el
estacionamiento de vehículos (aceras, calles peatonales, paseos, avenidas, parques, etc.) deben estar
comprendidas entre las 9.00 y la 01.30 horas, tanto en días laborales como en sábados y festvos”.

Se han consultado regulaciones relatvas sobre la ocupación de la vía pública para mesas y sillas con
fnalidad lucratva en otros municipios cercanos, respecto de lo que cabe señalar que los  márgenes de
horarios son diversos en cada una de las poblaciones, ofreciéndose diferentes opciones y posibilidades, 

Estableciendo en la mayor parte de las ordenanzas, el horario de inicio a partr de las 8,00 horas, sobre
todo en municipios de aproximadamente el  mismo tamaño que Paiporta, como es el caso de Quart de
Poblet, Catarroja, Burjassot, Alboraia, etc. 

Por otra parte, entendemos la necesidad de los establecimientos de hostelería de poder tener la terraza
montada a la hora en que las personas suelen desayunar,  a partr de las 8,30 horas,  por lo que es
necesario establecer un margen adecuado de tempo para poder montar las terrazas.

También hemos de tener en cuenta que algunos establecimientos, en el momento de la apertura tenen
que sacar mesas y sillas a la calle, porque las guardan dentro y disponen de poco espacio, por lo que es
mejor que se coloquen en su sito y no que se dejen como está pasando amontonadas en las aceras o
entre los vehículos, a veces obstruyendo el paso de las personas.

Se  llevó  a  la  ultma comisión  de  Interior  y  Hacienda  del  pasado  día  22,  por  parte  de  la  concejala
presidenta de la comisión una Propuesta de resolución para modifcar el horario, a dicha propuesta por
parte de este Grupo Municipal Socialista se presento una enmienda y después del debate la propuesta
fue retrada por la misma presidenta de la comisión.

Es por lo que este Grupo municipal, presenta al pleno para su aprobación los siguientes:

PROPUESTA DE ACUERDOS

PRIMERO.- Modifcar el artculo 5 de la ORDENANZA MUNICIPAL REGULADORA DE LA OCUPACIÓN DE LA
VIA PÚBLICA CON SILLAS Y MESAS (TERRAZAS) que quedaría:

“Artculo 5.- Horario autorizado para la ocupación referida. 

Se  establece  el  horario  autorizado  para  la  ocupación  de  vía  pública  autorizada,  en  los  siguientes

Pàgina 69 de 94

Identificador Tq4V AJgX +6LU 2+5D uJzn Wraz cq4=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



términos: 

A partr de las 8 horas y hasta las 01.30 horas, tanto en días laborables como en sábados y festvos.

El ttular del establecimiento dispondrá de media hora para la retrada total de elementos, que deberá
realizar con la sufciente diligencia para evitar ruidos por arrastre de mesas y sillas. 

Todas las sillas y mesas deberán tener los extremos de las patas con gomas para minimizar el ruido por
arrastre de las mismas. 

Durante el horario en que permanezca instalada y en funcionamiento la terraza, no podrán registrarse
niveles  de  recepción sonoros  de  la  misma superiores  a  los  establecidos  en la  legislación vigente  en
materia de contaminación acústca.

En la resolución por la que se autorice este tpo de usos del dominio público se establecerá la limitación
concreta del nivel sonoro durante el período autorizado”.

SEGUNDO.- Ejecutar el expediente para llevar a cabo la modifcación propuesta en la citada ordenanza y
seguir los trámites necesarios para llevar a cabo este acuerdo.”

Antes  de  comenzar  la  deliberación  respecto  a  las  propuestas  que  contene la  moción,  la  concejala
delegada del Área de Hacienda y Administración General, Dª. Beatriz Jiménez, presenta una enmienda a
la totalidad respecto a la misma, cuyo tenor literal es el siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La  ordenanza  municipal  reguladora  de  la  ocupación  de  la  vía  pública  con  mesas,  sillas,  toldos  y
marquesinas o terrazas con cerramientos, con fnalidad lucratva, aprobada por acuerdo plenario de
fecha 27 de marzo de 2017 establece en su artculo 5 que: 

a) “Las  autorizaciones  concedidas  para  ocupar  espacios  públicos  destnados  al  establecimiento  de
vehículos (calzadas y otros lugares de estacionamiento) deben estar comprendidas entre las 16:00 y la
01:30 horas, tanto en días laborables como en sábados y festvos.

No obstante, si se solicita de forma expresa por algún establecimiento, el horario se puede ampliar entre
las 10:00 y la 01:30 horas, siempre que sea utlizado como terraza durante ese horario,  pudiéndose
revocar la ampliación si se comprueba que no se utliza para el fn concedido.

b) Las  autorizaciones  concedidas  para  ocupar  espacios  públicos  donde  no  esté  permitdo  el
estacionamiento de vehículos (aceras,  calles peatonales,  paseos, avenidas, parques, etc) deben estar
comprendidas entre las 9:00 y la 01:30 horas, tanto en días laborales como en sábados y festvos.”

En fecha 9 de enero de 2019 la Concejal delegada del Área de Hacienda y Administración General, y la
Concejala de Empleo y Comercio, mantuvieron una reunión con diferentes empresarios hosteleros, el
Intendente e Inspector de la Policía Local y la TAG de Patrimonio, en la cual se planteó la posibilidad de
modifcar la presente ordenanza municipal reguladora de la ocupación de la vía pública con mesas, sillas,
toldos y marquesinas o terrazas con cerramiento, con fnalidad lucratva.
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Las  sugerencias  planteadas  por  los  empresarios  de  la  hostelería  se  centraron  en  la  modifcación  y
ampliación de los horarios para la instalación de las terrazas en la vía pública.

Desde  la  Concejalía  delegada  del  Área  de  Hacienda  y  Administración  General  se  ha  planteado  la
conveniencia  de  modifcar  la  ordenanza  municipal,  tras  valorar  las  petciones  recibidas  por  los
empresarios de la hostelería, pero atendiendo a la convivencia de dichos intereses empresariales con el
derecho fundamental del descanso y tranquilidad de los vecinos del municipio, así como la disponibilidad
de aparcamiento y uso de la vía pública como bien de dominio y uso público que corresponde a todos los
ciudadanos.

En fecha 31 de enero de 2019 se ha presentado por registro de entrada en el Ayuntamiento escrito y
frmado por 36 hosteleros en el que manifestan su acuerdo para, en benefcio de todos cambiar el
horario de las terrazas según la propuesta planteada por el gobierno municipal en la reunión del 9 de
enero, es decir, modifcar la ordenanza para que el horario de las terrazas sea desde las 9:00 hasta la
01:30 horas, sin discriminación horaria, pudiendo montar las terrazas desde las 8:30 horas si no hay
ningún  vehículo  estacionado.  Se  adjuntan  a  la  moción  los  informes  de  la  TAG  de  Patrimonio,  del
Intendente-Jefe de la Policía Local y del Secretario Municipal. 

Por todo lo anterior se propone al Pleno la adopción de los siguientes ACUERDOS: 

PRIMERO.- Aprobar inicialmente para el caso de que no se presenten alegaciones, la modifcación del
artculo 5 de la vigente ordenanza municipal reguladora de la ocupación de la vía pública con mesas,
sillas, toldos y marquesinas o terrazas con cerramiento, con fnalidad lucratva, aprobada por acuerdo
plenario de fecha 27 de marzo de 2014 (BOP nº 97, de fecha 25 de abril  de 2014), con el siguiente
contenido:

“Artculo 5.- Horario autorizado para la ocupación referida.

Se  establece  el  horario  autorizado  para  la  ocupación  de  vía  pública  autorizada,  en  los  siguientes
términos:

A partr de las 9 horas y hasta las 01:30 horas, tanto en días laborables como en sábados y festvos.

El ttular del establecimiento dispondrá de media hora para la retrada total de elementos, que deberá
realizar con la sufciente diligencia para evitar ruidos por arrastre de mesas y sillas.

Todas las sillas y mesas deberán tener los extremos de las patas con gomas para minimizar el ruido por
arrastre de las mismas.

Durante el horario en que permanezca instalada y en funcionamiento la terraza, no podrán registrarse
niveles  de  recepción sonoros  de  la  misma superiores  a  los  establecidos  en la  legislación vigente  en
materia de contaminación acústca.

En la resolución por la que se autorice este tpo de usos del dominio público se establecerá la limitación
concreta del nivel sonoro durante el período autorizado.”
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SEGUNDO.- Seguir los tramites correspondientes en la tramitación de la modifcación de la ordenanza, en
cuanto a información y exposición pública, tramites de audiencia y publicación en el Boletn Ofcial de la
Provincia.  Así  como su  aprobación defnitva una vez  cumplidos  los  plazos  correspondientes  para  la
aprobación y modifcación de ordenanzas municipales.”

Seguidamente la  Sra. Alcaldesa determina que se someta primero a deliberación el  contenido de la
enmienda a la totalidad presentada.

D. Vicente Ibor propone que se sometan a deliberación conjunta la enmienda y la moción, como se ha
hecho en otras ocasiones.

La Sra. Alcaldesa pregunta al Sr. Secretario si es legal deliberar primero sobre la enmienda.

El Sr. Secretario contesta que las enmiendas deben votarse antes de las propuestas o mociones a que se
referen, como siempre se ha hecho en el Ayuntamiento, pero la determinación de si  se someten a
deliberación conjunta o se deliberan por separado corresponde a la Sra. Alcaldesa que preside la sesión y
ordena el debate.

Tras deliberar el Pleno sobre la enmienda presentada, se somete a votación, quedando desestmada por
mayoría, con 12 votos en contra de los miembros de los Grupos Popular, Socialista y Ciudadanos, 8 votos
a favor de los miembros de los Grupos Compromís y Pod-EU y 1 abstención de la concejala no adscrita.

A contnuación se procede a deliberar respecto al contenido de la moción, y una vez fnalizadas las
intervenciones el Ayuntamiento Pleno por mayoría, con 12 votos a favor de los miembros de los Grupos
Popular, Socialista y Ciudadanos, 8 votos en contra de los miembros de los Grupos Compromís y Pod-EU
y 1  abstención de la  concejala  no adscrita,  aprueba la  moción,  en los  propios  términos en que ha
quedado transcrita.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

Por parte del Grupo Socialista defende la urgencia de la moción D. Vicent Ciscar, quien resalta que esta
moción se ha presentado porque se retró la propuesta de resolución de la comisión y se presenta la
moción por si es un tema que  todos consideran que conviene resolver lo antes posible.

Aprobada la urgencia de la moción por unanimidad,  antes de que comience la deliberación, Dª. Beatriz
Jiménez presenta por escrito una enmienda a la moción, que reparte a todos los grupos municipales.

La Sra. Alcaldesa señala que se va comenzar por la defensa de la enmienda, y  D. Vicent Ciscar plantea
que la moción debe debatrse antes. La Sra. Alcaldesa pregunta al Secretario si debe deliberarse primero
sobre la moción o sobre la enmienda, y el Secretario contesta que la enmienda debe votarse antes que la
moción,  pero  otra  cosa  es   el  orden  de  la  deliberación,  pues  muchas  veces  de  ha  deliberado
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conjuntamente, si   bien es algo que corresponde establecer a la  Alcaldesa,  que es quien ordena el
debate. La Sra. Alcaldesa considera que como se trata de una enmienda a la totalidad se pasará primero
a deliberar sobre la enmienda.

Dª. Beatriz Jiménez expone que presentan una enmienda a la moción que ha presentado el Partdo
Socialista,  porque  creen  que  tenen  motvos  sufcientes  para  justfcarla.  Comienza  diciendo  que  la
moción del Partdo Socialista lo que quiere es regular que cambie el horario de las terrazas de las 10:00,
que es es la hora establecida para las calles transitadas por coches, a las 8:00 de la mañana. Esa es la
propuesta y ahora explicará cual es su punto de vista. Para ello debe explicarse cuál es la situación. La
ordenanza que regula la colocación de las mesas y las sillas en las terrazas de Paiporta es una ordenanza
que aprobó el año 2014 el Partdo Popular. La ordenanza no es nada justa, porque establece un horario
para los bares que estás ubicados en plazas o calles peatonales y otro para los bares que están ubicados
en calles transitadas por coches. Además es injusta porque las personas que tenen un establecimiento
en una calle o una plaza peatonal podían ponerlo a las 9:00 pero pagaban exactamente lo mismo que los
establecimientos que estaban en una calle transitable y las tenían que poner a las 10:00. Eso hacía que la
competencia fuera desleal, porque tenían una hora menos de terraza y además estaban pagando lo
mismo. Hasta hace muy poco tempo de alguna manera eso ha ido regulándose de  modo natural entre
hosteleros y vecinos. Si los hosteleros no tenían coches aparcados ponían la terraza y si tenían coches se
esperaban a las 10:00 para llamar a la Policía o ver si el vecino se iba y se llevaba el coche.. Es verdad que
había  problemas en  algunas zonas,  en  las  que  algunas comunidades  de vecinos  habían  presentado
quejas y en algunos lugares provocaba un poco de problema. Pero de alguna manera la  Policía  iba
mediando en esas situaciones y no se producía ninguna situación desagradable. Hasta que en diciembre
del año pasado ocurrió una situación muy desagradable protagonizada por un hostelero al  que una
vecina le había aparcado el coche y quería montar la terraza antes de hora, y le cerró la salida al coche.
Tuvo que acudir la Policía ante la posible infracción. Y en vista de que la situación había llegado hasta ese
punto, la Policía avisó a todas las terrazas que de alguna manera tenían que volver a la ordenanza inicial,
porque aunque de modo natural cada uno había ido adaptándose se tenía que cumplir y si hacía falta
cambiarla se cambiaría. A partr de ahí un grupo de hosteleros pidió una reunión con ella, y se reunieron
el día  9 de enero.  En esa reunión,  la  propuesta que hacen inicialmente los hosteleros  es que ellos
quieren colocar la terraza a las 8:00 de la mañana. En esa reunión están un grupo de representantes de
ese  sector,  el  Jefe  de la  Policía,  la  Técnica  del  área,  la  concejala  de  Comercio  y  ella.  Y  cuando los
hosteleros explican su posición, lo que nosotros hacemos es negociar, tratando de dar y de ceder. Y en la
negociación les explicamos que las 8:00 es en principio una mala hora por muchas cosas. Es una mala
hora porque a las 8:00 h. es la entrada en los insttutos y a las 9:00 h. en las escuelas, estando ocupada
en ello la Policía de 8:00 a 9:00. A partr de las 9:00 los niños ya han entrado en la escuela y todos los
policías que están cubriendo ese servicio están más libres, con lo que si hay algún coche aparcado en la
zona de terrazas y la Policía tene que acudir a quitarlo no tene que dejarlo allí, porque la seguridad de
los niños y niñas está por encima de esas cuestones, aunque sí que podía generar un problema. La
segunda circunstancia es que hay gente que aparca en esos lugares cuando no está la terraza montada.
Es cierto que no hay ninguna norma y seguramente no puede demostrarse empíricamente qué hora es la
mejor o la peor,  pero a las 9:00 es la entrada de las escuelas y hay mucha gente que deja el coche
aparcado en una terraza y se lo lleva un poco antes de la hora de la escuela. Las 8:00 es una mala hora
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para la gente que se encuentra en esa circunstancia. Y aparte hay una cuestón en la ellos incidieron, que
es que los polítcos y los técnicos han de hacer un trabajo de mediación y de hacer entender que aquí no
vale el “holliganismo”,  que no se puede pretender que sea a las 8:00 por encima de todo, sino que entre
todos han de mediar y conseguir la situación idónea, porque los bares quieren abrir a las 8:00 de la
mañana,  quieren  tener el  horario  más amplio,  pero hay  vecinos  que  no  quieren tener  una  terraza
debajo, por lo que hay que intentar hacer compatbles ambas posturas. Ella explicó a los hosteleros que
tampoco  se  negaba  a  que  la  normatva  estableciera  las  8:00,  pero  que  le  parecía  que  ampliar
unilateralmente el horario durante dos horas de una forma tan rápida podía crear muchos problemas.  Y
les propuso una solución intermedia: que de forma temporal y provisional se modifcara el horario para
todos pudieran montar las terrazas a las 9:00, de manera que ya no hubiera diferencias. Además, el Jefe
de la Policía que estaba presente señaló la tolerancia de un margen de media hora si no había coches
aparcados. A los hosteleros les pareció bien la propuesta, que se había tratado con detenimiento, y se
comprometeron a que en el mes de abril se organizarían unos talleres de partcipación ciudadana, que
cree que es lo que hay que hacer cuando se modifca una ordenanza, en los que intentarían que las
vecinas y vecinos de los edifcios donde hay terrazas, los hosteleros y la policía se sentaran juntos para
tratar el tema. Y si las personas que partcipaban en esos talleres no tenían inconveniente,  pues a lo
mejor  era  un problema que estaba  solamente  focalizado en determinadas zonas y  en otras  no,  se
plantearían que pudieran montarse las terrazas a las 8:00, pero tenía que ser algo que decidieran entre
todos. Porque cambiar una ordenanza dos hora hacia atrás sin  contar con el vecindario, que es una
parte importantsima y que también tene derecho al descanso y derecho a aparcar, les parecía que era
muy  atrevido.  Les  ofrecieron  esta  solución  intermedia,  y  cree  que  salieron  todos  de  allí  bastantes
satsfechos, pensando que es lo que hay que hacer, acercar posturas sin pensar que nadie tene la razón
absoluta. A la siguiente Comisión ella llevó el tema y se encontró con que el Partdo Socialista había
presentado una enmienda. Vicent Ciscar, que era la persona de ese partdo que estaba en la Comisión
explicó que había hablado con cinco hosteleros y le habían dicho que ellos no querían abrir a las 9. No
hay ninguna prueba de si eran cinco o dos o uno, ni el motvo por el que esa persona no había acudido a
la  reunión  para  explicarles  sus  motvos,  ni  por  qué  no  se  atenía  a  razones.  No  sabían  nada  más.
Evidentemente,  sin  ningún  informe  técnico  ella  retró  la  propuesta  porque  hubiera  sido  una
irresponsabilidad dejar que se aprobara la enmienda.  Para que se hagan una idea, cuando ella  hizo
referencia a los informes técnicos el Sr. Vicent Ciscar dijo que un técnico recomienda, pero un concejal es
un concejal y hace lo que quiere. Pues no, los informes son preceptvos, porque ¿ustedes imaginan que
ahora el Partdo Popular y el Partdo Socialista en esta nueva pinza pacten que las terrazas se abran a las
4:00 de la mañana? Sería ilegal si está en contra de una norma. O  ¿se imaginan ustedes que pacten que
ya no se paguen las ordenanzas fscales y el Ayuntamiento ya no pueda pagar la luz? Evidentemente los
cargos electos tenen los límites que les marca la ley. Y para modifcar una ordenanza hay que tener una
serie de informes preceptvos. Además no quiere pensar mal pero evidentemente si alguno tene que
retrar un coche a las 8:00 de la mañana no van a llamar a Vicent Ciscar ni a Chelo Lisarde, que parecía
que estaba de acuerdo con la propuesta. Si a alguien se le lleva el coche a las 8:00  de la mañana la culpa
será de la policía y quien tendrá un problema será la policía. Después de que ella retrara la propuesta el
Partdo Socialista ha presentado esta moción, que tendrán que debatr si se puede aprobar o no, porque
en el número uno pide modifcar una ordenanza, y no se puede modifcar una ordenanza sin tener los
informes preceptvos, por lo que si esa ordenanza sale hoy adelante no habremos avanzado nada, al
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menos este mes. Contnúa diciendo que a la vista de ello citó a las personas que vinieron a la reunión y
les dijo que lo senta mucho, que ella había dicho que el asunto estaría solucionado este mes, pero había
pasado ésto y no podía hacer otra cosa. Entonces se ofrecieron a recoger frmas. Han recogido 35 frmas
de hosteleros de Paiporta que están de acuerdo en que se haga de momento el cambio a las 9:00 de la
mañana y en volver a hablar a partr de abril. Pide al Partdo Socialista, al Partdo Popular y a Ciudadanos
que se planteen que no es una mala solución, salir de momento de esa situación injusta que no equipara
a  los  hosteleros  que  están  ubicados  en  una  calle  peatonal  y  los  que  están  situados  en  una  calle
transitable para los coches, resolver esa situación equiparándolos, dar una salida rápida para que esas
personas no estén infringiendo la ley todos los días y, a partr de abril todos se comprometen a sentarse
de nuevo, con toda la Corporación representada para dar su opinión. Le parece que es la salida más
digna en este momento y la más rápida, porque si hoy aprueban esta enmienda en cuanto el acuerdo del
pleno sea frme estas personas ya podrán empezar a montar las terrazas a las 9:00 de la mañana sin
estar infringiendo ninguna norma. Le parece que es lo más rápido y lo más efectvo. No tene ningún
inconveniente en que en abril se sienten todos a hablar. Pero hay que hablar con pruebas,  con informes.
Ellos tenen las 35 frmas de hosteleros de Paiporta, tenen el informe del Jefe de la Policía, tenen el
informe preceptvo de Secretaría,  tenen el informe de la Técnica, lo tenen todo para que el acuerdo se
pueda tomar hoy y de aquí a un mes estas personas estén montando a las 9:00. Y cuando de aquí a un
mes esté ya solucionado,  nos sentaremos todos y hablaremos de la posibilidad de abrir a las 8:00. Pero,
por favor, no sin tener informes, basándose sólo en que la gente desayuna en Paiporta a las 8:00 en una
terraza. Con esos argumentos igual podíamos decir que a las 9:00 o a las 19:00, o después de entrar a la
escuela,  o  a  las  9:30  cuando  vuelven  de  caminar.  Eso  no  es  ningún  hecho  demostrable,  es  una
especulación como cualquier otra. También se ha utlizado el argumento de otros pueblos, pero otros
pueblos no están abriendo ahora a las 10:00, pues cada pueblo tene unas característcas,  y si  solo
comparamos un “input” evidentemente puede resultar injusto. Seguramente la gente de un pueblo de
Valencia donde a las 8:00 monten las terrazas,  quitarán el coche a las 8:00, pero si  a un vecino de
Paiporta se le hace quitar el coche a las 8:00 seguramente se le estará provocando un problema. Pide el
voto a favor de la enmienda, y que todos se plateen de verdad partcipar en los talleres, e incluso hacer
una modifcación de la ordenanza de convivencia más profunda, pues seguramente hará falta actualizar
algunas otras cosas.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor, toma la palabra que le concede la presidencia,  aunque
manifesta que lo procedente es que en primer lugar interviniera el proponente de la moción, pues se
trata de una enmienda que se ha presentado a una moción.  Expone que esto es lo que pasa cuando se
está en el despacho y no se tene conexión con la realidad, con los hosteleros, cuando se tene una hoja
de ruta y  no  se les puede sacar de ella.  El   Grupo Popular va a votar en contra de la  enmienda
presentada a la moción del Partdo Socialista. Señala que él no  está aquí para defender una moción  que
no es suya,  sino para apoyarla o no, y por eso le extrañaba que la Sra. Alcaldesa le haya dado a él la
palabra antes que al proponente de la moción. Aunque como lo  tene bastante claro, y salvo que el
proponente decida otra cosa, le parece que la enmienda que se plantea no tene ningún sentdo. En
primer lugar, sus compañeros de grupo que asisteron a la Comisión le han dicho que nunca han estado a
su disposición los informes que Dª. Beatriz Jiménez dice tener. Y se lo corroboran representantes de
otros partdos. Pide a Dª. Beatriz Jiménez que no se asombre de esta afrmación, porque no estaban ni
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en la plataforma ni en ningún sito, y eso es lo que le notfcan sus compañeros. Luego, si Dª. Beatriz
Jiménez  quiere,  que lo  rectfque,  pero parece ser  que esos  informes nunca llegaron.  Le  sorprende
mucho que pueda haber un informe de los técnicos a favor que por una hora de diferencia afectara a
cualquier otra propuesta, porque se está hablando de abrir a las 9:00 o de abrir a las 8:00.  Y que entre
esas horas haya tanta diferencia como ella dice respecto a un posible informe técnico, o  que haya que
hacer una serie de trámites complicadísimos para poder llevarlo a efecto, en el supuesto de que se
aprobara la  moción en este Pleno.  No acaba de ver  la  diferencia en el  tempo de tramitación si  se
aprueba la moción con la enmienda o sin ella, salvo que tenga la voluntad de que  si se aprueba lo que
ella dice lo  hace ya, y si se aprueba lo que dice la oposición, la mayoría del Pleno, resulta que va a ser
complicado. No va a insistr más en este punto. Expone que su Grupo cree que la moción recoge las
quejas reiteradas de los hosteleros, que se las hacen llegar a quien no tenen miedo, a quienes no tenen
mando en plaza, pues las ha recibido su grupo y él mismo en multtud de ocasiones. En segundo lugar
manifesta que no cree que se altere para nada la situación de un coche que aparque a la una y media de
la madrugada, que es cuando se levanta la terraza, el que se tenga que ir a las 8:00 o  a las 9:00. Esa es
su opinión,  sin perjuicio  de lo  que tengan que decir  los  técnicos,  pues no ve ningún inconveniente
técnico para que, si se aprueba la moción que presenta el Partdo Socialista, inmediatamente se ejecute
tal y como exige el cumplimiento del acuerdo.

Por parte del Grupo Socialista, D. Vicent Ciscar comienza pidiendo que no se admita la enmienda y que
se vote a favor de la moción que propone. Explica el motvo por el que está en contra de la enmienda y a
favor de la moción. Y si hace falta, después volverá a explicar lo mismo que ahora cuando se delibere
sobre la moción. El día 19 de  enero, tal como se ha dicho aquí, se presentó una propuesta de resolución
en la Comisión de Hacienda con la que están de acuerdo en todo, salvo en que se autorice poner las
terrazas a las 9:00. Aunque no había ningún informe ni nada más en el expediente, él también había
hablado con los hosteleros, porque no es ningún pecado que él hable con los hosteleros ni que los
hosteleros  hablen  con  el  Grupo  Socialista,  ni  con  el  Grupo  Popular,  ni  con  Ciudadanos,  ni  con
Compromís, ni con nadie, pues tenen libertad para poder hablar con quien sea. Como  ha dicho la
concejala los hosteleros les habían dicho que era mejor que pudieran abrir las terrazas a las 8:00, porque
hay locales que son muy pequeños y cuando cierran tenen que poner las mesas y las sillas dentro, para
volverlas a  sacar cuando abren, y el mejor sito donde las pueden dejar es en la terraza, antes que
dejarlas amontonadas por la acera o entre los coches o en otro sito. E indica que todos los que están
presentes en el Pleno pasean por Paiporta y han visto lo que él está diciendo. Por tanto le pareció  que
debía de presentar una enmienda a la propuesta que se planteaba en la Comisión. La concejala en la
Comisión les hizo referencia a un informe, que se tenen que creer que estaba hecho pero que no lo
habían visto. Y bueno  él también sabe cómo decirle a uno cómo le tene que hacer el informe, a eso no
le tene que enseñar nadie: hazme un informe que ponga a tal hora. Y si quiere me lo hace y si no me
dice que no me lo hace, pero yo puedo hacerlo.

La Sra. Alcaldesa pide que consten en acta estas palabras. D. Vicent Ciscar también pide que conste en
acta todo lo que diga, que él también sabe cómo se puede pedir un informe.

D. Vicent Ciscar contnúa diciendo que cuando se abrió el debate en la Comisión y la mayoría de los
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grupos polítcos que estaban allí representados coincidieron, la concejala dijo que retraba la propuesta y
que no iría a Pleno. Entonces él pidió que constara en el acta de la Comisión que era ella la que retraba
la propuesta, que todos coincidían en la urgencia,  y que no les pudiera después decir  que se había
paralizado la propuesta por culpa de ellos que habían presentado una enmienda, que tenían todo el
derecho a proponer como grupo polítco y más con los antecedentes que acaba de decir de que no
habían leído ningún informe ni nada y de que se tenían que creer que la concejala había tenido una
reunión, porque si ella lo decía se lo tenían que creer. Y eso por haber cometdo el pecado de escuchar a
los hosteleros, que son unas personas muy honradas que se levantan cada día para ganarse el jornal y a
los que hay que facilitarles las cosas, porque por ahí las cosas no están muy bien y tenen que trabajar
mucho para llegar a fnal  de mes. Uno de los problemas principales es que la concejala ahora está
pidiendo que aprobemos eso, y que después ya hablaremos con la partcipación de los grupos de la
oposición,  cuando lo que tenía que haber hecho era consensuarlo y aclararlo con los demás grupos
antes de llevarlo a la Comisión,  porque si se ha de aprobar en el Pleno allí ellos también tenen su voz.
Ahí es donde está el error del  equipo  de gobierno. Porque hay que escuchar a todo el mundo, a los
hosteleros, a los técnicos, pero también hay que escuchar lo que piensan los concejales y concejalas que
están en la oposición. No puede decirles que tenen informes y que eso es lo que hay que aprobar, pues
ellos también tenen una opinión. Contnúa diciendo que le va a contar una historia que le han contado.
En una reunión que parece que ha habido con hosteleros, se les ha dicho que si se aprueba a las 9:00 de
la mañana ya pueden montar las terrazas a esa hora, pero si se aprueba otra cosa, como hay que hacer
informes y no sé cuantas cosas más, ya veremos si para agosto o septembre se pueden montar las
terrazas. Y me tenéis que traer una carta frmada por la mayor parte posible.

Dª. Beatriz Jiménez pide que consten en acta estas manifestaciones. D. Vicent Ciscar también pide que
consten en acta.

D. Vicent Ciscar prosigue su intervención añadiendo que en la carta que tenían que traer frmada por la
mayor parte posible debía decir que habían llegado a un acuerdo de que fuera a las 9:00. Han traído la
carta, que tene la concejala y dicen que aceptan a las 9:00. Pero ella misma ha dicho y él también lo
dice, que preferen que sea a las 8:00. Por tanto,  el que quiere que sea alas 9:00 también quiere que sea
a las 8:00, prefere mejor que sea a las 8:00 que a las 9:00. Él calcula que como la concejala es muy
diligente, tal como ha dicho el Sr. Ibor, tramitará con toda la diligencia del mundo el expediente para que
si  aquí  se  aprueba  la  moción  y  decae  su  enmienda,  los  hosteleros  de  Paiporta  lo  antes  posible,
seguramente mañana si lo aprueba hoy el Pleno, y con los mismos trámites que tenía que seguir si se
aprobara su enmienda, porque no cree que tengan que ser ni más ni  menos. Porque si  todos esos
informes que ella tene se han hecho en diez días, si hoy el Pleno de Paiporta decide que sean las 8:00
pueden hacerse en doce días,  dos  días  más.  Su error  es  que no ha querido  hablar  con los  grupos
polítcos, porque si  les enseña los informes y les explica los motvos a lo mejor hubieran llegado al
acuerdo de que se pusieran las terrazas a las 8:30. Pues eso de decir a las 9:00 pero os autorizamos a las
8:30 no vale para nada, ya que si hay un vecino que quita el coche a las 9:00 menos un minuto el
hostelero no podrá montar la terraza hasta las 9:00. Señala que el tema principal es que no se retrase ni
un minuto la tramitación del expediente para que los hosteleros puedan montar la terraza a la hora que
diga el acuerdo de este Ayuntamiento. Porque los concejales están aquí para aprobar las ordenanzas, y
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él puede haber leído un informe de algún técnico, que todavía no ha leído, pero no tene por qué hacer
lo que en él se diga, ya que en otro caso no  haría falta que se llevaran las ordenanzas a aprobar al Pleno.
Haría un técnico el informe y ya está, si  es que al fnal han de hacer lo que dice el técnico apaga y
vamonos. Y dice que esta es su defensa para que decaiga la enmienda.

En representación del Grupo POD-EU interviene Dª. Mª. Teresa Verdú, quien en primer lugar quiere dejar
claro que las reuniones tuvieron lugar y  que ella estuvo en las mismas. Y también  que en el anterior
pleno Dª. Beatriz Jiménez dijo la fecha en que se iba a reunir con los hosteleros. Llegar a un acuerdo en
un municipio tan pequeño como Paiporta que tene una extensión de cuatro kilómetros cuadrados y  un
parque automovilístco bastante grande es difcil. El comercio necesita un apoyo muy importante, y la
hostelería también. Pero no sabe si D. Vicent Ciscar se ha dado cuenta de que ha hablado con técnicos,
hosteleros y concejales. ¿Y  el resto de ciudadanos? Los que aparcamos y en cierto modo también nos
vemos perjudicados. Estamos hablando de normas de convivencia, de un buen gobierno, de hacer una
buena polítca para que haya un buen consenso y por supuesto no se perjudique al comercio, y de
entender también a  la gente que tenemos vehículos,  porque a lo mejor en una fnca que no tene
parking y hay veinte pisos cada uno tene un  vehículo o dos, no  tenemos sito fsico para aparcar. La
gente que ha vivido el mercado cuando estaba en la plaza 3 de abril recordará que se tenían que acordar
de que el Lunes había que quitar el coche a las seis de la mañana para favorecer el comercio. Y lo han
hecho, pues era una buena idea, un buen consenso y un buen acuerdo para que ambas partes,  tanto el
ciudadano que tene su vehículo, que lo aparca, que se va a trabajar, y los comerciantes estuvieran de
acuerdo. Evidentemente, ella va a votar a favor de la enmienda.

El portavoz del Grupo Ciudadanos D.  José Antonio Salvador expone que la noche de la comisión de
Hacienda en la que se trató este punto, se sintó totalmente defraudado. Con tal de apuntarse cada uno
la medallita,  quienes salieron totalmente perjudicados fueron precisamente los que habían solicitado
que les diésemos apoyo y solución a sus problemas, es decir, el gremio de hosteleros. De una parte
Beatriz nos comunicó que tras una reunión con el colectvo de hosteleros se había llegado a un acuerdo
que mejoraba el actual horario establecido en la ordenanza municipal.  Dicha ordenanza señala a las
10:00 y se había llegado al acuerdo, según información de la concejala, de adelantarlo una hora, es decir
a las 9:00, diciendo que más adelante, sobre el mes de abril, si hiciese falta se ajustaría en función de los
resultados,  ya que no solamente cabía la petción del gremio sino que también se debería tener en
cuenta las molestas que ello podía suponer al vecindario y en partcular a quienes utlizan el espacio
como zona de aparcamiento. Por tanto el tema quedaba tal como se había acordado con la conformidad
de dicho colectvo y de las personas que allí  habían intervenido, incluida la Policía Municipal, invitando a
todo los grupos a aprobar la modifcación de la ordenanza. Tomó la palabra D. Vicente Ciscar, quien dijo
que antes  de pasar  a  la  votación y  según había  hablado con el  Secretario  por las  formas,  el  PSOE
presentaba una enmienda que debería  ser  tenida en cuenta  ya  que él  también había  hablado con
diferentes hosteleros y la necesidad que ellos tenían era de que se les concediese el permiso a las 8:00
de la mañana, recogiendo en la enmienda dicha petción y un estudio o análisis comparatvo con el resto
de localidades colindantes de característcas similares a nuestro pueblo, matzando que se les pedía que
leyesen en las palabras de Beatriz, salvo que los hosteleros con los que ellos habían hablado y que
habían asistdo a  la  reunión,  unos y otros  fueran distntas.  El  PP,  mediante su  representante Chelo
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Lisarde, apostlló las palabras de Vicent Ciscar, señalando que los hosteleros con los que habían hablado
y que habían asistdo a la reunión, más que convenidos se habían ido conformados. Que naturalmente
siempre es mejor a las 9:00 que no a las 10:00, pero indudablemente no era lo que los hosteleros
pretendían y por tanto el problema únicamente se habría maquillado y no solucionado. Él por su parte
manifestó que eso ocurre cuando las cosas no se hacen bien ni se intentan mejorarlas. La verdadera
partcipación de la que tanto presume este equipo de gobierno, hubiese consistdo en hacer partcipe de
esa  reunión  a  los  grupos  de  la  oposición,  pues  al  fn  y  al  cabo  los  21  concejales  que  forman  la
Corporación son los auténtcos representantes legales elegidos por Paiporta. Él afrma por actva y pasiva
que si le hubiesen llamado o avisado a dicha reunión, y  quiere pedir aclaración a  Teresa porque ha
dicho que se dijo día y hora de la misma,  no  quepa la menor duda de que hubiera estado presente allí,
y  en primera persona hubiera escuchado lo que la gente decía. Por su parte también han hablado con
algunos miembros de este colectvo, y están más cerca de la propuesta del PSOE de las 8:00 que de la
hora  que  se  acordó  en  dicha  reunión,  aunque  no  sabe  si  es  que  habrán  hablado con  los  mismos
hosteleros que ellos. Si bien siempre existen matces con los que poder negociar. En conclusión, debido a
ésto, la Sra. Beatriz retró la propuesta, por lo que no obtuvo validez ni el acuerdo de uno ni la enmienda
propuesta por el  otro,  saliendo perjudicados los  menos responsables de la  situación,   es decir,   los
hosteleros, los que nos pagan con sus impuestos. Ahora se nos plantea una moción del PSOE, y una
enmienda de Beatriz que se presenta en este momento, y no  queremos darnos cuenta de que estamos
en la misma situación,  ya que por su parte sigue sin escuchar por él mismo a los representantes del
colectvo afectado, ni tene informe de la Policía Municipal, que no estaba en el expediente el día de la
comisión, se han vuelto a ratfcar las palabras de algunos concejales, con sus diferentes criterios, todos
válidos, como podrían ser un horario en invierno, otro en verano o el que algunos hosteleros les venga
bien una cosa y a otros otra. Es decir, hecha en falta el diálogo y la partcipación. Parece que aquí haya
hosteleros  de  un  bando y  de  otro,  cuando los  hosteleros  son  simplemente  hosteleros.  Los  últmos
comentarios que circulan por la calle, y  alguno le ha llegado, nada tenen  que ver con la realidad y
además llegan a sus oídos algunas manifestaciones, por no decir amenazas, que no  quieren ni siquiera
mencionar ni entrar a debatr. Fanatsmo puede ser de derechas y puede ser de izquierdas. Por ello,
Ciudadanos solicita que se convoque una reunión urgente con  la partcipación del colectvo hostelero,
Policía, técnicos y  una representación de todos los grupos polítcos, podría tener lugar en abril como
dice Beatriz,  de forma que lleguemos a un consenso. Esto no puede ser un reparto de medallas: ni el
equipo de gobierno contó con el resto de fuerzas polítcas,  ni  ahora el PSOE ha contado con el resto de
los grupos municipales, salvo para pedirles el respaldo a su moción. Aclara que esta mañana le había
llamado Vicent Ciscar. Van a apoyar la moción obligatoriamente, para no perjudicar ni un minuto más al
gremio de hosteleros. Pero si no somos capaces de despolitzar un asunto como éste, cómo vamos a ser
capaces de despolitzar la sanidad, la educación o la justcia a nivel nacional.   Votarán a favor de la
moción o de la enmienda, de lo que resulte mayoritario, porque lo que hay que hacer es no fastdiar ni
un  minuto  más  a  los  hosteleros.   Y  espera  que  se  agilice  la  reunión  solicitada  y  quede  clara  la
reglamentación, de modo que en ningún momento se perjudique el tramite de lo que hoy en pleno
quede aprobado.

Dª. Beatriz Jiménez dice que va a comenzar  por el fnal.  Contesta al portavoz de Ciudadanos en cuanto a
su afrmación de que ella está politzando el asunto, que la realidad es que vino  un grupo de hosteleros
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y le pidió  una reunión a ella, porque es la concejala del área. Se reunió con ellos e hizo lo que piensa que
hay que hacer: No posicionarse ni de un lado ni de otro e intentar entender todas las posiciones. Y a
contnuación contesta las intervenciones que se han producido en primer lugar.  Pasó una anécdota en la
Comisión que ella  por cuestón de respeto no quería contar,  pero ahora la  contará.  El  portavoz del
Partdo Popular,  el Sr.  Ibor,   tene mucha costumbre de decirle que salga a la  calle,  pero ella  pasea
muchísimo, porque tene muchas actvidades en Paiporta, y tene la impresión de que son los miembros
del grupo popular quienes no lo hacen. En un momento dado de la comisión informatva, la Sra. Chelo
Lisarde hizo una observación que es la misma que ha hecho hoy D. Vicente Ibor: Que si las terrazas se
quitan a la 1:30, de esa hora  a las 8:00 de la mañana poca gente aparca. Y eso lo dicen porque pasean
tan poco por la población que no saben que la 1:30 es el horario límite, pero que la mayoría de los bares
de Paiporta nunca cierran a la 1:30. Muchos tenen horario de tarde, o  cierran a mediodía, o cierran a
las 17:00 de la tarde. Y que es probable que  en invierno un día entre semana a las 23:00 no haya
ninguna terraza montada. Pero  ellos no lo saben porque no pasean. También es verdad que cuando hay
una buena relación los hosteleros avisan a los vecinos si saben que están buscando lugar para aparcar,
cosa que a ella le ha pasado, y les dicen que van a quitar la terraza,  que esperen un momento y después
podrán aparcar. Y por parte de los conductores que aparcan sus coches, se da la  misma situación de
avisar a los hosteleros cuando van a irse. Eso en primer lugar. Añade que ella tene 35 frmas de personas
que han puesto su nombre y su DNI. No sabe cuántas frmas tenen ellos, aunque cree que no tenen
ninguna. Porque quienes no quieren benefciar a los hosteleros son ellos. Son ellos quienes han venido a
politzar.  Les va a explicar una cosa: Cuando dicen que ella no les llama, y que eso supone falta de
partcipación, ella considera que la principal partcipación es darle voz a la gente del pueblo. Porque los
partdos ya partcipan. Partcipan en las Comisiones Informatvas que son el lugar donde la concejala
informa de los temas y el resto de los concejales puede hacer propuestas. Si ella informa de un tema,
hay un ámbito de debate, hay un ámbito marcado por la ley en el que los partdos pueden partcipar. Lo
que tenen que hacer es dar partcipación a la gente de fuera. Respecto de los informes,  que han sido un
tema muy divertdo,  evidentemente también es mentra. Faltaba el informe de  Policía, pero el informe
propuesta de la técnica estaba. Nadie se había dado cuenta, lo  dijo la Sra. Esther Gil  al  fnal de la
Comisión. Pero el Sr. Vicent Ciscar no se dio cuenta, no lo sabía cuando presentó la enmienda. Al día
siguiente  se colgó el informe de Policía y hoy no está porque el Sr. Secretario ha tenido un problema con
el eSigna según le ha explicado la técnica y se ha borrado del expediente. Lo  tene porque lo había
fotocopiado. Ella no le dirá nunca a un técnico lo que ha de informar. Nunca. Le daría vergüenza decirle a
un profesional en qué sentdo le ha de informar. Nunca en la vida. Nunca. Si él lo ha hecho,, lamenta no
haberlo sabido, lo lamenta profundamente. Y evidentemente no cree que ningún técnico de esta casa se
metera en un problema o  informara que una cosa es legal o es ilegal para proteger a ningún polítco. El
Sr. Vicent Ciscar hace una observación sobre si a un bar le caben o no las mesas dentro. Eso sólo ocurre
en un caso en Paiporta. Y es absurda esa observación, pues ese bar no abre a las 8:00, sino a las 5:00 de
la mañana.  Y no está pidiendo montar  la  terraza a las 5:00 de la  mañana,  sino a las 8:00,  lo  que
demuestra que la justfcación de que no puede abrir el bar si no monta la terraza también es falsa, como
todas las cosas que se han dicho aquí. También la Sra. Chelo Lisarde se inventó en la Comisión que había
hablado con cinco personas que acudieron a la reunión.  Ninguno de la reunión reconocía haber hablado
con ella. Dice que habló con 5 personas, y  había 7 en la reunión. Y también dice que esas personas se
habían ido conformadas pero no convencidas. En la siguiente reunión con los hosteleros lo primero que
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ella  explicó fue que no había tenido esa  sensación en cuanto a  la  primera reunión,  ni  los  técnicos
tampoco. Tenía la sensación de haber conseguido algo muy importante, y es que la gente no venga a
imponer su criterio y su benefcio por encima de todo. Cuando el Sr. Vicent Ciscar presentó su enmienda
y enseguida la Sra. Chelo Lisarde se le subió al carro, ella hizo una pregunta que es la que aclara todo
esto: ¿Habéis hablado con los vecinos?. No. ¿Habéis hablado con la Policía?. No. Da igual,  han hablado
con cinco hosteleros. Y eso les da fuerza para cargarse una propuesta del gobierno que se ha trabajado
como se debía. Porque harán cosas mal y les podrán critcar, pero eso no estaba mal hecho. En cuanto a
Teresa, ella no la invitó personalmente a la reunión, sino que fue Teresa quien le telefoneó el día 9 para
preguntarle si se iba a reunir con los hosteleros y si podía ir. Le dijo que sí. Porque no tenía nada que
esconder. Porque si ellos no entenden qué diferencia hay de una hora a otra, se lo va a explicar. De 8:00
a 9:00 la Policía está cubriendo los insttutos y las escuelas. Al Sr. Ciscar le puede parecer un tema trivial,
pero no lo es para ella. Esa es la primera cuestón. La segunda es que la actual enmienda no solo va con
los hosteleros sino que es  también cuestón de otras cosas. Porque ellos deben saber a quien se le va a
montar un pollo. Cuando se les lleve el coche la grúa, no  acudirán a Vicent Ciscar ni a Vicente Ibor. Y
entonces tendrán que decirles: ya sabemos que está mal hecho lo de las 8:00;  ya sabemos que no han
tenido en cuenta a los vecinos; ya sabemos que solo han tenido en cuenta a los hosteleros;  pero es que
no hemos sido nosotros, ha sido la oposición, ¿quieres el teléfono y les llamas?  Supone que tendrán que
contestar eso. Porque si no tenen en cuenta que quienes tenen la responsabilidad son los técnicos, y no
respetan su criterio, lo que tendrían que hacer es venir corriendo al Ayuntamiento a ponerse el uniforme
de policía. Pero no lo harán,  porque les da lo mismo. Le da igual el informe de la Policía, le da igual si a
alguien le caben o no  las sillas en medio del bar, le da completamente lo mismo. El motvo es que a las
8:30 desayune  la gente en una terraza. Le da igual cuál sea el motvo. Se ha atrevido a decir que ella ha
coaccionado para que le trajeran las frmas. La persona que tuvo la iniciatva está hoy aquí y después le
contará. Ella se podía haber colgado la medalla en la primera reunión, cosa que no hizo porque no quiere
medallas. Ella dijo que esa solución se planteaba por el bien de los hosteleros. Buscaron un acuerdo y lo
trabajaron. Ella llegó con el acuerdo para explicarlo a la oposición en una comisión y a que la oposición si
lo consideraba hiciera las aportaciones, que considerara oportunas,  como se hace siempre. ¿Cuando ha
ido él  antes  de una comisión para pactar con ella? Nunca.  Los  temas se pactan en las comisiones.
Recuerda que ella les ha llamado para  tratar del presupuesto,  y le han dicho que no,  que lo lleve
directamente a la comisión. Cada vez tenen un criterio, según lo  que sea. Reitera que no  hay  ningún
bar que tenga las sillas y las mesas dentro. Solo hay uno y además ha frmado. Ella tene 35 frmas de
personas que estaban de acuerdo con su propuesta,  de personas que además han agradecido cómo se
han hecho las cosas. Porque  aquí no se trata de ponerse de acuerdo con los hosteleros y defender que a
las  8:00,  o  de ponerse de acuerdo con los  vecinos y decir  que no hay terrazas.  Se trata  de hacer
entender a los hosteleros que los vecinos tenen derecho y  de hacer entender a los vecinos que los
hosteleros también tenen derecho. Y que evidentemente sin hostelería este pueblo sería un pueblo
dormitorio.  Y  que los hosteleros le dan vida.  La  suya es una propuesta de consenso, trabajada. Parece
que el único objetvo de la pinza PP y PSOE es recordarles que están en minoría, y que eso es más
importante que hacer las cosas correctamente, con sentdo común. Ya saben que están en minoría,  no
sufran. Saben que cuando presentan una moción,  ellos presentarán otra, a destempo, cambiando una
coma, para demostrar solamente que ellos son más. Pero no les importa.  No  dejarán de trabajar ni un
día  por  las  personas  de  nuestro  pueblo.  No   dejarán  de  hacer  propuestas  y  de  defenderlas  con
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argumentos.  No  abandonarán  a  las  personas  de  nuestro  pueblo  porque  lleguen  las  elecciones.  La
responsabilidad  de  asumir  la  voz  del  pueblo  está  por  encima  de  cualquier  otro  sentmiento  o
circunstancia. Indica que D. Vicent Ciscar no tene ningún informe técnico,  no tene ningún  expediente
que apoye su propuesta.  Ninguno. No tene informe de Secretaría, no  ha hablado con la Policía, le  da
igual si a la policía le genera problemas o no, le da igual si la Técnica considera que está bien o no, le da
igual si la ordenanza fscal tene que modifcarse. Le da igual. Viene con el argumento de que ha hablado
con  cinco  hosteleros.  Debería  darle  vergüenza.  Y  viene  a  decir  que  los  informes  técnicos   no  son
determinantes. Por favor, repase la ley,  repase el ROF y verá que para una modifcación de ordenanza es
imprescindible que haya informes.  Y él lo sabe, porque habló con el Secretario y el Secretario le explicó
que no podía presentar una moción de modifcación de la ordenanza. Porque una modifcación de la
ordenanza requiere informes previos que él no tene. Lo sabe perfectamente, pero le da igual y la ha
presentado. Pues mire, ahora tendremos que hablar de si es legal o no. No  se puede modifcar  una
ordenanza sin informes de los técnicos. Y usted no tene ningún expediente que lo apoye. Le gustaría ver
las frmas de la petción de los hosteleros que dice que tene el Sr. Ciscar,  pues ella tene las frmas de las
personas a las que está representando con su propuesta, mientras que ella no sabe a quienes está él
representando. Sabe lo que le han dicho por detrás. Las barbaridades que le han contado. Sabe cómo se
enfrentan unos y otros. Pero es que ella no quiere entrar en eso. Le parece triste y lamentable que el
revanchismo no sea más que para demostrar que son ellos más. Muy bien: PP y PSOE juntos son más. Ya
lo sabían. 

Dª. Mª. Consuelo Lisarde manifesta que va a intervenir súper brevemente y sólo  por las alusiones. Dice
que resulta evidente que ella partcipa en las comisiones, porque ha sido la concejala más aludida en
todo el  Pleno.  Hay una cosa que le quiere explicar  a  Beatriz Jiménez,  que a lo mejor  es que no la
entendió bien con el revote que llevaba porque iba a retrar la propuesta. Y es que ella nunca dijo que
hubiera hablado con cinco de las personas que estaban en la reunión. Dijo que si Vicent  había hablado
con cinco o seis, que si el Sr. Salvador había hablado con cinco o seis y  ella con otras cinco o seis iba a
ser muy complicado que coincidieran, aunque  podían coincidir alguna. Y que una de las personas con las
que había hablado, no cinco ni  seis, le había transmitdo exactamente lo que  dijo:  que se había ido
conformada pero no convencida.

D. Vicent Ciscar pide la palabra y  la Sra. Alcaldesa dice que se está en el segundo turno de preguntas,
por lo que concede la palabra a Dª. Teresa Verdú.

Dª. Mª.  Teresa Verdú dice que interviene también por alusiones de D. José Antonio  Salvador, para
recordarle, aunque ya lo ha dicho Beatriz, que efectvamente  se dijo públicamente el día y la hora de la
reunión. Y evidentemente, como ella ha dicho, tenía interés en estar ahí porque sabe que es un área que
le compete y le interesa estar al tanto de ello, como cree que debería haber hecho el que tuviera interés
en el tema. Gracias.

Pide la palabra por alusiones D. José Antonio Salvador, y  la Sra. Alcaldesa indica que como se está en el
segundo turno de palabra,  que hable primero el Sr. Ciscar y después en el turno de D. José Antonio
Salvador podrá contestar su alusión.
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D. Vicent Ciscar vuelve a pedir,  después de todo lo que se ha oído aquí,  que  se vote en contra a la
enmienda que se presenta a esta moción. Entende que Dª. Beatriz Jiménez piense y diga lo  que ella
piensa, pero él también piensa lo que piensa. Solo le gustaría que quedara constancia en este momento
de una cosa: Ellos no han abandonado a la gente de nuestro pueblo. El Partdo Socialista lo único que ha
hecho es salirse de un pacto de gobierno porque las otras partes han incumplido sistemátcamente una
palabra que Dª. Beatriz Jiménez ha utlizado mucho esta noche pero que no la suele aplicar, que se dice
consenso.  Porque  quedaron  que  las  cosas  se  harían  en  el  equipo  de  gobierno  por  consenso,  y
Compromís y Pod-EU entendían por consenso que como 8 eran más que 4 iban a hacer lo que querían.
Ellos no han abandonado a los ciudadanos de Paiporta. Ellos han decidido abandonar este gobierno que
no respetaba lo que estaba frmado, e irse a la oposición a contnuar trabajando por los ciudadanos de
Paiporta.

D. José Antonio Salvador, manifesta en primer lugar que él desconocía que se hubiera marcado fecha y
hora  para  una  reunión,  y  requiere  a  Dª.  Teresa  Verdú  para  que  diga  el  momento  en  que  se  dijo
públicamente.

Dª. Teresa Verdú le contesta que fue en las intervenciones del público cuando habló esa chica.

D.  José Antonio Salvador le replica que cuando habló esa chica, él podría estar cogiendo moscas y  que
esa información no era ofcial. No es forma de marcar una reunión que una persona diga que quiere
hablar y se deje ya acordado. Tú te ríes Beatriz. Esas faltas de respeto son las que producen el que se te
conteste de esa manera. Fanátcos habrá siempre, y  de derechas o de izquierdas, y  de Ciudadanos
también habrá seguramente, pero no precisamente los que él representa aquí en el  pueblo.  Quiere
decirle que estaría pendiente de otra cosa en ese momento, y que cree que no es forma de convocar una
reunión diciendo “ya nos veremos”. Día y hora, y además se hace por escrito que es lo más coherente.
Después está hablando de un informe frmado por 35 hosteleros, que si formara parte del expediente él
estaría enterado y lo habría visto. Él esta dispuesto a creerse todo lo que le dice, pero en este caso solo
se le dice y no se le justfca, o  se le justfca a destempo. Él no  ha dicho que se apruebe una cosa u
otra, sino que los hosteleros  son los menos responsables de la situación creada.

La Sra.  Alcaldesa le señala,  en cuanto a la  fecha de la  reunión,  que él  mismo ha dicho que estaba
mirando moscas y por eso no se había dado cuenta.

D.  José Antonio Salvador replica a la Sra. Alcaldesa que no es forma de convocar una reunión, y ella lo
sabe.

A contnuación se  somete a  votación la  enmienda a la  moción presentada por Dª.  Beatriz  Jiménez,
quedando desestmada por el resultado que  ha quedado anteriormente indicado.

A contnuación  se procede a deliberar la moción presentada.
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En primer lugar Dª. Beatriz Jiménez, por una cuestón de orden, solicita que se haga constar en el acta si
se puede modifcar una ordenanza, como indica el primer punto de la moción, sin ningún expediente.

El Sr. Secretario contesta que sin previo expediente hay acuerdos que no se pueden adoptar. Se puede
adoptar el acuerdo de tramitar expediente para someter al Pleno lo que sea, pero no directamente
aprobar la resolución. Eso es lo que puede informar.

La Sra. Alcaldesa pide al Sr. Secretario que lea el primer punto del acuerdo contenido en la moción del
Partdo Socialista.

El Sr. Secretario seguidamente lee las dos propuestas de la parte dispositva de la moción. Y dice que el
apartado primero como tal, no se podría aprobar independientemente. Tendría que ser iniciar o tramitar
el expediente que fuera legalmente procedente para someter al Pleno la aprobación de esta ordenanza.
Esto sería lo correcto.

Dª.  Beatriz  Jiménez   pregunta  si  se  puede  enmendar  la  propuesta  aunque  se  haya  iniciado  ya  la
deliberación.

El Sr. Secretario le contesta que no, y Dª. Beatriz Jiménez  pide que conste en acta.

El Sr. Secretario añade que más o menos lo que informó al Sr. Ciscar fue ésto.

D. Vicent Ciscar manifesta que ahora dirá lo que le informó,  que coincide con lo que acaba de decir.

La Sra. Alcaldesa indica al Sr. Ciscar que había una cuestón de orden planteada que se está contestando.

Dª. Beatriz Jiménez pregunta si iniciar un expediente y ejecutar un expediente son términos jurídicos
sinónimos. Porque ella entende que ejecutar es dar cumplimiento a algo y si no  hay expediente no se
puede dar cumplimiento.

El Sr. Secretario contesta que jurídicamente ejecutar es distnto de iniciar.

Dª. Beatriz Jiménez dice si puede constar todo esto en acta.  Que conste que ella hace estas preguntas y
que en la moción tal y como está redactada y presentada no  hay ningún punto que se pueda aprobar
porque no tene expediente y  una modifcación de una ordenanza no se puede sacar adelante sin
informes. Y lo dice la ley no  ella. Aquí  no pone iniciar expediente en ningún punto. Pone modifcar la
ordenanza y ejecutar el expediente, y ejecutar un expediente no es iniciarlo. Todos entendemos que
ejecutar es dar efectvidad a una acción no iniciar una acción. Aquí consta eso y quiere que conste en
acta. Que aquí se está aprobando una moción en la que no se dice lo que el Sr. Secretario dice que tene
que decir.

El  Sr. Secretario le contesta que él no dice lo que se dice ni lo que se deja de decir. Lo  que dice es lo que
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informó en su momento. Y añade además que le hizo a Dª Beatriz Jiménez un comentario al respecto,
que ella ha querido hacerlo público ahora. Le parece muy bien que haga públicos aquí en el Pleno los
comentarios que se le hacen. Y que él  ha dicho lo que cree que ha dicho. De todas formas no va a hacer
otra cosa que copiar literalmente lo que aparezca en la grabación. Y nada más.

Dª. Beatriz Jiménez pregunta a contnuación si esa moción tal como está redactada se podría aprobar sin
los informes.

El Sr. Secretario le contesta que tal y como está redactada tendría que estudiarlo. 

D. Vicent Ciscar,  tras dar de nuevo las buenas noches a todos y todas, aclara en primer lugar lo que se ha
dicho que el Sr. Secretario le dijo a él respecto a que no podía presentar una moción para modifcar una
ordenanza.  Al  día  siguiente  de  la  comisión  en  la  que  la  Concejala  había  retrado  la  propuesta  de
resolución, fue a hablar con el Sr. Secretario y le dijo que había presentado una enmienda tal y como él
le había dicho, por escrito y antes de que empezara el debate, y que la concejala  cuando se trató de este
tema decidió retrar la propuesta de resolución. Y las palabras del Sr. Secretario fueron: Pues en ese
momento decae también la enmienda. Me aclaró que había sido perfectamente correcto lo que había
pasado en la Comisión. Y entonces le pregunté: ¿Yo puedo presentar una moción para que se modifque
la ordenanza? Y el Secretario me dijo:  sí, usted puede presentar una moción, pero luego se habrá de
iniciar  el  expediente,  con  todos  los  informes  y  todo lo   que  se  tenga  que  hacer  para  modifcar  la
ordenanza en el sentdo de la voluntad de lo que se ha aprobado en el Pleno. Eso es lo que le dijo el Sr.
Secretario.  Y  entonces él  preparó una moción,   que práctcamente es calcada a la  enmienda, como
pueden comprobar  quienes las  han leído.  Y  la  ha  presentado sabiendo que,  como le  dijeron,  si  se
aprueba esta moción se tendrá que incoar, iniciar,  ejecutar, o  dele las vueltas que quiera, se tendrá que
abrir un expediente para sacar adelante el acuerdo que se ha tomado. Se tendrá que hacer lo que se
tenga que hacer, porque la voluntad del Pleno, si se aprueba, es que se modifque la ordenanza y se
ponga a las 8:00  de la mañana. Y todo lo demás y todas las vueltas que se den, son consecuencia de que
no se les ha dado partcipación, porque ya lo ha dicho antes, los hosteleros tenen todo el respeto no de
ellos  sino  de  todas  las  personas  que  están  aquí.  Está  muy  bien  que  se  les  haya  escuchado  a  los
hosteleros. En cuanto a los vecinos, de los que habla Dª. Beatriz Jiménez en relación a los aparcamientos,
expresa que el equipo de Gobierno ha hecho modifcaciones en calles quitando plazas de aparcamiento
sin hablar con los vecinos. De qué viene ahora estar hablando de aparcamientos y de no sé qué más.  La
Policía no es la que pone las terrazas en Paiporta.  Las terrazas las ponen los hosteleros.  Por tanto igual
da que estén a las 8:00 en los insttutos o a las 9:00 en los colegios, pues la Policía no monta las sillas y
las mesas.  Sólo  si algún vecino no  ha  retrado el coche se  llama a la Policía. Pero  los hosteleros saben,
y alguno se lo ha manifestado, que  cuando llaman a la Policía no siempre pueden venir corriendo en ese
momento, sino que a lo mejor tarda quince o veinte minutos porque está haciendo alguna cosa que es
prioritaria y es la misma Policía quien advierte que tardará veinte o veintcinco minutos en ir porque
están en otro tema. El hostelero sabe que  ese día le han aparcado un coche,  no lo  han quitado y se
tene que esperar a que venga la Policía.  Pero eso puede pasar un día puntualmente.  La Policía está
haciendo su trabajo en los insttutos y en los colegios como corresponde,  pero ellos no son los que van a
poner las mesas y las sillas.  No sabe qué relación tenen en este asunto.  Han hablado ya mucho sobre el
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tema. Ellos no tenen la posibilidad de ver ese informe técnico, aunque es cierto que hubieran podido
venir a verlo después. Pero si Dª. Beatriz Jiménez, cuando presentan una moción directamente al Pleno
dice  que las cosas han de ir a comisión, y cuando las cosas van a comisión, como no le agrada lo que va
a pasar, retra la propuesta de resolución, lo que realmente no quiere es perder una votación. Porque
aquí no es PP y  PSOE, ni PSOE y PP,  aquí es una corporación con 21 concejales que tenen un punto
encima de la mesa y que se tene que aprobar por mayoría. Y aunque a usted le guste estar siempre en la
parte de la mayoría, siempre no se puede estar, sobre todo si se trabaja como trabaja usted, aunque el
consenso con los hosteleros este muy bien, ya se lo ha dicho antes y ahora se lo vuelve a decir,  escuchar
a los hosteleros es fenomenal, y escuchar a los vecinos también.

La Sra. Alcaldesa pide respeto a los concejales del Grupo Popular mientras está hablando su compañero.

D. Vicent Ciscar puntualiza que es compañero de corporación, pues se ha olvidado  de decirlo. Ya que
eso es lo que hay. Él tampoco quiere demorar demasiado el tema. Que hablen los otros grupos respecto
a  la moción y cuando quiera la Alcaldesa votarán.

D. Vicente Ibor manifesta que lo que acaba de pasar hace unos minutos protagonizado por Dª Beatriz
Jiménez  le  parece esperpéntco,  por  lo  siguiente:  La  Sra.  Jiménez plantea en la  comisión  la  misma
propuesta que trae aquí hoy al Pleno; el Partdo Socialista la enmienda, de forma razonable a nuestro
juicio, pues estamos en nuestro derecho a decidir lo que es razonable y lo que no, sin pinzas ni ningún
tpo de prejuicios; si  se hubiera aprobado la propuesta en la comisión se habría dictaminado en los
términos que hubieran resultado, es decir, la propuesta del equipo de gobierno con la enmienda, y en
estos  momentos  tendríamos  en  el  Pleno todo el  expediente  debidamente  tramitado con  todos  los
informes necesarios; pero lo que hace  Dª. Beatriz Jiménez en la comisión,  para hacer su voluntad y
cumplir sus amenazas, es retrar el punto para que no se pueda enmendar por la mayoría de la comisión;
a la vista de lo cual el Partdo Socialista no puede hacer otra cosa que presentar ahora la moción al
Pleno; y por un tecnicismo burdo de terminología que ni siquiera es jurídico Dª. Beatriz Jiménez se
opone a que los hosteleros abran sus terrazas a las 8:00. Le parece increíble. Ha dicho antes que la Sra.
Jiménez no pasea y entonces no ve la realidad. Pero es que además de no pasea, Nos lo dicen a nosotros
y lo escuchamos con nuestros oídos.

D. Josep Val se queja de que se diga que el equipo de gobierno está acosando a los hosteleros y  la Sra.
Alcaldesa pide que también ésto conste en acta. D. Vicente Ibor solicita igualmente que conste en acta la
literalidad de sus manifestaciones, y así no habrá ningún problema de interpretación.

Contnúa expresando D. Vicente Ibor que Dª. Beatriz Jiménez ha dicho, o por lo menos eso les referen,
que si no  se aprueba lo que ella propone y se aprueba lo que propone la mayoría del Pleno se va a
retrasar la aplicación de la ordenanza y van a salir perjudicados los hosteleros. Es decir,  que si no se
cumple su voluntad se van a perjudicar por vía de hecho los hosteleros. Eso es lo que ha llegado a sus
oídos,  y ella dirá si  es verdad o no. Y  efectvamente de su acttud hoy aquí en este Pleno se está
corroborando punto por punto que lo que ha llegado a sus oídos es verdad,  porque si hubiera seguido el
trámite normal y se hubiera aprobado la enmienda presentada en la comisión ahora el punto estaría
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perfectamente documentado y no habría ningún problema. En cualquier caso, el sentdo de la moción y
el sentdo del pronunciamiento que quizá haga este Pleno, pese a su postura, de aprobar la moción que
ha presentado el Grupo Socialista, debe producir el efecto de que se inicie el procedimiento adecuado
para que se dé aplicación a lo que resuelva el Pleno. Lo demás se podrá llamar de muchas formas menos
democracia. El Grupo Popular va a apoyar la moción, en ejercicio de su legítmo derecho a defender a los
ciudadanos de este pueblo y a un colectvo como la hostelería, y de acuerdo con la representación que
ostentan. Sin pinzas ni prejuicios y porque es su obligación. Y le exigen al equipo de gobierno que si esta
moción sale aprobada por la mayoría del Pleno, la aplique,  cumpliendo todos los requisitos que marca la
ley, pero que la aplique. Y concluye diciendo que el voto de su Grupo va a ser a favor de la moción.

D. Alberto Torralba expone que, independientemente de si  se aprueba la  moción presentada por el
Grupo Socialista de Paiporta,  que parece que sí se va a aprobar,  él quiere que se tenga una visión
polítca de lo que está pasando. Aquí  hay un trabajo hecho por la Concejalía de Interior acompañada por
la Concejalía de Empleo y Comercio, para mediar en un posible conficto entre vecinos y hosteleros. La
intención  inicial  de  la  Concejala  de  Hacienda  es  mejorar  la  situación  económica  y  la  viabilidad  del
negocio de los restauradores de Paiporta. La irresponsabilidad, y lo dice sin acttud, es de la gente que
no está en el gobierno ni tene que gobernar y le importa un bledo los que pueden aparcar o los que no
pueden aparcar,  los  vecinos y los  hosteleros.  Aquí   de  lo  que se  trata  es  de que la  pinza  PP-PSOE
funcione,  y  vaya que si funciona. Porque lo que aquí se intenta es mejorar esta ordenanza. Que si era
mejorable, lo era desde que se aprobó el año 2014 estando gobernando el Grupo Popular. Pero es que
luego el señor que presenta la moción en contra del trabajo que está haciendo el gobierno ha estado
cuarenta  meses  de  Concejal  de  Empleo  y  Comercio,  y  no   ha  tenido  intención   de  mejorar  esta
ordenanza. La intención es polítca, y hay que observarlo con una visión polítca, como una estrategia
electoralista y partdista. Lo  que se pretende es bloquear todas las acciones sensatas y razonables de
gobierno en benefcio de los vecinos, aprovechando de la minoría de este gobierno por el abandono que
ha hecho el Partdo Socialista de su pueblo. Ni más ni menos. Y  se aprobará la moción. Y  perderemos la
votación, efectvamente.  Pero quiere que el pueblo conozca las estrategias polítcas, partdistas y  de
interés partcular que están haciendo los partdos.

Dª. Beatriz Jiménez expresa que sólo le gustaría acabar con una refexión. Ella ha hecho un acuerdo que
ha intentado llevar a cabo de corazón. Ha dicho que estaría allí hasta el fnal y lo ha estado. Considera
que no  ha hecho absolutamente nada mal. Quedó en hacer la reunión el día 9 de enero, y  lo saben y
buscará el vídeo. Pero le gustaría que tuvieran en cuenta una cosa y  que hicieran una refexión todas y
todos: Ha hecho un trabajo que entende que ha sido legítmo y  lo defenderá hasta el fnal, porque es
una persona muy vehemente defendiendo sus argumentos, pero también es una mujer,   y eso para
alguna gente  es un problema, teniendo que aguantar que siempre alguien haga referencia a su tono. Se
le ha acusado de coaccionar a los técnicos para que hagan su informe. Se le ha acusado de amenazar a
los hosteleros para que presentaran un escrito. A la primera persona que le dijo eso le contestó que ella
no lo  había  pedido,  porque no era  nadie  para  hacerlo.  Esa  es  la  única  verdad.  Además,  cuando le
ofrecieron venir al Pleno para desmentrlo, ella les dijo que el Sr. Secretario no esta presente cuando se
producen las intervenciones del público al fnal del Pleno, por lo que no tenen validez ofcial. Y ello
porque no tenia ninguna intención de hacer de este asunto una cuestón polítca, sino que pretendía
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ayudar a los hosteleros y hacer su trabajo bien hecho. Y así lo ha hecho. Tuvo una reunión con los
hosteleros porque estos no tuvieron una reunión con Vicent Ciscar ni con D. Vicente Ibor, sino con ella.
Se ha dicho que se están dando unos argumentos casposos y para despistar, pero todavía no ha visto
cuales son los hosteleros que tene detrás la oposición, no pueden decir cuantos ni quienes son. Ella
tene  un  listado  de  35  personas  que  han  frmado.   No  sabe  quién  les  ha  dicho  que  ella  les  ha
coaccionado,  pues   no  ha  coaccionado  a  nadie  en  su  vida.  Fue  completamente  laxa,   y  está  para
confrmarlo Teresa Verdú y las demás personas que asisteron, y que han venido aquí sin que ella se lo
haya pedido. Se le ha acusado de un montón de cosas sin ninguna prueba y con visceralidad y malas
maneras, cuando están hablando de una cosa absolutamente objetva como es un cambio de ordenanza
para el bien de la gente. Y además no se le ha reconocido que ha hecho un buen trabajo. Esta es la
refexión, añadiendo que es muy sintomátco cómo se valora cuando quien habla es una mujer. 

D. José Antonio Salvador, por sacar algo positvo, dice que por fn la hostelería ha sido capaz de juntar al
PP y al PSOE,  de lo que se alegra.

D. Vicent Ciscar señala que ya comentó en la comisión que había estado revisando las ordenanzas de
más de quince pueblos de alrededor de Paiporta y de más o menos el mismo tamaño, porque fue la
primera  cosa  que  se  planteó  al  ver  que  en  el  expediente  no  había  ningún  informe  técnico.  Y
mayoritariamente tenen establecido el horario a partr de las 8:00, como  es el caso de Catarroja o
Quart de Poblet. También menciona que Picanya tene el horario completo.  Por eso dijo en la Comisión
que los hosteleros de Paiporta no tenen por qué ser menos que los de Catarroja, por ejemplo. Al Sr.
Torralba  le  responde  que  no  ha  sacado  este  tema  durante  los  tres  años  que  ha  sido  Concejal  de
Comercio porque no era competencia suya sino  de la Concejalía de Interior, que es la Comisión a la que
se ha llevado este asunto y en la que él presentó la enmienda. Y expresa que en ningún momento la
Concejala del área tuvo la intención de que encontraran un consenso en la Comisión,  que es donde ella
dice que se tenen que hablar las cosas. Simplemente retró la propuesta y nada más. Finalmente pide a
todos los grupos que voten a favor de la moción.

Antes de proceder a la votación, la Sra. Alcaldesa da las gracias a los hosteleros, y a algunos de ellos que
están presentes en el salón de plenos, por el buen trabajo que han hecho por el bien de la convivencia
en este pueblo, y pide la partcipación de la ciudadanía cuando se realicen esas jornadas de partcipación
y los hosteleros puedan decir qué tpo de ordenanza es la que quieren. El vecindario también verá el
trabajo que han realizado los hosteleros y que se ha tenido la intención de evitar perjuicios para las
personas que viven en los barrios donde tenen los bares. Cree que eso será positvo cuando se vuelva a
plantear la cuestón, lamentablemente dentro de unos meses.

8.2.-  MOCION  DEL  EQUIPO  DE  GOBIERNO PARA LA  DECLARACIÓN  DE  FIESTA DE  INTERES
TURÍSTICO LOCAL DE LAS FALLAS DE PAIPORTA.

Previa su especial declaración de urgencia por unanimidad, el Ayuntamiento Pleno aprueba también por
unanimidad la moción del equipo de gobierno para la declaración de festa de interés turístco local de
las Fallas de Paiporta que seguidamente se trascribe:
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“Según  el  Decreto  119/2006  de  28  de  julio  del  Consell,  regulador  de  las  declaraciones  de  Fiestas,
Itnerarios,  Publicaciones  y  Obras  Audiovisuales  de  Interés  Turístco  de  la  Comunitat  Valenciana,  se
recoge que:

“La celebración en la Comunitat Valenciana de determinadas festas populares, festvales y certámenes
ha excedido del mero carácter lúdico, económico y sociológico para consttuirse, en no pocas ocasiones,
en  un  claro  reclamo  turístco.  Dichas  manifestaciones,  al  comportar  un  encuentro  de  civilizaciones,
tradiciones, y herencias culturales, propician un intercambio, fujo de valores o simbiosis cultural, de la
que son benefciarios tanto la población autóctona como la foránea.”

Por tanto la conservación, desarrollo y potenciación de estas celebraciones es de evidente interés. 

El  texto legal,  en su  artculo  3  establece  la  califcación de las  festas  e  itnerarios  turístcos  en  tres
supuestos:

a) Fiestas e Itnerarios de Interés Turístco Local de la Comunitat Valenciana, cuando el atractvo
turístco no exceda el ámbito geográfco de un municipio, por estar vinculada especialmente a un
certamen, festa, acontecimiento o itnerario de índole local.

b) Fiestas e itnerarios de Interés Turístco Provincial de la Comunitat Valenciana, cuando exceda
por su repercusión y atractvo turístco el término de un municipio y su comarca afectando a un
ámbito territorial aproximadamente coincidente con el de una provincia sin excederlo.

c) Fiesta  e  itnerarios  de  Interés  Turístco  Autonómico  de  la  Comunitat  Valenciana,  cuando  su
repercusión socio-económica,  su trascendencia como atractvo turístco,  así  como los valores
propios que representa se extendan a toda la geografa de la Comunitat Valenciana.

Acogiéndonos al primer supuesto consideramos que “Las Fallas de Paiporta” cumplen con los requisitos
que se establece el decreto 119/2006 en su artculo 4.

1. Tradición popular con arraigo demostrado en la población de Paiporta, en la actualidad hay seis
comisiones falleras en la cuales aparecen censados 2.145 falleros y falleras.

2. Originalidad de la celebración; recuperación del Cant de l’Estoreta i Passejada del Foc en honor a
Sant Josep 

3. Valor cultural, gastronómico y lúdico festvo.

4. Antgüedad  de  la  celebración,  la  primera  falla  documentada  en  Paiporta  y  reseñada  en  el
periódico las Provincias el 12 de marzo de 1929 con el lema “Carabassa man donat”. En 1973 se
crea la primera comisión fallera Mestre Serrano-Sant Francesc Adyacentes. 

5. Repercusión pública

6. Celebración periódica en fecha fácilmente determinada; del 15 al 19 de marzo de todos los años.

En virtud del mencionado Decreto y como condición para solicitar la referida declaración propongo que
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eleve al Pleno del Ayuntamiento de Paiporta y se adopte el siguiente acuerdo:

1. Solicitar  a la  Consellería de Turismo la Declaración de Fiesta de Interés Turístco Local  de la
Comunidad Valenciana “LAS FALLAS DE PAIPORTA”.

2. Dar  las  órdenes  oportunas  para  que  se  elabore  la  memoria  detallada,  así  como  toda  la
información necesaria para que se adjunten a la solicitud.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES). 

En representación del equipo de gobierno defende la moción el concejal delegado del área de Cultura,
D. Alberto Torralba, quien recuerda que en la sesión plenaria del mes de noviembre últmo se aprobó la
solicitud a la  Consellería  de Agricultura de autorización para poder disparar  fuegos artfciales en el
barranco de Xiva. La Consellería de Agricultura ha requerido al Ayuntamiento para que justfque que las
fallas  de Paiporta  están declaradas como festas  de interés local.  Y  al  objeto de cumplimentar  este
requerimiento se propone al Pleno que acuerde la correspondiente solicitud a la Consellería de Turismo.

La portavoz del Grupo Socialista Dª. Mª. Isabel Albalat expone que su grupo votara a favor de la moción,
pues quieren que se pueda conseguir que los fuegos artfciales tengan lugar en el barranco, y añade que
comprenden que se tengan que resolver las difcultades que se vayan planteando para ello.

9.- RUEGOS Y PREGUNTAS

9.1.- D.  Vicente Ibor hace referencia  al  decreto dictado para  contratar  a  una empresa privada que
redacte los pliegos de condiciones del nuevo contrato de recogida de basuras, por importe de 12.000
euros mas IVA. Considera que este asunto no era urgente, pues desde el comienzo se sabía la fecha en
que terminaba el actual contrato, por lo que el departamento de contratación, que cuenta con una
técnica del grupo A, podía haber realizado estos trabajos con la objetvidad propia de los funcionarios
públicos. Dice que no entenden el motvo por el que se ha privatzado la redacción de los pliegos de un
contrato, lo que supone una merma de las garantas de objetvidad de los mismos.

La Sra. Alcaldesa le contesta que el Ayuntamiento contrata la redacción de muchos proyectos y estudios
técnicos  con  empresas  especializadas,  en  todos  los  ámbitos.  Y  recuerda  que  un  abogado por  unos
trabajos de asesoramiento en la  redacción de un convenio con FCC, presentó en abril  de 2009 una
factura por importe total de 54.120,30 €.

D.  Vicente  Ibor  aclara  que  en  ese  asunto  exista  un  litgio  pendiente  en  el  que  se  reclamaban  al
Ayuntamiento dos millones y medio de euros por impago de facturas.

La  Sra.  Alcaldesa  explica  también  que  los  departamentos  de  Contratación  y  de  Urbanismo  están
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saturados  por  el  trabajo  que  tenen  que  realizar,  y  cuando resulta  necesario  se  contratan  trabajos
puntuales con empresas de servicios. Considera que existe un défcit de personal por la gestón que
realizó el Partdo Popular en el Ayuntamiento, tal como manifestan los sindicatos en cada reunión de la
Mesa General de Negociación. Añade que el departamento de Contratación cuenta con una sola técnica,
que tene que atender todo el trabajo de las distntas dependencias municipales, y ese es el motvo por
el que se ha contratado con una empresa especializada la redacción de los pliegos del nuevo contrato de
recogida de residuos sólidos. Y en cuanto a la cuanta de esta asistencia técnica vuelve a hacer referencia
a la minuta del abogado de 54.120,30 € por la redacción de un convenio.

D. Vicente Ibor pide de nuevo la palabra, y la Sra. Alcaldesa no se la concede por considerar que la
pregunta ya ha sido contestada.

9.2.- Dª.  Isabel  Chisbert,  por  su  parte,  señala  que se  había  planteado realizar  un informe sobre la
viabilidad  de  que  la  empresa  municipal  ESPAI  asumiera  el  servicio  de  recogida  de  residuos  sólidos
urbanos cuando terminara el actual contrato con FCC. Y pregunta si se ha estudiado esta posibilidad.

D. Josep Val le contesta que en la últma comisión informatva de Urbanismo, en la que no estaba Dª.
Isabel Chisbert, ya respondió a esta cuestón, diciendo que por razones técnicas no es posible que ESPAI
preste este servicio, de acuerdo con el informe emitdo por el Sr. Secretario. Y añade que hay cuestones
que sobrepasan las posibilidades del trabajo de los técnicos del Ayuntamiento y hay que contratar con
especialistas externos. En el caso de los pliegos del contrato de recogida de basuras se trata mas bien de
cuestones técnicas y no meramente  administratvas.

9.3.- Dª. Mª. Esther Gil reitera la petción que formulo por escrito el 28 de noviembre de 2018 de que se
le facilite copia del informe del Intendente de la Policía Local al que se hace referencia en el informe
emitdo con motvo del nombramiento del nuevo Inspector de la Policía Local.

9.4.- Dª. Mª. Esther Gil ruega se reparen los contenedores de basura averiados en la Plaza Cervantes, a
los que hizo referencia en anteriores Plenos y que siguen inutlizados.

9.5.- Dª. Mª. Esther Gil pregunta a la concejala delegada de la Policía Local el motvo por el que sigue sin
prestarse servicio policial durante la entrada y salida de los alumnos del Colegio La Inmaculada, cuestón
que también planteó  en plenos  anteriores.  Dice  que  un día  aislado fue un  policía,  pero  siguen sin
colocarse vallas ni acudir policías, ademas de que se están quitando los bolardos que impedían que los
coches aparcaran encima de las aceras.

D. Antoni Torreño contesta que la jefatura de la Policía Local hace todo lo que puede para atender las
necesidades de la entrada y salida de todos los centros escolares de la población. Y se está implantando
el programa de caminos escolares seguros, como una apuesta decidida en favor de la sostenibilidad del
pueblo. Y en todas esas medidas se encuentra incluido el colegio de La Inmaculada.

9.6.- Dª. Mª. Esther Gil  expone que en el diario Las Provincias de 6 de julio de 2017 se anunció la
creación de la patrulla de policías en bicicleta, diciendo que iban a realizar una gran labor de control de
los perros peligrosos, que no contaminaban y otras bondades de ese servicio policial. Y pregunta donde
están  ahora  las  bicicletas,  cuanto  tempo  duro  ese  servicio  y  el  motvo  por  el  que  no  contnua
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prestándose

Dª. Beatriz Jiménez le contesta que los policías que prestaban su servicio en bicicleta siguen patrullando
por las calles, pero debido a la falta de efectvos de la Policía Local el nuevo Intendente consideró que
mientras no se cubrieran todas las plazas vacantes esos policías se integraran en los turnos ordinarios del
servicio.

9.7.- D. Luis Ródenas, ante el problema existente de falta de plazas de aparcamiento en la población,
hace referencia a las obras que se están realizando en la calle San Eduardo, que considera una autentca
barbaridad, pues se trata de una calle que no es ancha y sin embargo se están ampliando las aceras
hasta  tres  metros y en las  esquinas hasta  cinco metros,  quedando la  calzada muy estrecha para  la
circulación de los vehículos, y habiéndose suprimido con ello treinta puestos para aparcar. Además esa
remodelación no se ha realizado en toda la calle, pues el primer tramo sigue como estaba, luego se
amplían  las  aceras  y  luego  vuelve  a  estar  igual  que  antes.  Por  todo ello  ruega  que  se  resuelva  el
problema del aparcamiento de vehículos que se ha creado.

La Sra. Alcaldesa le contesta que la concejalía de urbanismo está trabajando diversas alternatvas para
buscar aparcamientos. Y que en "Les Trobades" que se realizaron en el colegio Luis Vives el vecindario
planteo la necesidad de que las aceras fueran mas anchas, añadiendo que también en la partcipación
ciudadana que se ha llevado a cabo para la redacción del plan de movilidad se han formulado petciones
de ampliación de las aceras.

9.8.- Dª. Mª. Consuelo Lisarde expone que es la tercera vez que pide en el Pleno que se le faciliten los
contratos de Fidelis Factu, pues se le han facilitado algunas facturas, pero lo que ella solicita son todas
las facturas y todos los contratos con esa entdad. Añade que por instancia presentada el día 9 de enero
de 2019 ha reiterado esta petción, junto con la solicitud de otros documentos. Y que considera que la
tene aprobada por silencio administratvo positvo.

D. Alberto Torralba le contesta que se le hará entrega de la documentación solicitada.

La Sra. Alcaldesa explica que el departamento de Intervención tene falta de personal y un volumen de
trabajo extraordinario a comienzo del año, por lo que tene pendiente de atender muchas solicitudes de
información del propio equipo de gobierno, que considera prioritarios respecto a la realización de otras
tareas.

9.9.- D. Alejandro Gutérrez hace referencia a las cuatro aulas prefabricadas que se han instalado en el
Insttuto La Senia. Dice que han llegado tarde, cuando ya estaba iniciado el curso, y con defciencias,
pues no hay techado para unirlas con el edifcio del insttuto, lo que resulta necesario en prevención de
las inclemencias climatológicas. Aparte de los problemas de accesibilidad que plantea. Y pregunta al
concejal delegado del área de Educación si ha visitado ese nuevo aulario y que medidas se van a tomar
para resolver los problemas que presenta.

D. Antoni Torreño responde que esas aulas prefabricadas fueron solicitadas por la dirección del insttuto
como solución provisional y temporal, ya que el edifcio escolar no se encuentra en debidas condiciones.
Se están intentando resolver las defciencias del edifcio, como por ejemplo la falta de ascensor. Y se está
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haciendo muchísimo mas que lo que hicieron las pasadas corporaciones por este insttuto.

9.10.- Dª. Amparo Ciscar recuerda que en el año 2017 la Alcaldesa y la vicepresidenta de la Diputación
Provincial, también de Compromís, se comprometeron a la construcción de la rotonda de la carretera de
Paiporta a Picanya, anunciando que a lo largo de 2017 se redactaría el proyecto y en 2018 estaría la
rotonda acabada. Sin embargo hace una semana que se hizo publica la solicitud de la rotonda y que se
iba a redactar el proyecto. Por lo que pregunta qué pasa con esa rotonda.

La Sra. Alcaldesa le contesta que mañana mismo esta prevista una reunión del concejal de urbanismo y
el arquitecto municipal con técnicos de la Diputación para presentar el proyecto de la rotonda. Y dice
que en este asunto se está avanzando mucho mas que con la construcción del nuevo mercado municipal
incluido en el Plan Confanza del año 2009 y que todavía hoy no se puede utlizar una parte del edifcio
por la mala gestón de esas obras.

Dª. Amparo Ciscar señala que a cada pregunta, queja o requerimiento que se hace al equipo de gobierno
siempre contestan lo mismo: “y tú mas”, “pues cuando tú estuviste”...

La Sra. Alcaldesa le replica que puede contestar lo que estme procedente.

9.11.- D.  José  Antonio  Salvador  pregunta  si  hay  fecha  prevista  para  poder  aprobar  el  pliego  de
condiciones del nuevo contrato de recogida de basuras. Y también pregunta si ha frmado el acta de
recepción de las obras de la piscina de verano, respecto a las que últmamente se informó en la comisión
de urbanismo que ya estaba terminada la jardinería, pues también estaba pendiente la solución de las
defciencias de la obra de hormigón que habían sido objeto en su día de informe técnico, y pese a las que
se cometó la grave responsabilidad de inaugurar provisionalmente el mes de agosto la piscina.

La Sra. Alcaldesa le contesta que no se hizo ninguna inauguración, sino que se abrió al público la piscina
en el mes de agosto de 2018 para que pudieran usarla los vecinos en el periodo estval.

D.  Josep  Val  añade  que  hasta  que  no  esté  terminado  el  últmo  detalle  el  Ayuntamiento  no  va  a
recepcionar las obras de la piscina. Y que el plazo que tene la empresa contratsta para presentar los
pliegos para la contratación del servicio de recogida de residuos sólidos urbanos es de dos meses.

D. José Antonio Salvador señala que entonces no se va a disponer de esos documentos antes de la
fnalización del actual contrato.

D. Josep Val le replica que se ha incorporado al Ayuntamiento una Técnica de Medio Ambiente que
ayudará mucho en la redacción de los pliegos.

Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por fnalizada la sesión, levantándose
la misma a las 23:50 horas del día 31 de enero de 2019, de lo que como Secretario doy fe.

DILIGENCIA.-  Para  hacer constar  que,  conforme a  lo  dispuesto en el  artculo 91 del  Reglamento de
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Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales,  la  presente acta ha sido
aprobada, en los términos que fguran en el acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 12 de
junio de 2019.

Pàgina 94 de 94

Identificador Tq4V AJgX +6LU 2+5D uJzn Wraz cq4=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/

FRANCISCO JAVIER LLOBELL TUSET

Fecha de firma: 14/06/2019 12:20:36

SECRETARIA

AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

Cargo: SECRETARI

ISABEL MARTIN GOMEZ

Fecha de firma: 17/06/2019 13:56:09

ALCALDIA

AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

Cargo: ALCALDESSA


